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Lai cerība 
tomēr paliek
Daudzi droši vien gri
bētu sasniegt to, ko 
līdzšinējā dzīvē izde
vies panākt Aigaram 
Ābelītim. Jo viņš ar 
uzviju jau ir izpildī
jis klasisko novēlēju
mu, kas īstam vīrie
tim jāpaveic viņa 
dzīves laikā: jāuz
ceļ māja, jāiestā
da koks un jāizaudzi
na dēls. Dēli viņam ir 
divi un vēl arī daiļa meita; mājas Aigars uzcē
lis ne tikai savai ģimenei, pie tādām tikt palī
dzējis arī citiem; par koku stādīšanu Ābelītim 
pat neērti jautāt, jo visu pasaka uzvārds... 

7. lpp.

Tuvojas gada beigas un notiek valsts un pašvaldību 
budžetu veidošanas process. Arī šogad Ventspils pilsē-
tas pašvaldībā viss notiek pa vecam, tas ir, līdzīgi kā 
iepriekšējos gados, mazākuma deputātiem netiek dota 
ne mazākā informācija par Ventspils pilsētas pašval-
dības, tās iestāžu un uzņēmumu budžeta veidošanas 
kārtību un termiņiem. 

Lembergs divkosīgi 
spriedelē par tiesiskuma 
ievērošanu Latvijā

A 
ivara Lemberga 
vadītās pašval
dības princips ir 
viens – nepie
ļaut, ka mazā

kuma deputāti aktīvi pie
dalās un ietekmē pašval
dības budžeta veidošanas 
procesu, kur nu vēl tā sāku
ma fāzē! Šāda prettiesiska 
un nedemokrātiska prakse 
garantē valdošā vairākuma 
ieceru piepildīšanu, tas ir, 
mazākuma deputāti savlai
cīgi nesaņem un nepiekļūst 
detalizētai informācijai par 
plānotajām pašvaldības 
izdevumu un ieņēmumu 
pozīcijām. Šādi tiem tiek 
liegta iespēja veikt nākamā 
gada budžeta pamatoju
ma analīzi un pārbaudi, lai 
nespētu atklāt un novērst 
pašvaldības vadības izšķēr
dīgu rīkošanos ar publiska
jiem līdzekļiem. 

Tas ir veids, kā valdo
šais vairākums no parti
jas “Latvijai un Ventspilij”  
sekmē savas autoritārās poli
tikas mērķu sasniegšanu – 
tiek nodrošināta vietējā dik
tatora Lemberga vienperso
niska kontrole pār Ventspils 
pilsētas pašvaldības budže
ta izveides procesu, tiek 
sasniegti viņa un atbalstītā
ju grupas personīgie mer
kantilie mērķi. Šāda budže

ta veidošanas taktika garan
tē Ventspils pilsētas pašval
dības budžeta prettiesisku 
izveidi pēc Lemberga “ ģīmja 
un līdzības”, jo rada iespēju 
apslāpēt jebkuru nevēlamu 
budžeta iniciatīvu no citādi 
domājošo puses.  

Uz šāda Ventspilī praktizē
tā pašvaldības budžeta vei
došanas fona ir vērts pie
vērst uzmanību divkosībai 
un agresivitātei izteikumos, 
ar kādu septembra beigās 
valsts un pašvaldību budže
ta veidošanas procesu savā 
preses konferencē izvērtē
ja Ventspils pilsētas domes 
priekšsēdētājs Lembergs. 
Sulīgu epitetu minētajā 
Lemberga preses konferen
cē netrūka, arī paštaisnas 
apsūdzības, pat draudi val
dībai un  Valsts prezidentam 
bira kā no pārpilnības raga. 
Kā nu ne! Netiekot nodroši
nāta Lemberga prasība, lai 
Latvija kā tiesiska un demo
krātiska valsts ievēro pienā
cīgas budžeta veidošanas 
procedūras, organizē sarunas 
ar pašvaldībām par 2020., 
2021., 2022. gada kopbudže
tu! Lembergs uzsver, ka esot 
notikušas tikai divas infor
matīvās sanāksmes, kuras 
rīkoja Finanšu ministrija,  

Ventspils pilsētas nomale, Talsu ielā 200, kas ilgu 
laiku bija pamesta un degradēta teritorija, bet 
pirms pāris gadiem tika pilnībā renovēta un sperti 
pirmie soļi tās nomnieku piesaistē, drīzā nākotnē 
solās paplašināties. Ventspils brīvostas industriā-
lajā zonā apbūves tiesības ieguvis SIA “Aquatoria 
V”, kas te plāno uzbūvēt lielu kompleksu, kurā 
iecerējis ražot zivju barību. Virziens – eksporta 
tirgus. Te būšot darbavietas 50 ventspilniekiem vai 
cilvēkiem no Ventspils novada.

“Zivju rajons” izplešas: 
būvēs kompleksu 
barības ražošanai

T 
autā iesauktais 
“zivju rajons” ir 
7,2 hektāru liela 
teritorija, kurā 
savulaik darbo

jās zvēraudzētava. Ilgu 
laiku šī brīvostai piede
rošā industriālā zona bija 
pamesta un nolaista, līdz 
pirms pāris gadiem brīv
osta sarosījās un visu teri
toriju nolīdzināja līdz ar 
zemi. 2018. gadā teritori
ju sakopa un labiekārtoja, 
nojauca graustus, izbūvē
ja pievedceļus un automa
šīnu stāvlaukumus. Atlika 
vien piesaistīt uzņēmējus. 
Tomēr tik labi nevedās. 
Laiks, kad vēl tika spriests 
par šīs teritorijas nākotnes 
vīziju un plānota degra
dētās vietas sakopšana, 
bija kā cerību stariņš dau
dzu ventspilnieku domās 
– ne viens vien ventiņš 
pat publiski jau priecājās, 
ka no piekrastes zonas 
beidzot tiks pilnībā aiz
vākts zivju pārstrādes 
komplekss, kas ļoti bieži 
“aplaimo” apkārtnē dzī
vojošos ar spēcīgiem aro
mātiem no zivju kūpinā

šanas. Pat vietējā presē 
bija informācija, ka SIA 
“Ventspils zivju konser
vu kombināts” patiešām 
varētu pārcelties uz Talsu 
ielu 200 pilnā apmērā, pat 
pašvaldība un brīvosta ko 
varētu palīdzēt, bet beigu 
beigās solījumi izkūpē
ja gaisā un arvien zivis 
kūpina blakus Zilā karoga 
pludmalei, kurā vasarā ir 
vairāki simti atpūtnieku ar 
bērniem.

Par industriālās teritori
jas pirmo nomnieku toreiz 
kļuva Nacionālās zvejniecī
bas ražotāju organizācija, 
kas šajā teritorijā uzbūvē
ja saldētavu zivju produk
cijas uzglabāšanai. Klīda 
runas par vēl kādu ar ziv
saimniecību saistītu uzņē
mumu interesi, līdz šoru
den tika noslēgts līgums 
ar SIA “Aquatoria V”, kas 
kļuvis par otro nomnieku 
šai teritorijai. Uzņēmums 
ir dibināts pavisam nesen 
– šī gada 27. jūnijā, ar 
pamatkapitālu 2800 eiro. 
Uzņēmums darbojas  

B 
et tikai tuvinie
kiem un  nelie
lam draugu pul
kam zināms, 
ar kādām fizis

kām ciešanām un garī
giem pārdzīvojumiem 
viņam nācies sastapties 
ceļā uz šo it kā prozaisko 
mērķi, kurš vienubrīd pat 
draudējis izgaist alkohola 
atkarības un dzīves apni
kuma miglā. Tagad viņš 
vada biedrību “Brīvības 
ceļš”, kura dibināta nolū
kā palīdzēt tiem, kas grib, 
bet paši vairs nejaudā 
izrauties no atkarībām un 
to radītā posta.  Vadītājs 
atzīst, ka tagad tās aktīvā 
darbība nedaudz pieklu
susi materiālu un perso
nīgu apstākļu dēļ, tāpēc 
jo lielāks prieks par katru, 
kam var palīdzēt. Turklāt 

nemitīgi tiek strādāts, lai 
biedrībā cilvēki justos kā 
viena ģimene un balstītu 
cits citu, jo tieši tā dau
dziem pietrūcis visvairāk.   

 “Pašam man no atka
rības izrauties izdevās ar 
Dieva brīnumainu palīdzī
bu, bez tās es jau sen būtu 
zudis gan sev, gan savai 
ģimenei un pasaulei,” godī
gi atzīst Aigars, par savu 
pienākumu uzskatot līdz
cilvēkiem vēstīt par viņam 
izrādīto Visaugstākā labvē
lību, lai šādai iespējamībai  
noticētu arī citi.   

LĪDZJŪTĪBA IESĒJĀS 
JAUNĶEMEROS

Aigara dzīves ceļš aizsā
cies Ventspilī, kur viņa ome 
Elza Avots pirms teju simts 

Rudenī plūc balvu ražu

V 
entspils muzejs izpelnījies laureāta diplomu  
Latvijas Ainavu arhitektūras balvas konkursā, 
saņemot apbalvojumu kategorijā kā ilgtspējīgā 
ārtelpa. Šajā gadījumā balva piešķirta par Piejūras 
parka teritoriju ar kultūrvēsturisko Ventspils muze

ja ekspozīciju. Parks kopā ar šaursliežu dzelzceļa līniju (tā 
izbūvēta 1996. gadā un paplašināta 2010. gadā) aizņem 50 
hektāru plašu ar biotopiem bagātu teritoriju, kurā atrodamas 
vairāku aizsargājamo augu atradnes. Pats jūrmalas parks aiz
ņem ap 25 hektārem un, kā jau zina katrs ventspilnieks, te 
var lieliski izstaigāties, ieelpot īpaši veselīgu meža un jūras 
gaisu, izbaudīt skaisto mežaparku, bet turpat blakus novēr
tēt Piejūras brīvdabas muzeja āra ekspozīciju, kādu neatrast 

nekur citur. Muzejs aicina ventspilniekus un ikvienu citu inte
resentu vēl šoruden pagūt paviesoties muzejā – sezona āra 
teritorijai noslēgsies 31. oktobrī!

Savukārt Starptautiskās Jumiķu federācijas rīkotajā konkursā 
“IFD Award 2019” laurus plūkusi jaunā Ventspils Mūzikas vidus
skolas ēka ar koncertzāli “Latvija”. Tā ieguva pirmo vietu nomi
nācijā “Fasādes”. Milzīgās ēkas fasādi veidoja SIA “CMDB”. 
Koncertzālei un Ventspils Mūzikas vidusskolai līdz ar augstiem 
energoefektivitātes risinājumiem jumta konstrukcija ir viens 
no sarežģītākajiem elementiem projekta īstenošanā. Ēka īpaši 
izceļas ar tās konstruktīvo risinājumu izpildījuma stiprību un 
savdabīgu, kā arī maz ierastu arhitektūru. Jumts sastāv kopu
mā no 85 plaknēm, savukārt fasāde ir veidota no keramikas 

Šis rudens Ventspils pilsētai atnācis arī ar īpaši priecīgām ziņām, jo iegūtas dažādas balvas 
konkursos un saņemts augsts novērtējums. Starp priecīgajiem balvu ieguvējiem šoreiz ir 
Ventspils muzejs, kā arī Ventspils Mūzikas vidusskolas jaunā ēka ar koncertzāli “Latvija”.

paneļiem, kas tika individuāli profilēti speciāli šim objektam. 
Tas, savukārt, projekta realizētājiem dzīvē prasīja ļoti augstu 
precizitāti.

Vēl vienā konkursā par ilgtspējību arhitektūrā, būvniecībā un 
dizainā, ko rīkoja biedrība “Building Design and Construction 
Council”, kā ilgtspējīgā publiskā ārtelpa atzīts Ventspils pilsē
tas Lielais laukums kopā ar Mūzikas vidusskolas un koncert
zāles ēku. 
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Aigars Ābelītis, brīnumaini 
dziedināts.
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Būvē jaunas ēkas
Brīvostas teritorijas industriālajā zonā tiek 

būvētas vairākas jaunas ražošanas ēkas.  Tās 
ceļ vietējā firma “Ostas celtnieks”.

Pirmā izstāde
Nesen dibinātais fotoklubs “Kaktuss”, 

atzīmējot pastāvēšanas pusgada jubileju, 
sarīkojis savu pirmo izstādi Augstskolas 
bibliotēkā. 

400. jaundzimušais
Slimnīcas Dzemdību nodaļā sagaidīts 400. 

šogad dzimušais bērns. 

Sakaujas līdzjutēji
Olimpiskajā dienā futbola spēles laikā 

sakāvušies divi spēles apmeklētāji. Viens no 
viņiem guvis miesas bojājumus.

Rakstniece no Somijas
Ventspils bibliotēku apciemoja rakst

niece Rita Jalonena un tulkotāja Maima 
Grīnberga. Tika atvērta Jalonenas jaunā grā
mata “Skaidrums”.

Izglābts cilvēks
No piedūmotas mājas Depo ielā uguns

dzēsēji izglābuši cilvēku.

Pasniegta balva
“Erasmus+” profesionālās izglītības un 

mācību mobilitātes harta pasniegta Ventspils 
Tehnikumam.

Viesojas ārzemnieki
2. pamatskola iesaistījusies “Erasmus+” 

projektā “Daba nomierina”. Projekta ietvaros 
skolu apmeklējuši viesi no vairākām Eiropas 
valstīm. 

Atklāj pārkāpējus
Policisti četrās pilsētas tirdzniecības vietās 

konstatējuši, ka nepilngadīgām personām 
tiek pārdoti alkoholiskie un enerģijas dzē
rieni, kā arī cigaretes. Sastādīti protokoli un 
uzsāktas lietvedības.

Briežu dārzu nesaglabās
Briežu dārza uzturēšana un atjaunošana 

prasītu lielus ieguldījumus, bez tam apkār
tnē parādījušies vairāki privātie briežu dārzi. 
Pašvaldība neredz jēgu dārza turpmākai 
saglabāšanai.

Laivu bāze – populāra
Šogad laivu bāzi apmeklējuši 8400 cilvē

ku. Tas ir trīsreiz vairāk nekā 2016. gadā.

Piedalīsies konferencē
Augstskolas Inženierzinātņu institūta 

“Ventspils starptautiskais radioastronomijas 
centrs” pētnieki piedalīsies konferencē “16th 
PDES2019” Slovākijā. 

Iemūrēta kapsula
Augsto tehnoloģiju parka septītās ēkas 

pamatos svinīgi iemūrēta vēstījuma kapsula 
nākamajām paaudzēm. 

Ekskursantu daudz
Gan ventspilnieki, gan pilsētas viesi turpi

na pieteikties ekskursijām jaunatklātajā kon
certzālē “Latvija”. Septembrī vien bijis vairāk 
nekā 700 apmeklētāju.

Nodarbības vecākiem
No 7. oktobra Sociālais dienests rīko 

nodarbību ciklu “Saliec puzli”. Nodarbības 
paredzētas vecākiem, kuri saskaras ar prob
lēmām bērnu audzināšanā. 

Sācies lašu nārsts
Sākoties lašveidīgo zivju nārstam, Valsts 

vides dienesta reģionālās vides pārvaldes 
inspektori pastiprināti kontrolē situāciju 
upēs. Vārves pagastā pie Lečiem izņemti 
desmit nelikumīgi ievietoti zvejas tīkli 700 
metru kopgarumā.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Brauc vilciens no Rīgas...
No ventspilnieku vēstulēm portālā ventspils.lv:
“Labdien! Esmu Ventspils iedzīvotājs, un, manuprāt, 
mūsu pilsēta ir pietiekami attīstīta, lai varētu un vajadzē-
tu atjaunot pasažieru vilciena kustību! Esmu tikai un vie-
nīgi PAR, un nevajag domāt tikai par “Ventspils Reisu” vai 
to, cik izdevīgi vai neizdevīgi būs! Ventspilī ir bijis vilciens 
un tam ir jābūt. Tas, manuprāt, tikai papildinās mūsu pil-
sētu kopumā. Lūdzu, ierosinu apdomāt šo situāciju.”

• • •

Kā 
zināms jau no pirmsrevolūcijas, atvainojiet, 
pirmsatmodas laikiem – ekonomikai ir jābūt 
ekonomiskai. Un tas, nenoliedzami, attiecas arī 
uz sabiedrisko transportu. Ja reiz vilciens nav 
ekonomisks, jo to izmanto pārāk maz braucēju, 

tad ir divas iespējas. Pirmā: braukt gribētājiem jāsēž mājās, jau
nākās Rīgas ziņas, muzeju, teātru un sabiedriskās dzīves jaunumus 
uzzinot no visuredzošajiem plašsaziņas līdzekļiem. Otrā: jāizmanto 
cits piedāvājums, kā nokļūt no Ventspils uz punktu A, B vai C. Un 
otro variantu, protams, piedāvā mūsu pašu pilsētas tēvu dibināts, 
vadīts un kūrēts pašvaldības uzņēmums “Ventspils Reiss”.

Savulaik, kad uz mūsu skaisto un vēsturisko ēku ar nosauku
mu “Ventspils dzelzceļa stacija” vēl kursēja bānītis no galvaspilsē
tas, daudz tika diskutēts pat visas valsts mērogā – vai un kāpēc šis 
antīkais pārvietošanās līdzeklis ir vajadzīgs tieši ventspilniekiem, 
jo galu galā pilsēta taču spēj nodrošināt savējos ar iespēju nokļūt 
jebkurā apdzīvotā vietā maršrutā Ventspils – Rīga ar jauniem un 
moderniem autobusiem. Un, kāda sakritība, arī garajos un plašajos 
Satiksmes ministrijas un tās dienestu gaiteņos tika lemts: nebūs 
būt vilcienam uz Ventspili. Nav izdevīgi. Nav racionāli. Nav ērti. Un 
vilciens uz Ventas krasta lielpilsētu kursēt pārstāja. Tas nekas, ka 
tieši vilcienu satiksme ir ierakstīta kā prioritāra, jo ir ekonomiska, 
ekoloģiska un spēj “pārvietot” vienlaicīgi ievērojamu cilvēku skai
tu. Turklāt, kā zināms, arī jaunajā sabiedriskā transporta koncep
cijā tieši vilcienu satiksmei tiek piedēvēta “sabiedriskā transporta 
mugurkaula” loma.

Dzintaru 20a, Ventspils, 
LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, 
E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness 
ir drošās rokās!

Uzticiet 
savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

Tiesa gan, uz Ventspils virzienu vismaz pagaidām tas neattie
cas. Un vispārējā vilcienu satiksmes slēgšanas burzmā, “aizklapē
jot ciet” reisus uz Gulbeni, Limbažiem, Ērgļiem, Madonu vai Reņģi, 
no sava vilciena tika vaļā arī Ventspils. Tas nekas, ka, atšķirībā no 
pārējiem maršrutiem, Ventspils vilciens nekādi nevarēja sūdzēties 
par pasažieru trūkumu, turklāt tieši Ventspils maršruts savieno
ja savā starpā ne tikai galvaspilsētu ar Ventas krastu, bet pa vidu 
“paķēra” klāt arī krietnu skaitu citu visnotaļ lielu un tādējādi arī 
braucējiem bagātu apdzīvotu vietu un pilsētu. Tas nekas, ka patie
sībā tieši vilciens un tā regulāra kursēšana nodrošinātu daudz lie
lāku apmeklētāju un tūristu skaitu mūsu pilsētai. Tas nekas, ka 
vilcienu satiksme (atšķirībā no autobusiem) vienmēr piesaista 
aktīvus cilvēkus, kuri tieši ar vilcienu varēja pārvietot, piemēram, 
divriteņus aktīvai atpūtai mūspusē. Šie argumenti Ventspils varas
vīriem, domājot tikai par pašu dibinātā uzņēmuma “Ventspils 
Reiss” interesēm šķita ļoti maznozīmīgi.

Tiesa gan, nekādi nevar izslēgt, ka Ventspils – Rīgas vilciens tika 
slēgts pavisam citu iemeslu dēļ, nekā augstāk minētajās Latvijas 
apdzīvotajās vietās. Un no “Ventspils Reisa” teju vai monopolstā
vokļa pasažieru pārvadājumos Ventspils virzienā ir bijis labums ne 
tikai pašam “Ventspils Reisam” vien. Labā ziņa gan šajā gadījumā 
ir tā, ka vismaz sliežu ceļi uz Ventspili pavisam nojaukti netika. Un 
ir gana labā stāvoklī, lai pasažieru vilcieni starp Rīgu un Ventspili 
atkal brauktu. Būtu tik gribēšana no sabiedriskā transporta orga
nizatoru puses. Protams, mainoties “politiskajai pārliecībai” minis
trijas un sabiedriskā transporta vadībā un mainoties arī “paklau
sībai” no šo vadītāju puses pret Ventas krasta lielajiem vīriem, ir 
cerība, ka ērtā un izdevīgā vilcienu satiksme varētu tikt atjauno
ta... Neskatoties uz “Ventspils Reisa” (tātad – viena uzņēmuma, 
nevis visu iedzīvotāju) interesēm un to lobēšanu.

Un šajā brīnišķīgajā dienā, kad vilciens atkal piestās Ventspils 
stacijā, mēs varēsim teikt, ka vēsturiskā (un ar lielu “pompu” 
atjaunotā) Ventspils stacijas ēka patiešām pildīs savu vēsturis
ko funkciju, nevis būs tikai kā skaists, bet rūgts atgādinājums, ka 
“Ventspilī kādreiz bija...”. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

pilsētas pašvaldības veidotā Ventspils 
Biznesa atbalsta centra paspārnē, tā juri
diskā adrese ir Ventspils Augsto tehnoloģi
ju parkā. 

Kā skaidro Ventspils Brīvostas pārvaldē, šis 
uzņēmums te vēlas izveidot lašu sugas zivīm 
paredzētas eko kombinētās barības ražoša
nas un pārstrādes kompleksu. 

“Zivju rajons” izplešas: 
būvēs kompleksu barības ražošanai

Dziednieks ARTŪRS TILTIŅŠ 
11. un 25. oktobrī no 13.00 pieņems VENTSPILĪ, Lielais prospekts 

61. Viesnīca “Raibie logi”.
 

Bioenerģētiska slimību dziedināšana, sāpju novēršana. 
Atkarību likvidēšana (alkoholisms, smēķēšana, azartspēles). 

Negatīvās enerģētiskās iedarbības neitralizācija (lāsts, ļaunā acs, bezlaulības vainags). 
Iespējama palīdzība pēc foto. 
Pieteikties pa tālr.: 22460309

Kļuvis zināms, ka plānotajā plašajā ražot
nē zivju barības ražošanai paredzēts pama
tā izmantot soju un sojas koncentrātu. Tas 
ļaušot aizstāt zivju miltus ar augu izcel
smes olbaltumvielām. Šāda produkta ražo
šana esot būtiska arī no dabas aizsardzības 
viedokļa, jo mazinot pasaules okeāna un 
Baltijas jūras zivju resursu izmantošanu zivju 
miltu ražošanai, skaidro brīvosta. 

Uzņēmums jau kaldina plānus un savā 

darbības sākuma posmā iecerējis saražot 
līdz 50 tūkst. tonnu zivju barības gadā. Ja 
izdosies strādāt ar pilnu jaudu, tad iespē
jams saražot līdz pat 100 tūkst. tonnu gadā. 
Produkcija domāta pārsvarā eksportam. 

Pagaidām ir grūti spriest, kāds darbs 
būs jāveic algotajiem darbiniekiem, kuriem 
kopumā uzņēmumā paredzētas 50 darba
vietas. Zivju apstrādes jomā Ventspilī jau 
gadiem ilgi ir samērā problemātiski nokom
plektēt darbinieku grupas, ar ko regulāri 
saskaras esošie zivju apstrādes uzņēmumi. 
Bieži šajā jomā ir vērojams ievērojams brīvo 
vakanču skaits Nodarbinātības valsts aģen
tūras Ventspils filiāles datu bāzē. Arī pašlaik 
tiek meklēti 20 zivju apstrādes darbinieki. 
Starp citu, pagājušās nedēļas izskaņā noslē
dzās pieteikšanās uzņēmuma izsludinātajā 
konkursā, kurā tika meklēts SIA “Aquatoria 
V” vadītājs. 

Jāatzīmē vēl arī fakts, ka Ventspils kļūs 
par vēl vienu elektronikas ražotni bagātāka. 
Jaunā elektronikas produktu ražotnes būve 
4500 kvadrātmetru platībā jau ieguvusi pir
mās aprises. Nupat Ventspils Augsto tehno
loģiju parka ēkas Nr.7 pamatos tika iemū
rēta vēstījuma kapsula ar informāciju par 
Ventspils pilsētas rūpniecisko attīstību un 
topošo ražošanas ēku. Šajā ēkā saimniekos 
SIA “Quality Jobs”, solot šajā ražotnē darba
vietas 30 ventspilniekiem, taču piecu gadu 
laikā uzņēmums sola skaitu palielināt līdz 
pat 100. Kopējās būvniecības izmaksas plā
notas aptuveni 4,9 mlj. eiro apmērā, no kā 
1,16 mlj. būs Eiropas Reģionālās attīstības 
fonda (ERAF) līdzekļi. Darbus plānots pabeigt 
pavasarī. Tā ir viena no trīs ražošanas ēkām, 
kas šogad tiek būvētas Ventspils brīvostā. 
Divas no tām tiek būvētas Ventspils Augsto 
tehnoloģiju parkā, bet viena – Ventspils lid
ostas industriālajā zonā Ganību ielā. 
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bet tās neesot nekādas sarunas! Kā nopro
tams, tāpēc, ka viņš neesot aicināts uz 
attiecīgo ministru kabineta sēdi septembra 
sākumā.

Iespējams, ka valdība varētu rīkoties ērtāk 
pašvaldībām. Tomēr šādi un līdzīgi despotis
kā Ventspils vietvalža Lemberga argumenti 
ir īpaši ciniski, ja zinām, ka pašreizējā paš
valdību deputātu sasaukuma laikā Ventspils 
pilsētas pašvaldībā pastāv dzelžaina prakse 
pašvaldības budžeta projektus mazākuma 
deputātiem izsniegt vien dažas dienas pirms 
to apstiprināšanas domes sēdē. Visi centie
ni uzzināt savlaicīgi tiek aukstasinīgi ignorē
ti. Turklāt mazākuma deputātu sagatavotos 
pašvaldības budžeta projekta priekšlikumus 
Ventspils pilsētas domes valdošie, Lemberga 
vadītie deputāti arogantā veidā nemaz neliek 
uz balsošanu ne Finanšu komitejā, ne arī 
domes sēdē! 

Zinot, ka tik ciniski prettiesiska un prettau
tiska, labas pārvaldības principiem neatbil
stoša, ir budžeta apspriešanas patiesā pro
cedūra paša vadītajā pašvaldībā, Ventspils 
divkosis Lembergs nekautrējas mācīt citus, 
mētājas ar apsūdzībām Latvijas valdībai un 
Valsts prezidentam, turklāt norādot, ka tie 
nepilda Eiropas Vietējo pašvaldību hartu, 
kas prasot konsultēšanos ar pašvaldībām. 
Lembergs aizgūtnēm uzsver, ka, lūk, prezi
dents Egils Levits it kā esot jurists, tomēr tieši 
Levita “prezidentūras laikā visklajāk tiek pār
kāptas uz pašvaldībām vērstas procedūras, 
ko nosaka demokrātiskā valstī”. “Kā var runāt 
par sarunu procedūrām, ja sarunas vispār nav 
notikušas?” “Pašvaldību ministram ir jāatkāp
jas. ..., ja budžeta sarunas nav notikušas, tad 
pienāks kārta arī prasīt demisiju Kariņam”.

Šo aizvainotā Lemberga kareivīgo izteiku

Lembergs divkosīgi spriedelē 
par tiesiskuma ievērošanu Latvijā

mu kontekstā ir vērst vēlreiz atgādināt, ka 
valdības, atbildīgo ministru un Valsts prezi
denta ignorances “aizskartais”  Lembergs 
savā karaļvalstī pašvaldības un valsts budžeta 
jautājumos ne tuvu nerespektē un savā dar
bībā neievēro tās prasības, kuras tagad pats 
izvirza valdībai. Vēlreiz atgādinu, Lemberga 
vadītā pašvaldība nerīko nekādas sarunas 
un konsultācijas ar Ventspils pilsētas domes 
mazākuma deputātiem, prettiesiski neiz
sniedz tiem viņu pieprasīto informāciju par 
budžeta gatavošanas aspektiem, tādējādi 
ierobežojot viņu darbību. Ir vietā uzsvērt, 
ka, liekulīgi izvirzot valsts vadītājiem prasī
bu pildīt Latvijas pamatlikumu Satversmi, 
Lembergs pamatlikuma standartu ievēroša
nai paša un viņa pašvaldības darbībā nevel
ta ne mazāko vērību. Iespējams, tieši tāpēc 
despotiskais vietvaldis bez mazākās paškri
tikas preses konferencē ir sunījis citus, teik
dams, ka “prezidentam ir dziļi nospļauties 
par demokrātiskās valsts procedūrām, tiesis
kuma ievērošanu ... par jebkuru jautājumu, 
kas attiecas un skar pašvaldības”. Prezidents 
pieverot acis uz rupjiem tiesiskuma pārkāpu
miem attiecībā uz pašvaldībām Latvijā.

Šādu apgalvojumu Lembergs pamato ar to, 
ka “Eiropas Vietējo pašvaldību hartas doma 
ir tāda, ka pašvaldība ir tad, ja tai ir savi 
prognozējami ieņēmumu avoti”. Kā spriež 
Lembergs, ieņēmumu avoti tagad, Kariņa 
valdības darbības rezultātā, vairs neesot zinā
mi. Tādejādi valdība nostiprinot PSRS likumu 
praksi. Tagad Latvijā darbojoties likums par 
PSRS vietējām padomēm! 

Šādam bijušā Latvijas PSR komunistiskās 
partijas CK instruktora Lemberga  viedoklim 
var piekrist tikai daļēji. Proti, vulgarizēta PSRS 
vietējo padomju prakse pašreiz darbojas tikai 
Ventspils pilsētas pašvaldībā, kamēr pārējā 
Latvijā darbojas vairāk vai mazāk funkcionē

joša demokrātija. Ir vērts atgādināt, ka PSRS 
laikā vietējo padomju deputāti tiešām netika 
iesaistīti vietējās pašvaldības budžetu veido
šanas un citu nozīmīgu lēmumu sagatavo
šanas procesā. Tolaik vietējo padomju sēdēs 
lemjamo jautājumu dokumentāciju depu
tāti saņēma vien dažas dienas pirms kārtē
jās sēdes, jo visu pārzināja vien atbrīvotie 
deputāti, pašvaldību un kompartijas nomen
klatūra, tas ir, atbilstoši tam, kā pašvaldību 
Ventspilī pašreiz vada Lembergs. Toreizējās 
totalitārās sistēmas un pašreizējās Ventspils 
pašvaldības vadības varas metodes pilnībā 
sakrīt, tas ir, nedemokrātiskās politiskās vadī
bas kundzība, ko panāk, maksimāli izolējot 
tos, kas apdraud demokrātiski neleģitīmo 
politisko vadību. 

Tieši šādu varas izpratni, iztirzājot valsts 
un pašvaldības budžetu veidošanas proce
su,  demonstrē Lembergs. Viņu satrauc tas, 
ka Kariņa valdības laikā ir likvidēta ano
mālija, kuras laikā Lembergs, būdams pat 
smagos noziegumos apsūdzēta persona, kā 
vienīgā pašvaldību amatpersona izņēmuma 
kārtā kopā ar valdības ministriem un Saeimas 
frakciju vadītājiem piedalās valsts budžeta 
apspriešanā. Tas vietējā mērogā deva ievē
rojamu ietekmes un informācijas handikapu. 
Tomēr nedemokrātiskās, korumpētās poli
tiskā kundzības laiks ir izčākstējis. Līdz ar 
Lemberga nobīdīšanu no politiskās skatu
ves, ekskluzīvā konsultēšanās ar viņu, res
pektīvi, viņa iespējas ar pirmo roku pakampt 
no augstā valsts galda, ir zudušas. Tādas, 
Lembergprāt, šausmas, ka Latvijā atsācis dar
boties likums par PSRS vietējām padomēm!

Protams, šādiem procesiem ir sekas. Ja 
kādreiz  Lembergs pamanījās uz citu pašval
dību rēķina nodrošināt valsts sarūpēto līdzek
ļu lauvas tiesas piesaisti Ventspilij, tad tagad 
šāda iespēja gājusi mazumā. Lembergs 

Ne vienas vien Latvijas pašvaldības vadība, tai skaitā arī Ventspilī un Ventspils 
novadā, iestājas pret Vides un reģionālās attīstības ministrijas plānoto reģionālo 
reformu, un, kā vienmēr, pamato to ar iedzīvotāju interesēm. Tomēr ja par iedzīvo-
tāju ieguvumiem vai zaudējumiem tā īsti varēs spriest vien pēc ATR īstenošanas, tad  
pašvaldību “spices” zaudējums ir redzams jau tagad –reformas rezultātā ievērojami 
samazināsies ievēlēto pašvaldības deputātu skaits.

saskaitījis, ka “apejot viņu”,  Ministru kabi
nets lēmis par budžeta ieņēmumiem,  par 
speciālo dotāciju pašvaldībām, kā rezultātā 
Ventspils pašvaldībai nākšoties samazināt 
izdevumus 1,5 miljonu eiro apmērā. 

Vai tas tā būs vai nebūs, to mēs, mazā
kuma deputāti, nezinām. Ventspils pilsē
tas domes un pašvaldības dienestu rīcībā 
esošā informācija par budžeta veidošanu 
mums netiek izsniegta, budžeta gatavošanas 
procesā netiekam iekļauti. Tas gan nekavē 
Lembergu daudzināt, ka minētās 1,5 miljonu 
eiro dotācijas samazināšana Ventspils pilsē
tas pašvaldībai liecinot, ka Latvija esot bez
tiesiska valsts, bet tās vadība ir antidemo
krātiska. Mēs, mazākuma deputāti, šādam 
Lemberga spriedelējumam nepiekrītam. 
Mēs savā deputāta ikdienā skaidri redzam, 
ka beztiesiska un antidemokrātiska ir tieši 
Ventspils pilsētas dome Lemberga vadībā. 
Par tiesiskuma pazīmēm šajā pašvaldībā 
varēs runāt tikai tad, kad mazākuma deputā
ti savlaicīgi saņems 2020. gada Ventspils pil
sētas pašvaldības budžetu tādā apjomā, kādā 
tas ir pieejams deputātam Lembergam. 

Ģirts Valdis Kristovskis,
Ventspils pilsētas domes deputāts 

Pašvaldība kā ienākumu avots

Š 
obrīd Latvijā darbojas 119 pašval
dības – 110 novadi un  9 repub
likas pilsētas. Saskaņā ar valdī
bas akceptēto VARAM piedāvāju
mu paredzams, ka jau 2021. gadā 

Latvijā būs tikai 36 vietvaras. 

CIK MAKSĀJAM PAŠLAIK?
Šobrīd visās pašvaldībās kopumā ievēlēti 

1614 deputāti. Pašvaldību budžeta izdevumi 
viņu atlīdzībai 2017. gadā bija 1,095 miljar
di eiro, un tie veidoja 41,4% no pašvaldību 
izdevumiem darbinieku algām. Taču depu
tātu atalgojums, atkarībā no pašvaldības lie
luma un turības pakāpes, ievērojami atšķi
ras – lielākajās pašvaldībās ierindas deputāti 
uz rokas mēnesī saņem teju pustūkstoti eiro, 
mazākajās – pāris desmitus vai tikai dažus eiro.  
Pietiekami daudzās pašvaldībās varai pietuvi
nātajiem deputātiem maksā pat desmit reizes 
vairāk kā opozīcijai. Domes priekšsēdētāja, 
viņa vietnieka, domes komitejas priekšsēdē
tāja un ierindas deputāta algu nosaka mēne
ša vidējās darba samaksas apmērā, piemēro
jot speciālu, katram amatam citu, koeficien
tu. Pašvaldību vadītājiem un īpaši pietuvinā
tajiem ir iespēja piepelnīties arī citos veidos. 
Piemēram, Ventspilī, Rīgā un Liepājā ievēro
jamu pienesumu pašvaldību pārstāvjiem dod  
brīvostu valdes. Piemēram, Aivars Lembergs 

par darbu Ventspils pilsētas domē pērn saņē
ma 20 067 eiro, kamēr Ventspils Brīvostas 
pārvalde viņam, kā VBP valdes priekšsē
dētājam, samaksāja 44 301 eiro. Tiesa, uz 
Lemberga kopējo pērn gūto ienākumu fona – 
705 605 eiro, tas tāds piliens jūrā vien ir, bet 
tas jau ir cits stāsts.

AMATUS IZMANTO 
ARĪ NELIETĪGI

Lielākā daļa pašvaldību deputātu savus 
deputāta pienākumus apvieno ar algotu 
darbu dažados uzņēmumos vai komercdarbī
bu. Savukārt ar amatu savienošanu un darbu 
saistītos ierobežojumus nosaka likums par 
interešu konflikta novēršanu valsts amat
personu darbībā, kā arī  likums  par pašval
dībām. Taču ir arī tādi pašvaldības darboņi, 
kuri savu deputāta statusu un tā dotās ietek
mes sviras pārvērtuši par nelikumīgsu ienā
kumu gūšanas avotu. Tiesa, viņiem jārēķi
nās ar to, ka agri vai vēlu pie durvīm klauvēs 
KNAB darbinieki. Diemžēl šādu gadījumu nav 
mazums, un tikai šogad vien saistībā ar paš
valdību deputātiem bijuši vairāki skaļi gadī
jumi. Paraudzīsimies, kā daži vietvaru ķeizari 
un keizariņi realizējuši viņiem doto iedzīvotā
ju uzticības mandātu.

Pavisam nesen – 27.septembrī, KNAB aiz
turēja Ķekavas novada domes priekšsēdētā

ja vietnieku Aigaru Vītolu (LZS) par, iespē
jams, 30 000 eiro liela kukuļa pieprasīšanu, 
lai uzņēmējs saņemtu pēdējo maksājumu no 
Ķekavas novada pašvaldības par būvdarbu 
veikšanu kāda projekta ietvaros. Iespējams, 
runa varēu būt par ūdensvada un kanalizā
cijas tīklu izbūvi Eiropas Savienības Kohēzijas 
fonda projekta ietvaros.

Šovasar jūlijā KNAB aizdomās par kukuļ
ņemšanu no SIA “Ceļu būvniecības sabied
rība “Igate””  aizturēja Dobeles novada paš
valdības iepirkumu komisijas priekšsēdētāju 
Lailu Šereiko. Birojam ir aizdomas, ka viņa 
pieņēmusi ne mazāk kā 2000 eiro vērtu tirdz
niecības centra “Rīga Plaza” dāvanu karti un 
vēl kukuli 2500 eiro apmērā. Tas viss tikai 
par tādu “sīkumu” , kā šķēršļu nelikšana un 
atbalsts iepirkumā. 

Par krāpšanu šovasar tika aizturēts arī 
Ogres novada domes priekšsēdētājs Egils 
Helmanis (VLTB/LNNK), kurš, iespējams, 
ļaunprātīgi izmantojot dienesta stāvokli, 
izkrāpis pašvaldības finanšu līdzekļus, izman
tojot ārstniecības iestādes ārsta izsniegtu vil
totu darba nespējas lapu. Tādējādi pašvaldī
bai nodarīts zaudējums ne mazāk kā 855,71 
eiro apmērā. 

Aizdomās turētā statuss šovasar piemērots 
arī bijušajam Rīgas mēram, tagad Eiropas 
Parlamenta deputātam Nilam Ušakovam. 
Šī lieta saistīta ar trim “Rīgas Satiksmes” 
veiktajiem iepirkumiem – par 2016. gada 
zemās grīdas tramvaju iepirkumu, kura kopē
jā summa bija 62 597 477 eiro, 2013. gada 
iepirkumu par trolejbusu piegādi, kura kopē
jā summa bija 131 646 135 eiro, kā arī 2013. 
gadā veikto iepirkumu par autobusu piegā

di, kura kopējā summa bija 75 808 297 eiro. 
Kriminālprocesā tiek izmeklēta amatperso
nu kukuļošana un noziedzīgi iegūtu līdzekļu 
legalizēšana.

Aizdomās turētā statuss par iespējamu 
kukuļošanu ir arī Jūrmalas mēram Gatim 
Truksnim. KNAB ieskatā viņš, iespējams, no 
uzņēmēja Jūlija Krūmiņa bezatlīdzības lie
tošanā saņēmis dzīvokli Jūrmalā, Turaidas 
ielā. Truksnim šī nav vienīgā krimināllieta. 
Viņš joprojām ir apsūdzētā statusā krimināl
procesā par dokumentu viltošanu saistībā ar 
komandējumu. 

Un, protams, nebeidzamais stāsts  saistībā 
ar vairāk kā desmit gadus ilgstošo tiesvedī
bu no amata pienākumu pildīšanas atstādi
nātā Ventspils mēra Aivara Lemberga lietā. 
Viņu prokuratūra apsūdz par kukuļņemšanu 
sevišķi lielos apmēros, par noziedzīgi iegūtu 
finanšu līdzekļu un citas mantas legalizēša
nu, par dienesta viltojumiem, par piedalīša
nos mantiskos darījumos, kuri viņam saistībā 
ar dienesta stāvokli bijuši aizliegti, kā arī par 
ļaunprātīgu dienesta stāvokļa izmantošanu 
un citiem noziegumiem. Prokurori piepra
sa  Lembergam piemērot 8 gadu cietumso
du ar mantas konfiskāciju un 150 minimālo 
mēneš algu sodu.

Šeit minēti vien publiski zināmie mūsu 
pašu ievēlēto dažādu pašvaldību amatper
sonu “varoņdarbi”. Mēs nekādā ziņā nevē
lamies apgalvot, ka visās ar ATR nemierā 
esošajās pašvaldībās zeļ un plaukst korupci
ja, taču ir skaidrs, ka ne vienas vien vietva
ras “bonzas” nevēlas zaudēt ne savas siltās  
“tautas kalpu” vietas, nedz arī iespējas, ko 
tās dod. 
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Skaļāko lietu prokurora 
amatam 4 kandidāti
Prokurora amatam Latvijas skaļāko korup
cijas lietu nodaļā pieteikušās četras per
sonas. Līdz atlases beigām prokuratūra 
nekomentēs, vai pretendenti ir pašreizējie 
prokurori, tiesneši vai advokāti. Šīs noda
ļas prokurori izmeklē un pārstāv valsts 
apsūdzības pusi arī krimināllietā, kurā 
apsūdzēts Aivars Lembergs.

Latviju apdraud 
kā Krievija, tā Ķīna
Saeimas apstiprinātajā Latvijas Nacionālās 
drošības koncepcijā teikts, ka interesi par 
Latvijas aizsardzības spējām un situāciju 
pierobežā izrāda ne tikai Krievijas, bet arī 
citu valstu specdienesti. Tiesa, konkrētas 
valstis gan netiek minētas, bet ir zināms, 
ka runa ir par Ķīnas aktivizēšanos, tāpat 
arī par Baltkrieviju.

Vējoņa iniciatīvai 
dod zaļo gaismu
Saeimā arī 2. lasījumā atbalstīts biju
šā Valsts prezidenta Raimonda Vējoņa 
iesniegtais likumprojektu par nepilso
ņa statusa piešķiršanas izbeigšanu bēr
niem, kuri dzimuši Latvijā pēc 2020. gada. 
Deputāts Aldis Gobzems gribēja, lai pilso
nību piešķir visiem, kuri dzimuši Latvijā 
pēc 1991. gada 21. augusta, taču to depu
tātu vairākums asi noraidīja.

Nacionālās attīstības 
plāns gatavs
Atbalstīta Nacionālā attīstības plāna 2021. 
– 2027. gadam 1. redakcija, kas tālāk 
tiks nodota sabiedriskajai apspriešanai. 
Plāna galvenais uzdevums ir panākt mūsu 
sabiedrības izraušanos no vidēju ienāku
mu slazda. Noteikti trīs stratēģiskie mērķi:  
vienlīdzīgas iespējas, produktivitāte un 
ienākumi, kā arī sociālā uzticēšanās.

KNAB aiztur zaļzemnieku 
par kukuļošanu
Korupcijas novēršanas un apkarošanas 
birojs aizturējis Ķekavas novada domes 
priekšsēdētājas 1. vietnieku Aigaru Vītolu. 
Latvijas Zaļās partijas biedrs, iespējams, 
pieprasīja uzņēmējam kukuli 30 000 eiro 
apmērā, lai uzņēmējs saņemtu pēdējo 
maksājumu no pašvaldības par būvdarbu 
veikšanu projekta ietvaros.

Par katru balsi – 5,5 eiro
Par katru Saeimas vēlēšanās iegūtu balsi 
visas partijas katru gadu saņems 5,5 eiro. 
Tas ir 7,7 reizes vairāk nekā līdz šim. 
Partijas katru gadu saņems arī bāzes finan
sējumu 100 tūkst. eiro apmēra. Vienlaikus 
tiks limitēts pieļauto ziedojumu, biedru 
naudas un iestāšanās naudas apmērs.

Ik gadu glābējsilītēs 5 bērni
Ik gadu visā Latvijas teritorijā izvietota
jās glābējsilītēs tiek ievietoti vidēji pieci 
bērni, kuri ir no stundas līdz apmēram 
mēnesim veci. Kopumā 10 gadu laikā 
glābējsilītēs atstāti 47 bērni, no kuriem 
seši atgriezušies bioloģiskajās ģimenēs.  

VENTSPILS NOVADĀ

Senioru saiets
5. oktobrī Piltenes kultūras namā notiek 
sestais Ventspils novada senioru saiets. 
Tā ietvaros paredzētas lekcijas, izklaidē
joši pasākumi un konkursi. 

Sākas zolītes sezona
Užavas tautas namā sākusies jaunā zolī
tes sezona. 5. oktobrī visi tiek aicināti uz 
atpūtas vakaru “Nāk rudentiņš”. 

Bezmaksas mācības
SIA “Latvijas Lauku konsultāciju un izglī
tības centrs” organizē ikgadējās bez
maksas mācības lauku jauniešiem Valsts 
lauku tīkla aktivitātes “Atbalsts lauku 
jauniešiem uzņēmējdarbības veicināša
nā” ietvarā.

Sagaidīta Miķeļdiena
Vārves pagastā saturīgi sagaidīta un 
pavadīta Miķeļdiena. Tika cepti āboli un 
skatīta izrāde par Burvju ābolīti. 

Iesakiet apbalvošanai
Devīto gadu ir spēkā novada domes noli
kums “Par Ventspils novada pašvaldības 
apbalvojumiem”, kurš paredz apbal
vojumu – Pateicības raksta, Atzinības 
raksta vai Goda raksta – piešķiršanu 
Ventspils novada fiziskām un juridis
kām personām vai personu grupām un 
kolektīviem par ieguldījumu Ventspils 
novada attīstībā un atpazīstamības vei
cināšanā. Iedzīvotāji tiek aicināti ieteikt 
kandidātus apbalvošanai. 

Apmeklēja Zinātnieku nakti
Ugāles vidusskolas skolēni apmeklēja 
Zinātnieku nakti, piedaloties izglītojošos 
pasākumos un eksperimentos. 

Dzejas dienu pasākums
Piltenes bibliotēkā notika Dzejas die
nām veltīts pasākums, kurā piedalījās 
Dace Laksberga. 

Dibina ansambli
Vārves pagastā dibina bērnu vokā
lo ansambli. Aicināti visi mazie 
dziedātgribētāji. 

Atklāta izstāde
Ugāles bibliotēkā atklāta Irēnas Lakšes 
gleznu izstāde “Manu mīļdzīvnieku stās
ti gleznās”.

Ķirbju balle
Popē notika astotā ķirbju audzētāju tik
šanās, ko papildināja interesanta svētku 
programma. 

Dodas izjādē
Sākoties rudenīgam laikam, Popes pils
kalna zirgi devušies treniņos. 

Izsludināts konkurss
Biedrība „Ziemeļkurzemes biznesa 
asociācija” izsludina atklāta konkursa 
projektu iesniegumu pieņemšanas 8. 
kārtu Eiropas Jūrlietu un Zivsaimniecības 
fonda (EJZF) Latvijas Rīcības program
mas zivsaimniecības attīstībai 2014.
2020.gadam apakšpasākuma 43.02. 
„Sabiedrības virzītas vietējās attīstī
bas stratēģiju īstenošana” aktivitātēs: 
43.02.1. „Pievienotās vērtības veido
šana un inovācijas veicināšana visos 
zvejas akvakultūras produktu pie
gādes posmos” un 43.02.2. „Darbību 
dažādošana zivsaimniecības nozarē 
un citās jūras ekonomikas nozarēs”. 
Projektu iesniegumu pieņemšana notiks 
no 2019.gada 21. oktobra līdz 2019.
gada 21. novembrim.

aprūpes centra izveidei 
nepieciešamās ēkas pārbū
vi. Šajā ēkā, kas atrodas salī
dzinoši klusajā Kuldīgas ielā 
4, līdz nākamā gada beigām 
tiks izbūvētas telpas dienas centra vajadzī
bām. Te turpmāk paši savās telpās saimnie
kos atbalsta centrs ģimenēm un bērniem ar 
īpašām vajadzībām “Cimdiņš”. Šis līgums arī 
paredz otru darbības punktu – ģimeniskai 
videi pietuvināta pakalpojuma sniegšanas 
vietas izveidi Vītolu ielā 21. 

Kā skaidroja Sociālajā dienestā un Ventspils 
pilsētas pašvaldībā, šo projektu mērķis ir cil
vēku ar garīga rakstura traucējumiem iekļau
šana sabiedrībā un iesaiste darba tirgū, tādē
jādi veicinot viņu neatkarību un patstāvī
bu. Vienlaicīgi tiek radīts plašs pakalpojumu 
klāsts, lai arī bērni, kuri dzīvo sociālās aprū
pes centros, varētu augt ģimeniskā vidē un 
bērni ar funkcionāliem traucējumiem varētu 
saņemt sociālo aprūpi un rehabilitāciju savā 
pašvaldībā. 

Kuldīgas ielā 4 pilnībā restaurētajā ēkā 
kā dienas aprūpes centrā katru darba dienu 
vienlaicīgi varēs uzturēties 30 pilngadīgas 
personas, kā arī vismaz 20 bērni, kuri pēc 
skolas vai dārziņa apmeklējuma varēs pie

Blakus Gūtšmitu namam saposīs vēl vienu senu ēku

10. oktobrī pasaulē tiek atzīmēta Starptautiskā Putras diena, kad daudzviet pasaulē 
un tostarp arī Latvijā tiek svinēti svētki par godu putrai – vienam no senākajiem 
ēdieniem, kas saglabājies līdz mūsdienām. Turklāt putras ir ļoti veselīgs ēdiens – 
zinātnieki pat pierādījuši, ka no putraimiem vārītās biezputras ir teicams līdzeklis 
organisma attīrīšanai no toksīniem. "Ventspilnieks.lv" pēta, kas tik vērtīgs ir putrās.

Blakus vienam no Ventspils pilsētas arhitektoniski skaistākajām un 
senākajām ēkām – Gūtšmitu namam – jau drīzā nākotnē tiks saposta 
vēl kāda māja. Kuldīgas ielā 4 esošajā ēkā paredzēts izveidot die-
nas aprūpes centru, kuru apsaimniekos Ventspils pilsētas Sociālais 
dienests. 

Š omēnes Sociālais dienests ar 
Centrālo finanšu un līgumu aģen
tūru noslēdza līgumu par Eiropas 
Reģionālās attīstības fonda (ERAF) 
finansējuma piešķiršanu dienas 

dalīties attīstošās individuālās un grupu 
nodarbībās.

Vītolu ielā 21 plānots pārbūvēt esošo ēku, 
kas ir diezgan bēdīgā stāvoklī. Ēkā izbūvēs 
divus dzīvokļus, lai katrā no tiem varētu dzī
vot ne vairāk kā astoņi bērni. Pašlaik bēr
niem, kuriem nav iespējams dzīvot ģime
nē, tiek nodrošināta aprūpe sociālās aprūpes 
namā “Selga”. 

Šis projekts paredz Eiropas Savienības fonda 
atbalsta finansējuma piešķiršanu projektā 
“Deinstitucionalizācijas pasākumu īstenoša
na Ventspils pilsētas pašvaldībā”. Projekta 
kopējās izmaksas lēšamas ap 1,172 mlj. eiro, 
no tā 930 tūkst. eiro ir ERAF līdzfinansējums. 
Deinstitucionalizācija ir Labklājības ministri
jas virzīts process, lai ar tā palīdzību mainītu 
attieksmi un attīstītu sabiedrībā balstītu soci
ālo pakalpojumu sistēmu visā valstī – grupu 
mājas, specializētās darbnīcas, dienas aprū
pes centri, sociālo mentoru pakalpojumi, 
atbalsta grupas. Viss šis process īstenojas pil
nīgi visās Latvijas pašvaldībās. 

Putras dienā “putrojamies”

J ebkuri putraimi pirmām kārtām ir 
šķiedrvielas ar daudzām un dažādām 
organiskajām skābēm. Tās arī gluži 
kā magnēts pievelk smagos metālus, 
pesticīdus un visus pārējos sārņus. 

Šādas īpašības piemīt visām putrām, tikai 
dažādās pakāpēs. Putraimi strādā dažādi – 
citi par 90, vēl citi par visiem 100%, bet ir 
arī tādi, kuru jauda ir tikai 20%. Tas tāpēc, 
ka dažādu putraimu sastāvā ir dažādas skā
bes. Un no tā, cik spēcīgi tās spēj piesais
tīt kaitīgos smagos metālus, atkarīga orga
nisma attīrīšanās efektivitāte. Taču pastāv 
kāda ļoti teicama likumsakarība, proti, visu
pirms no organisma tiek izvadīti īpaši tok
siskie piemaisījumi.  Šajā ziņā ļoti vērtīga ir 
auzu putra. 

VAI PUTRA IR KĀ ĪPAŠI JĀVĀRA?
Lai kā kurš vāra auzu putru: pienā, ūdenī, 

ar sviestu un cukuru vai bez, tā izvelk no 
organisma līdz pat 90% dažādu sārņu. Taču 
organiskos piemaisījumus, kas satur hloru un 
fluoru, vislabāk pievelk no kukurūzas putrai
miem vārīta putra. Putras īpašības nav atkarī
gas arī no termiskās apstrādes ilguma – vārī
šanas laikā putraimi savas īpašības nezaudē. 

Otrajā vietā pēc nozīmības ir rīsi un griķi. 
Taču to vārīšanā gan nepieciešams ievērot 
zināmus noteikumus. Rīsi iespējami ilgāk 
jāskalo zem nelielas aukstā ūdens strūklas – 
tā no tiem tiek izskalota ciete, kas toksīniem 
un skābēm traucē satikties. Otrs labums 
ir tāds, ka diēta no labi mazgātiem rīsiem 
palīdz notievēt.

Tas viss bija zināms jau pagājušā gadsimta 
sākumā, kad ārsti visiem, kas strādāja zelta 
atradnēs, kur bija liels risks saindēties ar 
svinu un arsēnu, ieteica ārstēties ar “rīsiem 
ķīniešu gaumē”. Rīsu graudus skaloja septi
ņas diennaktis, līdz tie kļuva caurspīdīgi kā 
stikls un gandrīz vai nesaturēja cieti. Ēda tos 
pa ēdamkarotei dienā nevārītus. Šī recepte 
būtu ņemama vērā visiem, kas strādā vese
lībai kaitīgās ražotnēs. Aplejot tādus rīsus ar 
verdošu ūdeni, tie momentāni kļūst irdeni.

PUTRA NO PUTRAS ATŠĶIRAS, 
BET VISAS LABAS

Auzu biezputrā ir daudz vērtīgā augu olbal
tuma un tauku, fosfora, dzelzs un magnija. 
Turklāt magnija ir tik daudz, ka auzu pārslas 
ar pilnām tiesībām var uzskatīt par teicamu 
līdzekli garīgā līdzsvara, normāla asinsspie
diena un kaulu izturības uzturēšanai.

Griķu biezputra ir bagāta ar pektīnu, kas 
uzlabo gremošanu, un lecitīnu, kas nepiecie
šams aknām un aizkuņģa dziedzerim. Tā ir 
lielisks vakariņu ēdiens. 

Prosa ir PP vitamīna, magnija sāļu un mik
roelementu avots.

Savs labums ir arī mannas putrai – tajā ir 
daudz sāls un gallija, kas nepieciešams asins
rades procesam. 

Tā kā putraimi ir dažādi, katrs no tiem izva
da noteiktu sārņu veidu.

Griķu putraimi iedarbojas uz asinīm, tāpēc 
tos vēlams lietot anēmijas gadījumā. Bet no 
organisma tie izvada smagos metālus.

Prosa ir veselīga visiem tiem, kam ir 
nosliece uz aptaukošanos: tā izvada taukus, 
un tai ir pozitīva iedarbība asinsspiediena 
traucējumu gadījumā. Tikai jāņem vērā, ka 
kuņģis, ja tā skābes līmenis ir pazemināts, 
prosu grūti sagremo. 

Kukurūzā ir daudz mikroelementu un liels 
daudzums silīcija, kam ir pozitīva iedarbī
ba uz zobiem. Kukurūza nav barojoša, un tā 
izvada taukus. 

Kvieši dod enerģiju, un pietiek ar sauju, 
lai nodrošinātu spēkus visai dienai. Tos var 
apcept, sasmalcināt un apēst 20 minūtes 
pirms maltītes. Ļoti veselīgi ir diedzēti kvie
ši – tos var ēst kā piedevas vai arī samalt un 
apliet ar verdošu ūdeni.

Manna, kas ir kviešu pārstrādes produkts, 
izvada no organisma taukus un gļotas, un ir 
ieteicama visu zarnu trakta slimību ārstēšanā.

Auzas ir veselīgas aknām, žultspūslim, 
kuņģim un divpadsmitpirkstu zarnai, proti, 
tās labvēlīgi iedarbojas uz visu gremošanas 
traktu, kā arī plaušām, tāpēc tās iesaka arī 
augšējo elpceļu slimību gadījumos.

Rīsi izvada tauku sārņus un ir ļoti veselīgi 
zarnu traktam. 

Grūbas un miežu putraimi normalizē orga
nismā vielmaiņas procesus. Šos putraimus 
vēlams uzturā lietot visiem tiem, kas sirgst 
ar alerģiju. 
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“VENTA 2002” sāk 
ar 2 uzvarām 3 spēlēs

Jauno sezonu Junioru attīstības hoke
ja līgā sācis Ventspils hokeja klubs 
“VENTA 2002”, kas pirmajās trīs spē
lēs izcīnījis divas uzvaras. Vispirms 
ar 3:8 zaudēts LSSS/HK “Liepāja”, 
bet pēc tam viesos uzveikti “IHS/
Prizma” (8:2) un HS “Rīga 2003” (2:1). 
“VENTA 2002” ar 6 punktiem 3 spēlēs 
ieņem 5. vietu, taču ir tuvu līderiem. 

Plēsnieks paliek devītais
Ventspils svarcēlāju startu pasaules 

čempionātā Taizemē noslēdza Artūrs 
Plēsnieks, kurš svara kategorijā līdz 109 
kg divcīņas summā ierindojās 9. vietā. 
Raušanā viņš pacēla 173 kg, divos mēģi
nājumos palika bez rezultāta. Grūšanā 
latvietim 221 kg, bet pēdējais mēģinā
jums nesekmīgs. Summā pacelti 394 kg.

Rumbeniekam Dohas 
tveicē 21. vieta

Ventspils Olimpiskās komandas dalīb
nieks – soļotājs Arnis Rumbenieks sekmī
gi startējis pasaules čempionātā Katarā, 
karstos laika apstākļos finišējot 21.vietā 
grūtajā 50 km distancē. Viņa rezul
tāts 4.28:18. Nepaveicās otram vents
pilniekam šajā distancē – Ruslanam 
Smolonskim, kurš tika diskvalificēts. 

Neveiksmes turpina vajāt 
FK “Ventspils”

Kārtējo neveiksmi cīņā par sudraba 
medaļām piedzīvoja FK “Ventspils”, kas 
viesos svarīgā mačā ar 0:2 zaudēja 
“Valmiera Glass/ViA”. Sezonas noslē
gumā Ventspilij būs jācīnās par vietas 
saglabāšanu līderu trijniekā. 

Mājinieki paliek otrie
Ikgadējā Ventspils kausa izcīņā volej

bolā šogad par uzvarētājiem kļuva 
Aizputes volejbolisti, kuriem izšķirošajā 
mačā VK “Ventspils” zaudēja ar 23. Vēl 
turnīrā spēlēja Kuldīgas SSS, kurus vents
pilnieki pieveica ar 32.

Nakts peldējumā 
163 dalībnieki!

Ventspils Ūdens piedzīvojumu parka 
lielajā peldbaseinā ikgadējā nakts pel
dējuma stafetē šogad piedalījās 163 
dalībnieki, kuru vidū liela daļa bija ģime
nes ar bērniem, bet jaunākais dalībnieks 
bija vien trīs gadus vecs. Nakts peldēju
mā kopumā tika pieveikti 15 550 metri. 

Jaunie basketbolisti 
sāk pārliecinoši

Minskā notikušajos Eiropas Jaunatnes 
basketbola līgas 1. posma mačos 
Ventspils “Spars” uzvarēja četrās no pie
cām spēlēm, izcīnot posmā 2. vietu. 
Simboliskajā pieciniekā tika iekļauts 
ventspilnieks Ralfs Ērkšķis. 

Pludmales volejbola 
laukumi slēgti

Kopš 30. septembra ir slēgti Ventspils 
pilsētā esošie visi pludmales volejbo
la laukumi. Pilsētas pludmales volejbo
la laukumos, kā arī pludmales volejbola 
stadionā tiks noņemts inventārs. 

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Latvijas bērnu un 

jauniešu čempionāts

SVĒTDIEN – 2018. gada 9. decembrī

plkst. 15.45

U-15 komandu spēle
HK Venta 2002/

Tukums – Pērkons

Katru gadu jebkura sporta spēļu komanda vai sportists sagaida jauno sezonu ar 
lielām cerībām. Tā tas ir šajā gadījumā ar basketbola klubu “Ventspils”, kas šīs 
vasaras izskaņā, 30. augustā, nosvinēja savas pastāvēšanas 25. gadadienu. Tātad 
klubs aizvadīs ceturtdaļgadsimta jeb zīmīgas jubilejas sezonu. Diemžēl tā iesākusies 
neveiksmīgi, taču no otras puses, sezona tikai sāksies un pārējie divi galvenie mērķi 
ir vēl priekšā. Un tie ir, protams, Latvijas čempionu titula atgūšana, kā arī sekmīgi 
aizstāvēt Latvijas – Igaunijas basketbola līgas čempionu titulu.

Rudens ir klāt un daudziem pēc aktīvās vasaras sezonas šķiet, ka ar rudenīgo pelēcī-
bu ir klāt arī nespēks, sliktāks miegs un, protams, nomākts garastāvoklis... Izrādās, 
visbiežāk tā notiek tādēļ, ka mūsu organismam vienkārši pietrūkst magnija. Vairāk 
par to lūdzām pastāstīt “BENU Aptiekas” tīkla piesaistītajai ekspertei, neiroloģei un 
algoloģei Dainai Jēgerei.

BK “Ventspils” sāk jauno sezonu. 
Ar lielu mīnusu...

Š 
ogad mazliet neierasti ventspilnie
ki oficiālo sezonu sāka nevis ar vie
tējā mēroga mačiem, bet uzreiz ar 
dalību FIBA Čempionu līgas turnī
rā. Tā iznāca, ka sezonas pirmo ofi

ciālo spēli ventspilnieki aizvadīja izšķirošajā 
kvalifikācijas kārtā, lai iekļūtu pamatturnī
rā. Iepriekšējās divas sezonas ventspilnie
ki uzreiz tika pamatturnīrā: debijas reizē no 
tiesībām spēlēt pamatturnīrā atteicās rangā 
augstāk esošie konkurenti, līdz ar to vents
pilniekiem tika dāvana, bet pagājušajā sezo
nā Ventspils jau spēlēja kā pilntiesīgi čem
pioni. Ņemot vērā faktu, ka pērn Latvijas 
čempionāta finālsērijā bez lielām ierunām 
tika zaudēts principiālajiem pretiniekiem 
“VEF Rīga”, tad šajā reizē ventspilniekiem 
laimējās tikt pie iespējas spēlēt pamattur
nīrā, taču ar nosacījumu, ja tiks uzvarēts 
pēdējā kvalifikācijas kārtā.

Netika. Ar šādu aukstu dušu BK “Ventspils” 
sāka oficiālo sezonu, jo divu maču summā 
tā arī nespēja uzveikt Ungārijas čempionvie
nību Sombathejas “Falco”. Ja pirmajā mačā 
viesos vēl varēja pieņemt zaudējumu ar sešu 
punktu deficītu, jo tas saglabāja labas izre
dzes uzvarēt divu spēļu summā, tad atbildes 
mačs Ventspilī bija īsta katastrofa. Kā pa kal
niem, klūpot un krītot, ventspilnieki kaut kā 
centās turēt pretiniekiem līdzi, taču summā 
ar to bija par maz. Visbeidzot, pēdējā ceturt
daļā, mājinieki nospēlēja zem katras kritikas 
un maču noslēdza ar pamatīgu izgāšanos 
– ceturtdaļā zaudēts ar 10:25, visā spēlē ar 
55:73, bet divu spēļu summā varēja pateikt 
ardievas FIBA Čempionu līgas trešajai sezo
nai, to tā īsti nemaz neuzsākot...

Ventspilniekiem Eirokausu sezona sākusies 
pagalam neveiksmīgi, taču ar šo neveiksmi 
Eiropas turnīru sezona vēl nav galā. Tagad 
būs visas iespējas reabilitēties pēc ranga 
zemākajā FIBA Eiropas kausa turnīrā. Vienā 
apakšgrupā BK “Ventspils” spēlēs ar Prištinas 

“ZMobile” (Kosova), Nikosijas APOEL (Kipra) 
un Baireitas “Medi” (Vācija).

Sezonas galvenie mērķi, protams, ir citi. 
Pirmkārt, jāatgūst pirms gada zaudētais 
Latvijas čempionu tituls. Roberta Štelmahera 
vadībā viņa pēdējā sezonā (tagad viņš vada 
Tallinas “Kalev/Cramo”!) ventspilnieki kapi
tulēja bez lielām ierunām “vefiņam”, ar kuru 
visas sezonas garumā bija tikuši galā bez 
lielām problēmām. Taču finālsērijā – paklu
piens pēc paklupiena. Ļoti iespējams, ka tieši 
“vefiņš” arī šosezon pašmāju čempionātā būs 
lielākais un cietākais rieksts. 

Sīvāka cīņa būs Latvijas – Igaunijas basket
bola līgā, kurā ventspilnieki šobrīd ir pirmā 
čempionāta uzvarētāji. Tātad būs jāaizstāv 
tituls. Visu regulāro sezonu ventspilnieki pil
nībā dominēja, jo zaudēja tikai vienā spēlē, 
turklāt tas bija atklāšanas mačs Tallinā pret 

vietējo “Kalev/Cramo”. 
Šosezon Ventspils kluba sastāvs ir nomai

nījies praktiski pilnībā. Galvenā trenera vadī
bā stājies Artūrs Visockis – Rubenis, kurš pērn 
aizveda līdz bronzas medaļām Ogres klubu un 
ar "Ogri" Latvijas – Igaunijas līgā iekļuva “Final 
Four”. Viņam asistēs Gints Fogels un Gatis 
Melderis. Sastāvu veido Mārcis Vītols, Artūrs 
Grīnbergs, Kristaps Ķilps, Dāvids Vīksne, Jānis 
Bērziņš, Ronalds Zaķis, Jānis Kaufmanis, Klāvs 
Čavars, Linards Jaunzems, kā arī amerikāņu 
basketbolisti Raiens Luters un Vess Vašpūns 
(bija arī Džeilons Teits, bet viņš oficiālos turnī
ros nospēlēja tikai pirmo maču pret ungāriem 
un tika no darba atlaists). Komandā uz vēl 
divām sezonām paliek arī ilggadējais koman
das kapteinis Māris Gulbis. 
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Magnija trūkums: kā to atpazīt 
un kāpēc tas mums ir vajadzīgs?

V 
iņa stāsta, ka patiesībā cilvēka 
organisms ir īsta ķīmisko ele
mentu laboratorija. Lai mēs vis
pār normāli funkcionētu, mūsos 
noteiktā daudzumā un attiecībās 

jābūt gan kālijam, gan kalcijam, nātrijam, 
fluoram, magnijam, pat zeltam, sudrabam 
un citiem mikroelementiem. Tas izpētīts un 
pierādīts daudzos zinātniskos pētījumos. 
Savukārt magnijs ir viens no mikroelemen
tiem, kas nodrošina, lai mūsu nervu sistē
mas nebūtu pārlieku uzbudinātas. 

VISAM JĀBŪT LĪDZSVARĀ
Taču svarīgi ir arī tas, lai magnijs būtu līdz

svarā ar citiem mikroelementiem, jo, dzerot 
magnija preparātus vien, var rasties nevēla
mas reakcijas. 

Nervu šūnu darbība ir ļoti sarežģīts mehā
nisms. Katrs mikroelements jeb elektrolīts 
atrodas noteiktā šūnas apvalka jeb membrā
nas vietā, kurā ir mazas atverītes, kas nodro
šina elektrolītu ceļošanu vienā vai otrā vir
zienā. Atkarībā no tā, vai nervu šūna ir uzbu
dināta vai šļaugana, elektrolītu maršruts un 
virziens mainās. Lai sarežģītā nervu sistēma 
funkcionētu kā nākas, visai organisma ķīmis
kajai laboratorijai jābūt labi apgādātai, jo kat
ram mikroelementam ir sava loma. 

KĀPĒC JĀVEIC ANALĪZES?
Cilvēks aiziet pie ārsta un stāsta, ka pēdē

jā laikā galīgi nav omā, ka viņu moka apāti
ja, nespēks, slikts miegs, dusmas uz sevi un 
citiem... Parasti šādā gadījumā ārsts vispirms 
vēlas pārliecināties, vai cilvēkam nav anē
mijas jeb mazasinības. Tātad, vai organismā 
netrūkst dzelzs. Vai netrūkst D vitamīna, vai 
nav sākusies depresija? Iemesli nespēkam, 
dusmām un miega traucējumiem patiešām 
mēdz būt dažādi. Bet, ja cilvēku bieži moka 
krampji kājās un neskaidras izcelsmes sāpes, 
tad gan vajag noteikt arī magnija un vēl 
dažu mikroelementu līmeni organismā. Ja 
nervu šūnas ir pārāk uzbudinātas, tās mēdz 

izraisīt krampjus. Un tas parasti norāda, ka 
trūkst tieši magnija. Savukārt pieņēmums, 
ka visiem, kam ir liela slodze, un arī pilnīgi 
visām grūtniecēm papildus jālieto magnijs, 
gan nav patiess. Organisma vajadzību pēc 
magnija var noteikt, tikai veicot analīzes un 
izvērtējot veselības stāvokli, uzsver ārste.

B VITAMĪNS KĀ SABIEDROTAIS
Magnijs nervu šūnās bloķē pārlieku aktīvu 

nervu impulsu izdalīšanos, līdz ar to pazemi
na sāpju slieksni, neļauj pieaugt trauksmei, 
palīdz atslābināt saspringtus muskuļus, un 
tieši šā iemesla dēļ to nereti iesaka lietot, ja 
ir liela fiziskā slodze. Savukārt kalcijs nervu 
impulsu izdalīšanos pastiprina. Tāpēc situ
ācijā, kad magnija ir par maz, bet kalcija par 
daudz, nervu impulsi tiek pārlieku aktivizēti.

Aptiekās nopērkamajos preparātos mag
nijs bieži vien ir kopā ar B6 vitamīnu, jo arī 
tas labvēlīgi ietekmē nervu sistēmas darbību. 
Taču lai tā normāli funkcionētu, tikpat vaja
dzīgs ir B1 vitamīns un arī B12, kuru parasti 
saista tikai ar tā ieguldījumu asins šūnu vei
došanā. B1 un B6 grupas vitamīni nodrošina 
impulsu pārvadi, tāpēc tos nozīmē, ja ir kādi 
pārvades sistēmas traucējumi. 

SVARĪGI ZINĀT
Magnijs un kalcija karbonāts atrodas arī 

medikamentos, kuri neitralizē kuņģa skābi 
un tiek lietoti grēmu ārstēšanai. Bet, ja mag
nija organismā ir par daudz, tad sākas... 
caureja. Tāpēc, lietojot šos medikamentus, 
papildus magniju ar uztura bagātinātāju palī
dzību nedrīkst uzņemt, citādi – pārforsēsi ar 
magniju!

Kas rada magnija un citu mikroelementu 
trūkumu? Smagas operācijas, apdegumi, ja 
zaudēts daudz asiņu. Tāpat diurētisko līdzek
ļu un dažu sirds slimību ārstēšanai domātu 
zāļu lietošana. Arī nesabalansēta ēdienkar
te vai gremošanas sistēmas problēmas, kuru 
dēļ traucēta vielu uzsūkšanās. Un, protams, 
alkohola lietošana, kas parasti iet roku rokā 

ar trūcīgu, nesabalansētu uzturu, vitamīnu un 
mikroelementu rezervju izsīkšanu organismā.

Cik daudz magnija jāuzņem?
Vīriešiem ikdienā jāuzņem ap 400 mg 

magnija, sievietēm – mazliet virs 300 mg. 
Magnijs pietiekamā daudzumā ir uztura pira
mīdas pamatproduktos, piemēram, pilngrau
du maizē, pilngraudu putrās – it īpaši auzu, 
prosas, griķu, brūno rīsu, kviešu; visos zaļajos 
augos un dārzeņos – lapu salātos, spinātos, 
kāpostos, kartupeļos, pākšaugos, riekstos un 
sēklās, zivīs un gaļā, žāvētos augļos, banā
nos, avokado, kā arī piena produktos. 
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gadiem nopirkusi māju, bet opaps Antons tolaik priekš vents
pilniekiem cepis maizi.  Viņu meita Biruta par vīru izvēlējusies 
Suntažos dzimušo, šarmanto  mūziķi Alfonu Ābelīti, un drīzi 
vien ģimenē pieteikušies dvīņubrāļi Aigars un Armands. 

“Pēc nedaudz gadiem pārcēlāmies uz Jaunķemeriem, kur 
mammai tika piedāvāts medmāsas masieres darbs sanatori
jā. Viņa to prata izcili, pacienti gaidīja rindā.  No tiem laikiem 
atmiņā, kā kopā ar brāli mātes darbavietas koridoros rīkojām 
ātrumsacīkstes ar invalīdu ratiņiem, bet nekad neatteicāmies 
vajadzības gadījumā palīdzēt to īstajiem lietotājiem. Varbūt 
tieši tad sirdī iesējās līdzjūtība pret citu ciešanām? Ar turpināju
mu Ventspilī, kur  atgriezties lika omes slimība. Brālis ar vecā
kiem apmetās dzīvoklī, bet es savos padsmitnieka gados apņē
mos kopt mīļo omīti viņas mājā Pulkveža ielā,” no tuvinieku 
atmiņām Aigaram zināms, ka viņa savulaik kalpojusi tā sauca
majai “mājas baznīcai”, spēlējusi harmoniju un pulcinājusi pie 
sevis ticības brāļus un māsas. 

“Es, tēva mācīts un mudināts, tolaik jau plinkšķināju klavie
res un septiņu gadu vecumā pat  sniedzu solo koncertu Dubultu 
baznīcā, kur vecāki kādreiz laulājušies. Dabīgi, ka tādā gai
sotnē tuvinieku ieteikums man un brālim bija turpināt mācī
bas Ventspils mūzikas skolā, pēc tam mūzikas vidusskolā, ko 
pabeidzu sitaminstrumentu specialitātē. Trešajā kursā gandrīz 
“nogāju no ceļa”. Bet no mācību laika bija vēl kāds  tolaik pil
nam nenovērtēts ieguvum – šeit sastapu savu nākamo sievu, 
topošo flautisti Jolantu. Kuru vēlāk būtu zaudējis, ja ne brīnu
mainā Tā Kunga labvēlība, kas deva man spēku un prātu pār
kārtot savu agrāko attieksmi pret dzīvi.

LĪDZ NEJĒDZĪBAI VIENKĀRŠI UN ... TRAĢISKI
“Atskatā toreizējā situācija šķiet līdz nejēdzībai vienkārša 

un tam laikam raksturīga, bet tikpat lielā mērā traģiska,”vēr
tē Aigars. Vietējo muzikantu aprindās ātri vien pamanīts, ka 
viņš lieliski spēlē sintezatoru, kam sekojuši aicinājumi muzicēt 
kafejnīcās un krogos, ko tolaik sauca par restorāniem. 

“Tālākais pēc padomju laikos iedibinātajiem standartiem:  
degvīns un uzkodas “uz firmas rēķina” sākumā un deju pār
traukumos; uzaicinājumi uz kāzām, kur tika piedāvāts tas 
pats. Saskaitīju līdz divi simti kāzu, kurās kopā ar “blici” esmu 
muzicējis, tālāk skaits ir nojucis. Un kur tad vēl lustīgās čigānu 
bēres... Pie “labā”, kā saka, pierod ātri, it īpaši jaunībā. Un drīzi 
vien es neskāros instrumentam klāt, ja “ribās” nebija divsimt 
gramu vodkas. No alkohola lietošanas nekad nezaudēju atmi
ņu, tāpēc to, cik traģiska veidojas situācija, nojauta tikai tuvi
nieki. Un sāku apzināties pats – vai tiešām viss manā dzīvē gro
zās un grozīsies tikai ap šo ap velna dziras pudeli? 

IZMISUMA KLIEDZIENS UZ DEBESĪM
Neredzēju jēgu turpināt dzīvot šī vārda tiešā nozīmē.  Biju 

dzirdējis tuviniekus kritiskos brīžos saucam palīgā Dievu un 
tādās izmisuma pārdomās 1992. gada 17. aprīlī arī es griezos 
pie viņa ar sirds kliedzienu:  “Jēzu, ja tu esi, palīdzi man Tevi 
iepazīt...” Un notika brīnums! Nākamajā vakarā, kad vajadzē
ja spēlēt retro balli pilsētas kultūras namā un  mums nolika 
priekšā cienastu, es negaidīti atklāju, ka šņabi dzert...nekāro
jas. Un kopš tās dienas, ko atcerēšos līdz mūža galam, alko
holu pie mutes neesmu licis,”  Aigars atzīst, ka līdz ar to mai
nījusies visa dzīve, taču nemainīgi palikuši Dieva brīnumi, ko 
nācies piedzīvot. 

“Riskējot kļūt apnicīgs, gribu pastāstīt vēl par dažiem spilg
tākajiem,” Aigars atsauc atmiņā gadījumu no perioda, kad 
viņš jau pievienojies draudzei “Dzīvības avots”. “Smagā fizis
kā maizes darbā  satraumēju mugurkaula diskus. Vienu vietā 
“iegrozīja” profesors no Rīgas, bet otra, smagākā gadījuma 
labošanai, nozīmēja operāciju. Pirms tās par mani aizlūdza no 
ASV uz Latviju atbraukusī sludinātāja Alise Brauna un paziņoja 
– Dievs viņai devis zīmi, ka esmu dziedināts, kam es no sirds 
noticēju.  Darbā par manu kaiti zināja un nelika celt lielu svaru. 
Bet todien, sludinātājas iedrošināts, kļuvu pārgalvīgs. Pacēlu 
smagumu bez piesargāšanās un sāpju vairs nebija! Profesors, 
kuram vēlāk atrādījos, teica – tas taču nav iespējams, tas ir brī
nums!” Aigars šaubās, vai arī pats noticētu, ja to stāstītu kāds 
cits. Trešais, bet ne pēdējais brīnums ar viņu noticis, izārstē
joties no kādas smagas, divpadsmit gadu ilgušas ādas kaites.  

“Līdzīgi bībeles leģendai, kad kāda sieviete izārstējusies, pie
skaroties Jēzus drēbēm, arī manī radās pārliecība, ka tas varē
tu būt glābiņš. Ilgu laiku atkārtojot agrāk nezināmas  dziesmas 
vārdus un melodiju, ko man, esmu pārliecināts, sūtīja Dievs, 
es Viņa Dēla vīziju tiešām ieraudzīju, pieskāros drēbēm un tās 
pašas dienas vakarā tiku pilnībā dziedināts. Tas bija tik pār
steidzoši, ka pateicībā kritām ceļos abi ar sieviņu,” Aigars par 
brīnumaino dziedināšanu ir liecinājis publiski draudzes saie
tos, lai iedrošinātu ticēt Visaugstākā labestīgajam spēkam. To 
apstiprinot, viņš var pacelt labo roku atklājot, ka tā apakšdelmā 

bijusi ar rotējošu “fleksi” gandrīz pilnībā nozāģēta un ķirurgs 
gatavojies ekstremitāti amputēt. 

“Toreiz lūdzu –  roku atstājiet. Par to es jums apsolu koncer
tu! Un ārstiem, šķiet, izdevās paveikt neiespējamo, jo ar grūtī
bām, bet tomēr un joprojām spēju muzicēt,” Aigars atceras, ka 
toreiz atskaņojums Rīgā savācis pilnu zāli. 

“Dievam par godu esmu sacerējis arī mūziklu un tas gaida 
lielo dienu, kad varbūt skanēs arī Ventspils jaunajā koncertzā
lē,” par to, kā pie viņa atnākušas mūzikla melodijas, Aigaram  
ir tikai nojausma, jo komponēšanu nekad nav mācījies. Tāpat 
kā nekad nav gājis mākslas skolā vai studējis glezniecību, bet 
visai sekmīgi un vairākus gadus vadījis zīmēšanas nodarbības 
Kabiles pamatskolā. 

KĀ KRISTIETIS – NEATPAZINU BLĒŽUS 
“Šos talantus Laimes māte man laikam ir ielikusi šūpulī līdz 

ar gribu un prasmi visu mūžu kaut ko mācīties klāt un nebaidī
ties no jaunā un šķietami neiespējamā,” pieticīgi vērtē Aigars 
un pasmaida, ka ne jau Dieva brīnumu gaidās vadījis savu dzīvi 
pēc dziedināšanām. 

“Esmu strādājis ar vairākiem muzikālajiem ansambļiem. Ar 
dažiem sadarbojos, piemēram, gatavojot aranžējumus sla
venajiem “Jūras akmentiņiem”, kuri tieši tai laikā izpelnījās 
Grand Prix jauniešu kolektīvu konkursā Itālijā. Kādu laiku biju 
galdnieks “Ventspils kokā”, sagādnieks zvejnieku starpkolhozu 
uzņēmumā, dažādu darbu meistars ekskluzīvos objektos, kur 
strādāju dizaina un būvdarbu firmas uzdevumā. Uzsāku patstā
vīgu, ar remontiem un celtniecību saistītu biznesu, slava gāja 
pa priekšu pasūtījumiem. Ticība saviem gara un fiziskajiem 
spēkiem nostiprinājās, kad Ventspils Piejūras brīvdabas muzejs 
man pavisam nesen, jau pēc rokas traumas,  uzticēja restaurēt  
40 gadu rūsējušu zvejas kuģi “Vienība”, vienu no pirmajiem 
kolhozā “Sarkanā bāka”. Tas bija pilnīgi negaidīts izaicinājums, 
jo nācās strādāt gandrīz vienam pašam. Es to izturēju, kaut 
esmu 2. grupas invalīds ar 105 eiro lielu pensiju. 

Kā kristietis vienmēr esmu uzticējies cilvēkiem, bet šogad 
biznesā mani piekrāpa negodīgi ļaudis. Tas bija milzīgs morāls 
pārdzīvojums un arī materiālie zaudējumi, no kuriem pilnībā 
vēl neesmu atguvies,” nedaudz saskumst Aigars.

Bet viņš ar gandarījumu secina, ka universālās prasmes un 
spēja komunicēt ar visdažādākajiem cilvēkiem ir noderējušas, 
īstenojot likteņa doto virsuzdevumu – radīt apstākļus kaut vai 
nedaudzu cilvēku glābšanai no postošām atkarībām un sniegt 
vismaz minimālu palīdzību grūtībās nonākušajiem cilvēkiem 
un ģimenēm. 

““Brīvības ceļam” nav ne bagātu sponsoru, ne mecenētu, 
tāpēc it visā nākas rēķināties tikai ar pašu spēkiem un līdzek
ļiem. Kamēr apstākļi atļāva, galvenais finansētājs biju es pats, 
arī biedrības tagadējās mītnes remontos lielākā daļa ir manis 
un palīgu paveiktais,”Aigars to uztver kā pašsaprotamu, jo 
darīts tiek no brīva prāta un par svētību pārējiem, kuri šai pro
cesā iespēju robežās piedalās tikpat nesavtīgi. 

DAUDZOS GADOS PADARĪTAIS
Tagad jau var redzēt pielikto pūļu rezultāts: deviņu gadu 

laikā ir sakopta un publiskai izmantošanai piemērota biju
sī ebreju sinagogas ēka, ievelkot apkuri un apgaismojumu,  
otrajā stāvā ierīkojot zāli sanāksmēm un muzicēšanai, atse
višķas telpas paredzot bērniem un jauniešiem, atrodot vieti
ņu dušai, tualetēm un  pat veļas mašīnu uzstādot neparedzē
tām savu biedru vajadzībām,”Aigars atzīst, ka vairāki turīgi 
pirmo gadu biedri un tā laika ziedotāji ir aizbraukuši uz ārze

mēm. Bet vadītājam prieks, 
ka ticīgā ceļa un varbūt arī 
labestības sākums šiem cil
vēkiem bijis tieši biedrības 
paspārnē. Kādreiz biedru 
skaits sniedzies septiņos desmitos, tagad dalībnieku palicis 
uz pusi mazāk,taču tas nenozīmē, ka mazāk ir to, kam palī
dzība vajadzīga. 

DVĒSELISKĀ SKAISTUMA ATSPULGI
“Paldies Dievam, ar šo kontingentu strādā arī citas draudzes 

un konfesijas, jo darbs, diemžēl, ir nebeidzams, ja vien kāds 
spēj sniegt palīdzību,” piemēram Aigars min kādu vienkāršu 
sievieti, kas ar viņu biedrības atbalstu atbrīvojusies no alko
hola atkarības un 55 gados atklājusi sevī talantu veidot vitrā
žas un gleznas uz stikla, izmantojot šim nolūkam visdažādākos 
dabas materiālus. 

“Neesam atraduši apzīmējumu viņas darbos pielietotajai 
tehnikai, tā ir neparedzami dažāda, tāpēc saucam to vienkārši 
par dvēselisku skaistumu, kas desmitos eksemplāru rotā mūsu 
telpas,” par šīs vientuļās sievietes nesavtīgo ziedošanos prie
cājas Aigars, jo arī materiālus saviem darbiem viņa gādā pati. 
Par biedrības kopīgu sasniegumu viņš uzskata arī to, ka cilvēki 
šeit netiek vērtēti pēc dzimuma vai tautības, bet tikai un vienī
gi pēc viņu gribas ar Dieva palīdzību atgriezties normālā dzīvē 
un spējas uz to aicināt arī citus. 

   
JAUNSGADS AR ĀBOLIEM MEDŪ

“Negribu atkārtoties par Dieva brīnumiem, bet pie tādiem 
sliecos pieskaitīt arī iespēju izmantot bijušās sinagogas tel
pas. Pat daudzi ventspilnieki varbūt nav pamanījuši, kur atro
das šī padomju laikā par galdniecību pārbūvētā ēka, kurā 
izgatavoja arī zārkus, jo to aizsedz cita celtne. Ap deviņi metri 
augstā būve pa horizontāli tikusi sadalīta uz pusēm, otra
jā stāvā ierīkojot kantora telpas un zāli, līdz ar to pēc īpašu
ma atgūšanas dievnama statuss namam nav ticis atjaunots. 
Mani šī bijusī citas ticības kulta vieta uzrunāja neizskaidroja
mā veidā, liekot aizvien vairāk interesēties par ebrejiem kā  
šie tautas identitātes apliecinātājiem. Šķiet, ka to saprata vai 
varbūt ar sirdi sajuta arī zemes un ēku tagadējie īpašnieki un 
pēc sākotnējā vēsuma mūsu attiecības ir kļuvušas patiešām 
cilvēciski tuvas. Pagājušajā nedēļā, izraēļu tradīcijās mērcot 
ābolu šķēlītes medū, pat nosvinējām  šīs tautas kalendārā 
atzīmēto viņu Jaunā gada iestāšanos. Bija sirsnīgi un jautri,” 
atzīst Aigars.

“Laikam lieki teikt, ka visos šajos pasākumos cenšas pieda
līties arī mana muzicējošā ģimene, izņēmums uz kādu laiku ir 
meita Madara, kura dzīvo Īrijā. Atklāti sakot, par to man vis
lielākais prieks un pateicība Dievam, jo arī dēli Marks Markuss 
un Mārtiņš, kurš strādā Liepājā, sevi ir atraduši gan mūzikā, 
gan ticībā. 

Atsevišķs stāsts būtu par vecāku pamestu zēnu, kuru pie
ņēmām audzināšanā ģimenē;  par to, ka šogad pabeidzu trīs 
gadus ilgās studijas koledžā mārketinga un tirdzniecības spe
ciālitātē;  ka sieva Jolanta ir atradusi aicinājumu sevi realizēt 
tirdzniecības jomā, atverot veikaliņu “Ja vien...” Kuldīgas ielā, 
kur apmeklētājus sagaida ar citur neatrodamām precēm, tanī 
skaitā Latvijā pilnīgi ekskluzīviem...rūdīta stikla kapu pieminek
ļiem,” Aigars pasmaida, ka negribētos sarunu beigt ar kapu 
tēmu, tāpēc piedāvā sekot, kā jaunā saturā un, cerams, ar 
devīgu ļaužu atbalstu, arī ārskatā atdzims “Brīvības ceļa” māj
vieta  neparastajā sinagogas ēkā. 

Lai cerība tomēr paliek

Ābelīšu ģimene ciemos pie Madaras (priekšplānā) Īrijā.

Zvejas kuteris MB-20 “Vienī-
ba” Ventspils Piejūras brīvda-
bas muzejā, kuru atjaunojis 
Aigars Ābelītis.

Dvīņi Aigars (no labās) un 
Armands ar vecākiem.
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Ražas laiks
Miķeļi jau ir aiz mu-
guras, daudzviet jau 
arī sākti svinēt ražas 
svētki, bet runā, ka 
kulminācija pēc ka-
lendāra sanākot šajā 
nedēļas nogalē. Lai 
notiek! Ražas svētkus 
svin gan tirgus plačos, 
gan katrs savā sētā, 
gan arī dievnamos, 
kur nes pasvētīt šī 
gada ražas augļus un 
pateikties Dievam 
par to.

S 
estdiena, kā 
reiz, ir piemē
rota un saga
tavota tieši 
šādu svētku 

svinēšanai, turklāt – ar 
visu ģimeni. Piemēram, 
Ventspils Jaunrades 
namā no plkst. 11 notiks 
“Ābolu svētki”. Tā jau 
ir vairākus gadus ilga 
tradīcija. Parasti tā ir 
apmainīšanās ar aug
ļiem no saviem dār
ziem, ģimenes dalās 
ar ābolu pagatavoša
nas receptēm, turpat 
uz vietas tiek gatavots 
ābolu ievārījums, kuru 
arī uzreiz var nogaršot, 
bet ar dziesmām, dejām 
un rotaļām uzstājas 
Jaunrades nama bērnu 
un jauniešu kolektīvi. 
Jācer vien uz to, ka būs 
labs laiks!

Ar pašiem mazāka
jiem, ja gadījumā līst 
un labāk gribas patver
ties siltumā, jādodas 
uz Bērnu bibliotēku. 
No plkst. 12 visi kopā 
– mazuļi un vecāki – 
lasīs grāmatiņas, darbo
sies radoši un beigās vēl 
arī skatīsies multfilmas. 
Bet svētdien abās bērnu 
pilsētiņās visi kopā var 
nosvinēt rudeni kārtī
gā ballītē ar pelīti un 
Miķelīti.

Tiem, kuri seko 
afišām, biļetes jau sen 
ir kabatā, taču noteikti ir 
ne mazums ventspilnie
ku, kuri mīl teātri un lab
prāt noskatītos ko jaunu. 
Tad 9. oktobrī jādodas 
uz “Jūras vārtiem”, jo 
mūsu pilsētā atkal vieso
sies Jaunais Rīgas teāt
ris, kas šoreiz rādīs klasi
ķa Henrika Ibsena darbu 
“Nora”. Galveno lomu 
atveidotāji Jana Čivžele 
un Kaspars Znotiņš saņē
ma Spēlmaņu nakts 
nominācijas labāko 
aktieru balvām! Ļoti labs 
darbs, “Ventspilnieks.lv” 
iesaka nepalaist šo izrā
di garām!

Vēl ir divas iespējas, 
kā pavadīt šīs brīvdie
nas. Ja līst, tad doda
mies uz Ūdens piedzī
vojumu parku, kur pasil
dīties baseinos. Bet 
var arī palikt vienkārši 
mājās, siltās čībās un ar 
labu lasāmvielu rokās. Ja 
nelīst, tad ir jādodas uz 
mežu, jo ir īstais sēņu 
laiks! 

Togad septembrī un oktobrī Ventspilī notikusi bērnu 
skaitīšana. Dati liecina, ka tobrīd pilsētā dzīvoja 14149 
iedzīvotāji, no kuriem 11143 latvieši, 1,5 tūkstoši 
ebreju, tūkstotis vāciešu, pa 150 lietuviešu un krievu, 
96 poļi un 75 čigāni. Bērnu skaits sastāda vairāk nekā 
piekto daļu iedzīvotāju kopskaita. Visvairāk bērnu uz-
skaitīts poļu un lietuviešu ģimenēs – 40–42%. Latviešu 
bērnu tikai 22% no visu latviešu kopskaita. Pārskatot 
16 gadu periodu, konstatēts, ka visvairāk bērnu dzimu-
ši 1909. gadā, vismazāk – 1917. un 1921. gg.

Aizgājušo laiku rudens hronikas
Ventspils budžets un demogrāfija 1922. gadā

P 
ilsētas valde apstiprinājusi budžetu; pusi pilsētas 
ienākumu paredzēts tērēt skolu uzturēšanai un 
ventspilnieku sociālajai apgādei. Pilsētas valdes 
ierēdņu un kalpotāju algām, kā arī šo institūciju 
uzturēšanai – 6,8% budžeta ieņēmumu, policijas 

darba nodrošināšanai – 2,5%.

AR ZVANIEM UN SIRĒNĀM IEVILINA BALLĒ
1924. gada septembrī Ventspils Ugunsdzēsēju biedrība rīko

ja sezonas noslēguma zaļumballi. Lai apmeklētāju skaits būtu 
kuplāks, biedrības „špricvīri” bija izprātojuši varenu publikas 
pievilināšanas triku, kas liktu skaudīgi kost elkoņos dažam 
labam mūdienu reklāmas menedžeram. Proti, kādu pusstun
du pirms balles sākuma luterāņu baznīcas zvani sāka skandēt 
trauksmi (tāda tolaik bija paraža izziņot ugunsgrēku, jo bied
rība ar saviem transportlīdzekļiem bāzējās pretī baznīcai), for
mās un spožās ķiverēs posušies „pažarnieki” pūta savās sig
nāltaurēs, ugunsdzēsēju pajūgi ar pumpjiem un šļūtenēm dip
šināja Lunaparka virzienā, saukdami: „Deg, deg!” Liels skaits 
pilsētnieku ieinteresēti steidzās tiem pakaļ. Par ieejas biļe
tēm Lunaparkā bija jāmaksā, un „lielās uguns” redzētgribētāji 
mudīgi noskaitīja savus santīmus. Tikai iekšpusē atklājās, ka tas 
viss bijis joks – degt nedeg, ragu orķestris gan spēlē gaužām 
smuki, prom tak neskries, labāk jau uzdancot… Taču ventspil
nieku nopietnākā daļa atzina, ka ugunsdzēsēji izdarījušies nes
muki un „katrā ziņā liekami mierā dievnama zvani; ļaužu mal
dināšanai tie tornī nav likti!”.

Te jāpiebilst, ka pāris gadus pirms tam tādu pašu joku ar zva
niem bija izstrādājis kāds krietni „uz krūts uzņēmis” skurste
ņslauķis, kurš gribējis zināt, cik ātri pēc tādas trauksmes dzēsēji 
nonāks degšanas vietā.

KAĶĒNS UN KUCENS
Toruden, tātad tieši pirms 95 gadiem, galvenā kultūras un 

izglītības aktualitāte bija jaunā latviešu pareizrakstība. Šajā 
jomā valdīja pamatīgs juceklis – vecākā un vidējā paaudze jop
rojām rakstīja vāciskajiem gotu burtiem un pēc vācu ortogrāfi
jas likumiem: „ie” kā „ee”, „š” kā „sch”, „č” kā „tsch” un, ja kur 
saklausīja garo patskani, aiz tā lika „h”, piemēram, „mahja”. 
Tābrīža skolnieki, var teikt, atradās „kaut kur pa vidu”. Arī abso
lūtais vairums grāmatu, laikrakstu un žurnālu bija iespiests 
vecajā gotu šriftā. Kā izteicies viens no latviešu valodniecības 
un pareizrakstības tēviem A. Bīlenšteins, „mūsu pareizrakstī
bā valdījušas tādas jukas, kādas nav pieredzētas visu valodu 
vēsturē”. Lai vismaz rakstos pārietu uz latīņu alfabētu, rīkoja 
kursus, seminārus un priekšlasījumus. Tāds notika arī Ventspilī. 
„Pašreizējā jaunā ortografija par daudz bagāta švītriņām, kas 
rada lielas grūtības pamatskolā un ikdieniškā dzīvē. Bērni skolu 
apakšejās klasēs nesaprot, kur švītriņu likt, kur ne…”, rakstīja 
„Ventas Balss”. Viņiem kā palīgs piesaukts J. Endzelīna dzejolī
tis, kurā šādas rindas:

„… kāpēc tā –
ar garo e liek rakstīt vārdu „kaķēns”,
ar īso e turpretī „kucens”.
Nu gluži vienkārši un prasti:
jo redzi, kaķēns ir ar brangi pagaru,
bet kucens nocirstu un īsu asti!”

DARBU SĀK PĻAVAS SKOLA
Tai pašā 1924. gadā durvis vēra jauna skola, šoreiz – pašā 

pilsētas nomalē, Pļavas ielā 15. Pēc I Pasaules kara no privā
tīpašnieka atpirktā ēka kalpoja kā patversme bāreņiem vai 
citādi bez vecākiem palikušiem bērniem. Tā kā dzīve pama
zām normalizējās, tur ierīkoja pāris klases pašiem mazāka
jiem, lai nebūtu jāmēro tālais ceļš no Gāliņciema, Žāžciema, 
Kurpniekciema un Cirpstenciema uz pilsētas skolām. 1924. 
gadā tā kļuva par patstāvīgu skolu un saucās IX pamatskola. 
Laikrakstos teikts: „Ir īpašas telpas darbnīcām, un ierīkota visai 
plaša un ērta izrīkojumiem u.c. vajadzībām nepieciešama zāle, 
kurai līdzīgu nesastapsim nevienā no jau pastāvošām pamat
skolām. Vispārējais telpu iekārtojums atstāj visai patīkamu 
iespaidu. Redzams, pilsētas valde nav skopojusies līdzekļiem 
pie telpu pārbūves, remontēšanas, elektriskās apgaismošanas 
ierīču u.c. darbiem. Ar tekošo mācību gadu darbosies 5 kla

ses ar tikpat daudz skolotājiem. Skolas darbi 
iesāksies pirmdien, 15. septembrī; ieteicams 
pasteigties ar pierakstīšanos pie skolas pārzi
ņa F. Grintala.”

Tādējādi tagadējā 1. pamatskola ir otrā 
senākā, turklāt joprojām darbojošās skola 
mūsu pilsētā. Gan vairākkārt mainījusi nosau
kumus, piedzīvojusi vismaz divas kapitālas 
pārbūves (1958./1959. gg. un 80. gados), 
skola ar tautas doto „Pļavas skolas” vārdu 
joprojām ir pilsētas dienviddaļas bērnu pirmā 
„gaismas pils”.

„VIRSAITIS”, „VIESTURS” 
UN „VARONIS” MŪSU OSTĀ

1934. gada septembrī Ventspilī noti
ka Latvijas kara flotes jūrnieku burāšanas 
sacīkstes; dienu agrāk ostā ienāca karakuģis 
„Virsaitis”, mīnu diviziona traleri „Viesturs” un 
„Imanta”, zemūdenes „Ronis” un „Spīdola”, 
kā arī flotes bāzes kuģis „Varonis”. Pilsētas 
valdē notika svinīga pieņemšana, kur goda 
viesis bija eskadras komandieris, ventspil
nieks Teodors Spāde. Sacīkšu dienā ventspil
niekiem bija iespēja uzkāpt gan uz karakuģu 
klāja, gan apmeklēt ostas velkoņus „Rota” un 
„Elizabete”. Par Ventspils valdes un sabiedris
ko organizāciju dāvāto kausu cīnījās „Virsaiša”, 
mīnu diviziona un jūras aviācijas diviziona 
komandas. Uzvaru guva mīnu diviziona jūr
nieki. Papildus lielajām komandām sacentās 
arī 9 burulaivas. Ventspilniekiem bija iespēja 

vērot arī interesanto skatu, kā uz ūdens nolaižas, 
paceļas un lido pulkvežleitnanta Jakubova vadī
tais hidroplāns.

PUSKILOMETRS GĀLIŅCIEMA 
ŠOSEJAS

1934. gada rudenī Latvijas Šoseju un zemesce
ļu departamenta komisija pieņēma jaunizbūvē
to Gāliņciema šosejas daļu 500 m garumā, sākot 
no Sarkanā tilta uz dienvidiem. „Šosejas būve 
izmaksājusi ap 11 tūkst. latu. Sakarā ar šo būvi 
bija nepieciešams izdarīt remontu arī Sarkanajam 
tiltam, kuram laika zobs bija sagrauzis daļu vel
ves un lielāku skaitu ķieģeļu. Jaunā šoseja būvē
ta no makadama cementa. Šis būves veids pie 
mums Latvijā vēl maz pazīstams. Braucamā daļa 
ir 5 metrus plata. Atklājot jauno šoseju satiks
mei, strādnieki bija pārvilkuši ceļa sākumā lenti. 
Pirmam braucējam vajadzēja gribot negribot 
samaksāt attiecīgu “muitu”. Šoreiz par upuri 
„muitniekiem” krita kāds vietējās apkārtnes foto
grafs”. („Ventas Valss”).

PASTNIEKS IESKRIEN TĪKLĀ
„Pastnieks Apse braucis ar velosipēdu pa 

Valdemara ielu. Pret namu nr. 45 viņš uzdūries 
pašā ielas vidū ierīkotām zvejnieku tīklu karēm, pie 
kam kāds kārts gals saplēsis viņa svārkus. Šīs tīklu 
kares uzrīkojis zvejnieks Plautens. Apriņķa priekš
nieks viņu sodījis par satiksmes noteikumu pār
kāpšanu, bet miertiesnesis – ar naudas sodu 10 Ls 
vai 3 dienām arestā.” – no 1934. gada preses. 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

Šīs nedēļas nogalē Latviju sasniegs Arktiskās gaisa masas, prognozē sinoptiķi. Dažviet 
Latvijā gaidāms ne tikai lietus, bet arī sniegs un krusa. Par laimi, saskaņā ar Gismeteo 
publiskoto prognozi, Ventspili tie neskars.

Kā jau rudenī – līs

Piektdien gaiss iesils līdz + 9 grādiem, būs 
mākoņains un līs. Neliels  lietus būs arī brīv
dienās, toties gaisa temperatūra nedaudz kri
tīsies. Sestdien sola + 8 grādus, bet svētdien 
+7. Pirmdien kļūs vēl nedaudz vēsāks – būs + 
6 grādi. Toties, sākot ar otrdienu, termometra 
stabiņš atkal kāps. Otrdien un trešdien gaidāmi 
+9 grādi, ceturtdien un piektdien +12, tāda pat 

gaisa temperatūra pēc Gismeteo prognozes gai
dāma arī nākamās nedēļas brīvdienās. Diemžēl 
katru dienu līņās un debesis klās mākoņu sega. 

Piektdienas naktī gaidāmi + 7 grādi, sestdien 
un svētdien būs +4, +5 grādi, pirmdien +4, otr
dien + 6, bet no trešdienas līdz pat svētdienai, 
gaisa temperatūra naktīs turēsies + 8,+10 grādu 
robežās. 
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A U N S
Ja kārtojamas darīšanas iestādēs vai ar komunālo pakalpojumu 
sniedzējiem, labi sagatavojies, jo būs jātiek galā ar birokrātiju. 

Taču enerģijas tev netrūkst un tu ar visu tiksi galā. Var rasties labas ide
jas attiecībā uz peļņu. Ir vērts lūkoties karjeras virzienā vai mainīt darbī
bas jomu.

V Ē R S I S
Būsi līdz matu galiņiem iekšā darba pienākumos, tāpēc mājas 
dzīvei atliks mazāk laika. Ir labas iespējas izvirzīties, gūt panā

kumus un pavairot ienākumus. Izskaidro savējiem, ka tas ir svarīgi, – lai viņi 
izturas ar lielāku izpratni. Brīvdienās dodies izbraucienā skatīt zelta rudeni.

D V Ī Ņ I
Labvēlīgs laiks, lai sakārtotu un novestu līdz galam juridiska rak
stura jautājumus, kas saistās ar īpašumu, zemes vai mantojuma 

lietām. Taču jābūt apdomīgam ar finansēm – jāseko līdzi ienākumiem un 
izdevumiem. Patīkami notikumi paredzami gan profesionālajā, gan privā
tajā jomā.

V Ē Z I S
Brīvdienās labprāt rosīsies mājas saimniecībā. Vari pārkārtot tel
pas, remontēt un izdaiļot. Tāpat arī derētu papildināt savu un 

ģimenes garderobi ar rudenīgi elegantu apģērbu un aksesuāriem. Jaunā 
darba nedēļa prasīs daudz enerģijas, taču tas, ko paveiksi, nesīs augļus 
nākotnē.

L A U V A
Mājas dzīvē derētu kādas pārmaiņas. It īpaši tad, ja jūti, ka 
ikdiena iegājusi rutīnā. Labi palīdzēs telpu pārkārtošana, inter

jera nomaiņa un atsvaidzināšana, kā arī kārtīga ģenerāltīrīšana. Brīvdienas 
tam visam ir lieliski piemērotas. Jaunajā darba nedēļā pienākumu būs pāri 
pārēm, iespējama diezgan liela spriedze.

 
J A U N A V A
Daudz laika pavadīsi mājās un ar ģimeni. Iespējams, bērniem 
būs nepieciešams tavs padoms un palīdzības skolas lietās. Kad 

ar saimniecību esi ticis galā, atrodi laiku arī sev, lai vienatnē sakārtotu 
domas, atpūstos, palasītu vai vienkārši nedarītu neko. Brīvajiem ļaudīm 
mīlas piedzīvojumi.

S V A R I
Nedēļas nogalē labprāt parūpēsies par savējiem un būs dažā
das idejas kā viņus pārsteigt un iepriecināt. Daudz uzmanības 

paņems atvasītes – uzklausi bērnu vēlmes un palīdzi ar padomu, ja tas 
nepieciešams. Daudz panāksi ar smaidu un šarmu, tikai turies tālāk no intri
gām. Darbā izcelsies ar radošām idejām.

S K O R P I O N S
Brīvdienās lielāko daļu laika pavadīsi ārpus mājas, piedaloties 
saviesīgos vai sabiedriskos pasākumos. Ja tev ir ģimene, tad 

vēlams pasākumus apmeklēt kopā. Esi uzmanīgs naudas lietās, jo kaut kas 
var bremzēties. Ja plāno iegādāties kaut ko dārgu, tad rūpīgi izpēti cenu 
piedāvājumu.

S T R Ē L N I E K S
Pirmajā vietā naudas lietas – vajadzētu padomāt kā papildināt 
maciņa saturu. Varbūt ir vērts pievērsties privātajam vai ģime

nes biznesam. Ko nevari viens, dari kopā ar savējiem, vai uzņemies kādus 
papildus pienākumus, Darbā ies diezgan nemierīgi, bet mājas dzīvē mīļums 
un saticība.

M E Ž Ā Z I S
Diezgan daudz pienākumu gan darbā, gan mājās. Ģimenēm 
vēlams brīvdienas pavadīt kopā – apmeklēt pasākumus vai ieplā

not tīkamus saimnieciskos darbus, kas noskaņo uz viena viļņa. Brīvajiem 
ļaudīm savukārt dzīve var uzdāvāt romantisku tikšanos.
Jaunajā nedēļā ar pilnu sparu vajadzēs pievērsties profesionālajām lietām. 
Dienas ritēs kā trakā skrējienā.

Ū D E N S V Ī R S
Pret ģimeni un mājas darbiem izturēsies ļoti atbildīgi, tomēr neuz
ņemies visu viens pats. Brīvdienās vēlams iziet sabiedrībā, satik

ties ar cilvēkiem. Tikai – ja kāds kaut ko sola, netici uz vārda, var sekot vil
šanās. Darbā izcelsies ar interesantām, novatoriskām idejām, bet raugies, 
lai tev no tām tiek labums.

Z I V I S
Atceries, ka sevi jāmīl, un brīvajā laikā dari to, kas sagādā prie
ku. Nepamet novārtā mīļoto hobiju, satiecies ar draugiem, pala

si, dodies pastaigā pie dabas, apmeklē SPA vai pirts procedūras. Darba lie
tās diezgan nemierīgi, iespējamas stresa situācijas, bet neņem visu tuvu 
pie sirds.
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Uz ielas satikušies divi ubagi: 
– Vai zini, es vakar biju pie baro
na Rotšilda. 
– Un cik tev iedeva? 
– Vienu franku. 
– Tik vien? 
– Manuprāt, Rotšildam pat
laban lāgā neiet. Pats savām 
acīm redzēju abas viņa mei
tas spēlējam vienas klavieres.

Divi dzērāji no rīta sēž paģirai
ni, priekšā trīslitru burka ar vienu 
gurķi. 
Viens paņem dakšu un neveik
smīgi mēģina uzdurt gurķi. Tas 
nepārtraukti aizslīd, rokas trīc, trā
pīt nevar. 
Otrs pēc brītiņa saka: 
– Dod dakšiņu. Parādīšu, kā tas 
darāms. 
Tiešām, ar pirmo reizi viņam izdo
das gurķi uzdurt. 
Pirmais: 
– Nav nekāda lielā māksla! Es 
jau viņu biju galīgi nogurdinājis!

Divu draugu saruna.
 Vakar iepazinos ar 
jauku meiteni!
 Tiešām? Varēji vis
maz telefonu paprasīt!
 Paprasīju. Redzi, kāds stilīgs?

Programmētājs atnācis ciemos 
pie pianista. 
Viņš nopēta klavieres un saka: 
– Klaviatūra tev nekas 
sevišķs – 89 taustiņi. Bet 
tas, ka Shift jāspiež ar 

kājām, gan ir reāla fiška!

 Vakar aizvedu meitu uz lau
kiem parādīt dzīvu āzi.
 Kālab?
 Lai zinātu, kāds izskatās āzis, 
citādi viņai priekšstats radies 
tikai no mātes vārdiem.

Ceļš uz vīrieša sirdi iet caur 
viņa vēderu. Esmu jau tuvu, 
sēžu viņam aknās…

Vīrs nopērk jaunas kurpes. 
Visu vakaru staigā pa dzīvokli, bet 
neviens no mājiniekiem nepie
vērš tām uzmanību. Tad viņš 
izģērbjas kails un sāk staigāt tikai 
ar kurpēm kājās. 
Dēls jautā: 
– Tēti, kas tev tur karājas? 
– Tas ir rādītājs, kas norāda uz 
jaunām kurpēm. 
– Ai! – iesaucas sieva. – Būtu 
labāk nopircis jaunu cepuri!

Štirlics pēc sekmīgi izpildīta uzde
vuma brauca savā mersedesā uz 
Berlīni. Viņš nezināja, ka karš drīz 
beigsies, un viņam, kā Padomju 
Savienības Varonim, uzdāvi
nās zaporožecu ārpus kārtas…

Pēc centrālās statistikas datiem 
Latvijā viens no populārākajiem 
sporta veidiem ir beisbols: gada 
laikā pārdotas piectūkstoš nūjas, 
trīs bumbiņas un viens cimds.

Moņa apprecas ar Sāru. 

Pēc pirmās kāzu nakts noskaidro
jas, ka Sāra vairs nav jaunava. 
– Sāra, – viņš vīlies saka, – pirms 
manis tev kāds jau bijis? 
Sāra mierīgi atbild: 
– Paklau, dārgais, mēs nedzī
vojam Sahāras tuksne
sī: cilvēki te bija un būs.

Mazais Jānītis nekādi nevar iemā
cīties rēķināt. 
– Pamēģināsim vēlreiz, – pacietī
gi saka skolotājs, – ja pie trīs pie
skaita pieci, cik būs? 
– Nezinu. 
– Jānīt, nu iedomājies, tu kreisajā 
kabatā esi atradis trīs eiro, 
bet labajā piecus. Tātad… 
– Tātad esmu uzvil
cis svešas bikses.

Brežņevs izsauc pie sevis kosmo
nautus: 
– Biedri! Amerikāņi uz Mēness 
izsēdušies. 
Politbirojs nolēmis, ka jūs lidosiet 
uz Sauli! 
Kosmonauti: 
– Mēs taču tur sadegsim, Leonīd 
Iļjič! 
Brežņevs: 
– Nebaidieties, biedri kosmonauti, 
partija par visu ir padomājusi! 
Jūs lidosiet naktī!

– Agrāk man meitenes visu laiku 
pakaļ skrēja. 
– Un tagad? 
– Tagad es rokassomiņas  
vairs nezogu.

NO VENTSPILNIEKU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Šodien ap plkst. 11 autostacijas kasē pirku biļetes, bet meita, kura mācās arī klavierspēli, piegāja 
pie telpā esošajām klavierēm un sekundes desmit paspieda taustiņus, par ko saņēmu aizrādījumu no 
kasieres, ka bērniem nav ko līst pie klavierēm... Tādā gadījumā lūdzu novietojiet uzrakstu, ka bērniem 
klavierēm pieskarties aizliegts... Lai tās spēlē tikai virtuozi...

(Ventspilniece Māra, 29.09.)

NO ZIŅAS PAR KLAVIERU NOVIETOŠANU AUTOOSTĀ:

Ar projektu “Ceļā uz koncertzāli” Ventspils Bibliotēka un tās filiāle – Mūzikas bibliotēka, kas atrodas jaunajā 
koncertzālē –, sadarbībā ar pašvaldības SIA “Ventspils Reiss” un Mūzikas vidusskolu vēlas iezīmēt Ventspils 
koncertzāles atklāšanas gadu. Lai autoostas uzgaidāmā zāle kļūtu par improvizētu koncertzāli un ikvienam 
būtu iespēja spēlēt mīļākos skaņdarbus, sagādājot patīkamas emocijas sabiedriskā transporta gaidītājiem, 
kā arī patīkami pārsteigt Ventspils viesus, klavieres dāvinājusi mūzikas skolas skolotāja un bibliotekāre Maija 
Aniķe.

(Portāls ventspils.lv, 02.01.)

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Protams, kasierei taisnība – nav ko pa dārgajām klavierēm klimperēt visādiem bērneļiem. Daudz labāk sagai
dīt, kad “Ventspils Reiss” pakalpojumus mūsu pilsētas autoostā izmantos Vestards Šimkus, Georgijs Osokins ar 
abiem pārējiem Osokiniem vai, sliktākajā gadījumā Daumants Liepiņš un Juidzja Vana. Bet pagaidām – lai stāv 
stūrītī smuki apgleznotās klavieres un paklusē. Tā teikt, ja nav kazai piena, tad nav...



ОВЕН
Если вам необходимо решить деловые вопросы в учреждениях 
или с поставщиками коммунальных услуг, то хорошо подготовь-
тесь, потому что вы можете столкнуться с бюрократией. Зато 

энергии у вас будет много, и вы со всем справитесь. Могут появиться 
хорошие идеи относительно заработка. Стоит обратить внимание на свое 
карьерное направление или менять работу.

ТЕЛЕЦ
В обязанности вы окунетесь по самую макушку, поэтому 
времени для домашних забот будет меньше. Хорошая воз-

можность выделиться, добиться успехов и увеличить доходы. Объясните 
своим близким, что необходимо к вам относиться с пониманием, это 
очень важно. В выходные отправьтесь в небольшое путешествие, чтобы 
насладиться красотой золотой осени.

БЛИЗНЕЦЫ
Хорошее время для того, чтобы собрать и довести до конца 
вопросы юридического характера, которые связаны с земель-

ными или наследственными вещами. Но надо быть аккуратными с 
финансами, следить за доходами и расходами. Приятные события ожи-
даются в профессиональной области и личной жизни.

РАК
В выходные лучше всего будет получаться ведение домашне-
го хозяйства. Можете преобразовать помещение, отремонтиро-

вать его и украсить. Также вам стоит пополнить свой и семейный гардероб 
новыми осенними вещами и аксессуарами. Новая рабочая неделя потре-
бует много энергии, но то, что вы сделаете, принесет плоды в будущем.

ЛЕВ
В домашней жизни возможны изменения. Особенно тогда, 
когда вы чувствуете, что погружаетесь в ежедневную рути-

ну. Хорошо поможет в этом смена интерьера и тщательная генеральная 
уборка. Выходные очень подходят для всех этих дел. На новой рабочей 
неделе будет много обязанностей, возможно, большая нагрузка.

 
ДЕВА
Много времени будете проводить дома с семьей. Возможно, 
детям понадобится ваш совет и помощь в школьных делах. 

Когда вы завершите все хозяйственные дела, найдите время и для себя, 
чтобы в одиночестве упорядочить все свои мысли, отдохнуть, почитать 
или насладиться бездельем. У свободных представителей знака возмож-
ны любовные приключения. 

ВЕСЫ
В конце недели позаботьтесь о своих близких, вас посетит 
много идей о том, как их порадовать и удивить. Много вни-

мания будут требовать дети – прислушайтесь к их желаниям и помогите 
советом, если это необходимо. Многого достигнете улыбкой и шармом, 
только держитесь подальше от интриг. На работе вы отличитесь благода-
ря креативным идеям.

СКОРПИОН
Большую часть свободного времени проведете вне дома, буде-
те участвовать в светских мероприятиях. Если у вас есть семья, 

то желательно эти мероприятия посещать вместе. Будьте осторожны в 
финансовых вопросах. Если планируете купить что-то дорогое, то тща-
тельно изучите все ценники. 

СТРЕЛЕЦ
На первом месте денежные вопросы – нужно подумать, как 
пополнить содержимое кошелька. Возможно, стоит начать 

свой или семейный бизнес. Что не можете сделать один, делайте вместе 
с близкими или возьмите дополнительные обязанности. На работе воз-
можны беспокойные моменты, но дома вас ожидают любовь и понимание.

КОЗЕРОГ
Слишком много обязанностей на работе и дома. Семьям 
желательно выходные проводить вместе – посещать раз-

личные мероприятия или планировать хозяйственные работы, которое 
настроят вас на одну волну. Свободным носителям знака жизнь может 
подарить романтические встречи. На новой неделе вам придется погру-
зиться в профессиональные обязанности с полной отдачей. Время про-
летит незаметно. 

ВОДОЛЕЙ
К семье и домашним хлопотам следует отнестись очень ответ-
ственно, но не стоит за все браться в одиночку. В выходные 

рекомендуется выйти в общество, встретиться с людьми. Только если 
кто-то что-то обещает, не верьте на слово, а то можете разочароваться. 
На работе удастся выделиться благодаря новаторским идеям, но смотри-
те, чтобы это приносило вам пользу. 

РЫБЫ
Помните, что себя надо любить, и в свободное время делай-
те то, что придает вам силы. Не оставляйте свое любимое 

хобби, гуляйте с друзьями, читайте, прогуляйтесь на природе, посети-
те СПА или банные процедуры. На работе будет неспокойно, возможны 
стрессовые ситуации, но не принимайте все близко к сердцу.
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Берут интервью у боксера: 
- А вы верите в талисманы, приносящие удачу? 
- Конечно! Если бы я не верил в талисманы, я бы не 
вкладывал перед каждым боем в перчатки подковы.

Охотник в полном снаряжении встречает приятеля. 
- Куда это ты собрался, ведь охотничий сезон уже 
закончился? 
- Да, но моя жена пока об этом не знает...

Объявление в магазине на Рублёвке: 
«Каждому купившему скрипку Страдивари – скрипач,  
выпускник Московской консерватории по классу  
скрипки, в подарок!»

Прихожу я, значит, в ЗАГС, чтобы выйти замуж, а мне 
говорят: «Жениха надо иметь с собой». Объясните 
мне ещё раз, пожалуйста, за что я плачу налоги?!

Мужик приходит на работу устраиваться. 
- Слышал, вам нужны ассенизаторы? 
- Да. 
- А вот у вас там написано, что оплата сдельная, это 
как? 
- Да все очень просто! Четыре мешка 
говна отвезешь, а пятый себе...

У олигарха берут интервью: 
- У вас есть какие-нибудь увлечения? 
- Ну, раньше я марки собирал... 
- А сейчас? 
- Ну, марок не стало – теперь евро собираю...

Как сейчас помню свой первый полет во 
сне. Ночь, плацкарт, верхняя полка...

- Считаю до трех! 
- Я бы на твоем месте вычеркнул эту  
строчку из резюме.

Однажды на российский завод приехала груп-
па из Великобритании — их долго водили по цехам 
и постройкам. Англичане все внимательно осма-
тривали, а под конец не удержались и спроси-
ли: «Музей мы посмотрели, а где же завод?»

Два милиционера нашли в лесу две бомбы. Немного 
посоветовавшись, решают отвезти в отделение. 
Укладывают их в багажник автомобиля и дают задний 
ход. Один другому: 
- Помедленней! А то вдруг какая взорвется. 
- А мы в участке скажем, что только одну нашли...

Однолюб – это мужчина, испортивший жизнь  
только одной женщине.

Вчера на Болотной площади ко мне подошёл полицей-
ский и проверил документы. 
Странно. Ведь я просто грабил прохожего, а не  
участвовал в митинге оппозиции.

Марьиванна спрашивает у первоклашек, кем они хотят 
стать, когда вырастут? 
Ваня: 
- Я буду полицейским, как мой папа. 
Катя: 
- А я врачом. 
Вовочка: 
- Бандитом, в натуре. 
Марьиванна покрутила пальцем у виска… 
- Ну, а ты, Петя? 
- Я буду Человеком-пауком! 
Спустя 20 лет… Раненый Вован врывается в травм-
пункт с пистолетом, взяв в заложники Марьиванну. 
- Слышь, Катька, меня этот мусор Ванёк подстрелил, 
бинтуй? 
С улицы, в матюгальник: 
- Вы окружены, выходим с поднятыми руками! 
Вован, в форточку: 
- Живьем мусорам не сдамся, волки позорные! 
Марьиванна: 
- Ну и где, этот Петя?!

- Скажи, подруга, только честно. Ты первый раз отда-
лась по любви или по пьяни? 
- По любви, исключительно по любви. Я когда 
выпью, люблю с мужиком покувыркаться...

Когда создал Бог мужчину, он сказал: 
«Красивый получился», потом создал жен-
щину: «Ну ничего, накрасится».

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ ВЕНТСПИЛСА НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Сегодня, около 11 часов, я покупала билеты в кассе автовокзала, а моя дочь, которая также учится игре на фор-
тепиано, подошла к стоящему в помещении пианино и секунд десять понажимала на клавиши, за что получила 
замечание от кассирши, что детям нечего лезть к пианино… В таком случае, пожалуйста, поставьте надпись, 
что детям прикасаться к пианино запрещено… Пусть на нём играют только виртуозы…

(Вентспилчанка Мара, 29.09.)

ИЗ НОВОСТЕЙ О РАЗМЕЩЕНИИ ПИАНИНО НА АВТОВОКЗАЛЕ: 
В рамках проекта «На пути к концертному залу» Вентспилсская библиотека и её филиал – Музыкальная библиотека, 
расположенная в новом концертном зале, – в сотрудничестве с ООО самоуправления “Ventspils Reiss” и музыкальной 
средней школой хотят отметить год с момента открытия Вентспилсского концертного зала. Чтобы зал ожидания авто-
вокзала стал импровизированным концертным залом и у любого была возможность играть свои любимые музыкаль-
ные произведения, подарив приятные эмоции ожидающим общественный транспорт, а также приятно удивить гостей 
Вентспилса, пианино подарила учительница музыкальной школы и библиотекарь Майя Анике.  
(Портал ventspils.lv, 02.01.)

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ:
Конечно, кассирша права – нечего стучать по клавишам дорогого пианино всяким там детям. Гораздо лучше ожидать, 
когда услугами “Ventspils Reiss” на автовокзале нашего города воспользуются Вестардс Шимкус, Георгий Осокин с 
двумя другими Осокиными или, в худшем случае, Даумантс Лиепиньш и Юджа Ванг. А пока – пусть красиво расписан-
ное пианино постоит в уголке и помолчит. Так сказать, пользы, как от козла молока… 
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семье появились братья-близнецы Айгарс и Армандс.  
«Через несколько лет мы переселились в Яункемери, где 

маме предложили работу медсестры-массажиста в санато-
рии. Она умела делать эту работу отлично, пациенты ждали в 
очереди. С тех времён в памяти сохранилось, как мы вместе 
с братом в коридорах у мамы на работе устраивали сорев-
нования на скорость на инвалидных колясках, но никогда 
не отказывались в случае необходимости помочь их настоя-
щим пользователям. Возможно, именно тогда в сердце посе-
лилось сочувствие к страданиям других. С продолжением в 
Вентспилсе, куда вернуться заставила болезнь бабушки. Брат 
с родителями поселился в квартире, а я в свои подростковые 
годы взял на себя обязанность ухаживать за любимой бабуш-
кой в её доме на улице Пулквежа», – из воспоминаний близких 
Айгарсу известно, что она в своё время служила в так назы-
ваемой «домашней церкви», играла на гармонике и собирала 
вокруг себя братьев и сестёр по вере.  

«Я, наученный и побуждаемый отцом, в то время уже 
играл на пианино и в семилетнем возрасте выступил с соль-
ным концертом в Дубултской церкви, в которой родители ког-
да-то сочетались браком. Естественно, что в такой атмос-
фере близкие советовали мне и брату продолжить учёбу в 
Вентспилсской музыкальной школе, затем в музыкальной 
средней школе, которую я окончил по специальности ударных 
инструментов. На третьем курсе почти «сошёл с пути». Но от 
времени учёбы была и польза, которую в то время полностью 
не мог оценить», – здесь я встретил свою будущую жену, буду-
щую флейтистку Йоланту, которую позднее потерял бы, если 
бы не чудесная милость Господа Бога, давшая мне силы и 
разум изменить своё прежнее отношение к жизни. 

ДО АБСУРДА ПРОСТО И… ТРАГИЧНО 
«В ретроспекции тогдашняя ситуация кажется до абсурда 

простой и характерной для того времени, но столь же трагич-
ной», – оценивает Айгарс. Местные музыканты быстро заме-
тили, что он хорошо играет на синтезаторе, за этим после-
довали предложения играть в кафе и кабаках, которые в то 
время называли ресторанами.  

«Дальнейшее по установленным в советское время стан-
дартам: водка и закуска «за счёт заведения» в начале и в 
перерывах; приглашения играть на свадьбах, где предлага-
лось то же самое. Насчитал до двухсот свадеб, дальше уже 
счёт потерял. А где ещё весёлые цыганские похороны… К 
«хорошему», как говорят, быстро привыкаешь, особенно в 
молодости.  И уже скоро я не брался за инструменты, если 
не «принял на грудь» двести граммов водки. Но, употребляя 
алкоголь, никогда не терял памяти, поэтому о том, насколь-
ко трагичной была ситуация, догадывались только близкие. И 
начал осознавать я сам – неужели действительно всё в моей 
жизни вращается и будет вращаться только вокруг этой чёрто-
вой бутылки с пойлом?  

КРИК ОТЧАЯНИЯ В НЕБЕСА 
Не видел смысла продолжать жить в прямом смысле этого 

слова. Я слышал, как в критические моменты близкие обраща-
лись за помощью к Богу, и в такой момент отчаяния, 17 апре-
ля 1992 года я обратился к нему с сердечным криком: «Иисус, 
если ты есть, помоги мне Тебя познать…». И случилось чудо! 
На следующий вечер, когда нужно было играть на ретро-вече-
ре в городском доме культуры и перед нами поставили угоще-
ние, я неожиданно открыл, что водку пить… не хотелось. И с 
того дня, который я буду помнить до конца жизни, я алкоголь 
в рот не брал», – Айгарс признаёт, что вместе с тем измени-
лась и вся его жизнь, однако неизменным оставалось чудо 
Господне, которое ему удалось испытать.  

«Рискуя быть надоедливым, хочу рассказать вам ещё о 
самых ярких случаях», – Айгарс вспомнил события из пери-
ода жизни, когда он уже присоединился к общине «Источник 
жизни». «На тяжелой физической работе травмировал диски 
позвоночника. Один на место поставил профессор из Риги, 
а для второго диска, для улучшения более тяжелого случая, 
назначили операцию. Перед этим за меня молилась приехав-
шая из США в Латвию проповедник Алиса Браун, которая ска-
зала мне, что Бог ей дал знак, что меня можно исцелить, чему 
я от всего сердца поверил. На работе знали о мой болезни и 
не заставляли поднимать тяжёлый вес. Но в тот день, при под-
держке проповедника, я стал безрассудным. Поднял тяжесть 
без того, чтобы быть осторожным, и боли больше не было! 
Профессор, которому я позднее показался, сказал – это же 
невозможно, это чудо!», – Айгарс сомневается, поверил бы 
он сам, если бы это рассказал кто-то другой. Третье, но не 
последнее чудо произошло с ним, когда он излечился от одно-
го тяжёлого заболевания кожи, которым страдал в течение 
двенадцати лет.    

«Подобно библейской легенде, когда одна женщина была 
исцелена, прикоснувшись к одежде Иисуса, так и у меня поя-
вилась уверенность, что это может быть спасением. Повторяя 
долгое время слова и мелодию песни, которую мне, я уверен, 
послал Бог, я действительно увидел видение сына Господня, 
прикоснулся к одеждам и в тот же самый вечер был полностью 
исцелён. Это было настолько неожиданно, что в благодарно-
сти мы оба с женой упали на колени», – о чудесном исцеле-
нии Айгарс публично свидетельствовал на встречах общи-

Пусть надежда всё же остаётся 

ны, чтобы убедить верить в благодатную силу Всевышнего.  
Подтверждая это, он может поднять правую руку, открыв, что 
его предплечье было почти полностью спилено вращающим-
ся «флексом» и хирург собирался конечность ампутировать. 

«В тот раз я просил – руку оставьте. За это я вам обещаю 
концерт! И врачам, кажется, удалось сделать невозможное, 
потому что с трудом, но всё же по-прежнему могу играть», – 
Айгарс вспоминает, что в тот раз исполнение музыкальных 
произведений в Риге собрало полный зал.  

«Во славу Господа Бога я сочинил также мюзикл, и он 
ждёт великий день, когда, возможно, позвучит и в новом 
Вентспилсском концертном зале», – Айгарс может толь-
ко предположить, как к нему пришли мелодии мюзикла, так 
как писать музыку он никогда не учился. Он также никог-
да не ходил в художественную школу или учился живописи, 
но довольно успешно в течение нескольких лет преподавал 
уроки рисования в Кабилеской основной школе.  

КАК ХРИСТИАНИН – НЕ УЗНАЮ МОШЕННИКОВ  
Эти таланты мать счастья – Лайма, вероятно, вложила мне 

уже в колыбели вместе с желанием и умением всю жизнь 
чему-то учиться и не бояться нового и, казалось бы, невоз-
можного», – скромно оценивает Айгарс и улыбается, что не 
провёл свою жизнь после исцеления в ожидании Божьего 
чуда.  

«Я работал с несколькими музыкальными ансамблями. С 
некоторыми сотрудничал, например, при подготовке аранжи-
ровок для известной группы “Jūras akmentiņi”, которые имен-
но в то время завоевали Grand Prix в конкурсе молодёжных 
коллективов в Италии. Какое-то время работал столяром на 
предприятии “Ventspils koks”, снабженцем в межколхозном 
рыболовном предприятии, был мастером различных работ 
на эксклюзивных объектах, где работал по заданию фирмы 
дизайна и строительных работ. Начал самостоятельный биз-
нес, связанный с ремонтом и строительством, слава опе-
режала заказы. Вера в свои физические и духовные силы 
укрепилась, когда совсем недавно, уже после травмы руки, 
Вентспилсский Приморский музей под открытым небом дове-
рил мне реставрировать ржавеющее сорокалетнее рыболов-
ное судно “Vienība”, одно из первых в рыболовецком колхозе 
“Sarkanā bāka” («Красный маяк»). Это был совершенно нео-
жиданный вызов, так как приходилось работать почти в оди-
ночку. Я это выдержал, хотя являюсь инвалидом 2-й группы с 
пенсией в 105 евро. 

Как христианин всегда доверял людям, но в этом году в 
бизнесе меня обманули нечестные люди. Это было огромное 
моральное переживание, а также материальные потери, от 
которых полностью я ещё не оправился», – немного взгруст-
нув, говорит Айгарс. 

Но он с удовлетворением отмечает, что универсальные 
навыки и способность коммуницировать с самыми разными 
людьми пригодились ему в выполнении судьбоносной зада-
чи – создавать условия для спасения хоть немногих людей от 
разрушающих зависимостей и оказывать хоть минимальную 
поддержку попавшим в трудную ситуацию людям и семьям.  

«У «Пути свободы» нет ни богатых спонсоров, ни мецена-
тов, поэтому во всём приходится полагаться только на соб-
ственные силы и средства. Пока обстоятельства позволя-
ли, главным источником финансирования был я сам, также 
и большая часть ремонтных работ в нынешнем помещении 
общества сделана мною и помощниками», – Айгарс восприни-
мает это как само собой разумеющееся, так как делалось всё 
по собственному желанию, во благо других, которые в этом 
процессе участвуют по мере возможности также бескорыстно.  

СДЕЛАННОЕ ЗА МНОГИЕ ГОДЫ 
Теперь уже можно увидеть результат этих усилий: в течение 

девяти лет приведено в порядок и пригодно для использования 

бывшее здание еврейской 
синагоги, проведено отопле-
ние, установлено освещение, 
на втором этаже оборудован 
зал для встреч и музицирова-
ния, отдельные помещения 
предусмотрены для детей и 
молодёжи, нашлось место 
и для душа, туалетов, даже 
стиральную машину устано-
вили для нужд членов нашей 
общины”, – Айгарс признаёт, 
что несколько состоятельных 
членов общины и жертвова-

телей первых лет уехали за границу. Но руководителю радост-
но от того, что начало пути к вере и, возможно, даже к добро-
детели у этих людей было именно под крылом общества. 
Когда-то число членов общины достигало примерно семи-
десяти человек, сейчас осталось наполовину меньше, одна-
ко это не означает, что меньше тех, кто нуждается в помощи.   

ОТБЛЕСКИ КРАСОТЫ ДУШИ 
«Спасибо Богу, что с этим контингентом работают и другие 

приходы и конфессии, так как работа, к сожалению, бесконеч-
на, если только кто-то может оказать помощь», – Айгарс, к при-
меру, упоминает одну простую женщину, которая с помощью 
их общества освободилась от алкогольной зависимости, и в 
55 лет открыла в себе талант создавать витражи и картины 
на стекле, используя для этих целей самые разные природ-
ные материалы. 

«Не нашли обозначение используемой в её работах тех-
ники, она безгранично разная, поэтому называем её просто 
– душевной красотой, которая в десятках экземпляров укра-
шает наши помещения», – радуется по поводу бескорыст-
ных пожертвований этой одинокой женщины Айгарс, так как 
о материалах для своих работ она заботится сама. Общим 
достижением общества он считает и то, что здесь людей оце-
нивают не по национальности или полу, а только и единствен-
но по их желанию с Божьей помощью вернуться к нормальной 
жизни и их способностям призывать к этому других.  

   
НОВЫЙ ГОД С ЯБЛОКАМИ В МЁДЕ 

«Не хочу повторяться относительно Божьих чудес, но к 
таким могу причислить и возможность использовать бывшие 
помещения синагоги. Даже многие вентспилчане, возможно, 
не заметили, где находится это в советское время переобору-
дованное в столярную мастерскую здание, где изготавливали 
также гробы, так как его закрывает другое строение. Строение 
высотой в девять метров по горизонтали было разделено 
пополам, на втором этаже оборудованы конторские помеще-
ния и зал, поэтому после возвращения собственности статус 
церкви не был восстановлен.  Меня это место другого веро-
исповедания привлекло непонятным образом, заставляя всё 
больше интересоваться евреями и свидетельствами иден-
тичности и культуры этого народа. Кажется, это поняли или, 
возможно, сердцем почувствовали и нынешние владельцы 
земли и здания и после начальной холодности наши отноше-
ния стали теперь действительно по-человечески близкими. На 
прошлой неделе даже отмечали наступление календарного 
Нового года по традициям израильтян, макая дольки яблок в 
мёд по еврейской традиции. Была сердечная и весёлая атмос-
фера», – признаёт Айгарс. 

«Наверное, излишне говорить, что во всех этих мероприя-
тиях старается участвовать и моя музыкальная семья, исклю-
чением на какое-то время является моя дочь Мадара, которая 
живёт в Ирландии. Откровенно скажу, этому я больше всего 
рад и благодарен Богу, так как и сыновья Маркс Маркус и 
Мартиньш, который работает в Лиепае, нашли себя и в музы-
ке, и в вере.  

Отдельная история была бы о брошенном мальчике, кото-
рого мы взяли на воспитание в семью;  о том, что в этом году 
я окончил трёхлетнее обучение в колледже по специальности 
маркетинг и торговля;  что жена Йоланта нашла своё призва-
ние и реализует себя в сфере торговли, открыв магазинчик “Ja 
vien...” на улице Кулдигас, где посетителям предлагаются това-
ры, которые нельзя найти нигде в другом месте, в том числе в 
Латвии  абсолютно эксклюзивные…надгробия из закалённого 
стекла», – Айгарс улыбается и добавляет, что не хотелось бы 
завершать разговор темой кладбищ, поэтому предлагает сле-
дить за тем, как в новом содержании и с надеждой на щедрую 
поддержку людей возрождается новое место пребывания 
общества «Путь свободы» в необычном здании синагоги. 

Семья Абелитисов в гостях у Мадары (на переднем плане) в Ирландии. 

Братья-близнецы Айгарс 
(справа) и Армандс 
с родителями. 
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День Микелиса уже поза-
ди, и во многих местах уже 
начали отмечать праздни-
ки урожая, но говорят, что 
кульминация этих празд-
ников по календарю выпа-
дает на конец этой недели. 
Так оно и будет! Праздник 
урожая отмечают и на 
рыночных площадях, и 
каждый в своём дворе, а 
также в церквях, куда несут 
освятить собранные в 
этом году фрукты и побла-
годарить за это Бога. 

С уббота как 
раз и подхо-
дит для того, 
чтобы отме-
тить этот празд-

ник, к тому же – всей семье 
побыть вместе. Например, в 
Вентспилсском доме твор-
чества с 11 часов пройдёт 
«Яблочный праздник». Эта 
традиция сохраняется уже 
в течение нескольких лет и, 
надеемся, продолжится и 
впредь. Обычно это обмен 
фруктами из своих садов, 
семьи делятся рецептами 
приготовления яблок, к тому 
же на месте варится яблоч-
ное варенье, которое можно 
сразу же попробовать, а с 
песнями, танцами и играми 
выступят дети и молодёж-
ные коллективы дома твор-
чества.  Нужно только наде-
ется, что будет хорошая 
погода!  

С самыми маленькими 
в случае, если будет идти 
дождь и хочется провести 
время в тепле, стоит отпра-
виться в Детскую библио-
теку. С 12 часов здесь все 
вместе – малыши и роди-
тели – будут читать книж-
ки, участвовать в творческих 
мастерских, а в заверше-
нии мероприятия посмотрят 
мультфильмы.  А в воскре-
сенье в обоих детских город-
ках всех ждёт осенний бал с 
Мышкой и Микелисом.  

У тех, кто следит за афи-
шами, билеты давно уже в 
кармане, и, безусловно, есть 
не мало венстпилчан, кото-
рые любят театр и охот-
но посмотрели бы что-то 
новое. Тогда 9 октября стоит 
пойти в «Юрас варты», так 
как в нашем городе снова 
гостит Новый Рижский театр, 
который на этот раз пока-
жет спектакль по мотивам 
классика Генрика Ибсена 
«Нора». За исполнение глав-
ных ролей Яна Чивжеле и 
Каспарс Знотиньш полу-
чили награды в «Spēlmaņu 
nakts» в номинации как луч-
шие актёры. Очень хорошая 
работа, «Ventspilnieks.lv» 
советует не пропустить этот 
спектакль! 

Есть ещё две возмож-
ности провести эти выход-
ные дни. Если будет идти 
дождь, то можно отправить-
ся в Парк водных аттракцио-
нов и погреться в бассейнах 
или просто провести время 
дома, в тёплых тапочках и 
с хорошей книгой в руках. 
Если погода позволяет, то 
можно пойти в лес, потому 
что это самое подходящее 
время для грибов! 

Время 
сбора 
урожая

Г ородское правление утвердило бюджет; полови-
ну городских доходов планируется потратить на 
содержание школ и социальное обеспечение вент-
спилчан. На зарплату чиновникам и служащим 
городского правления, а также содержание данных 

институций – 6,8% доходов бюджета, на обеспечение рабо-
ты полиции – 2,5%.

ЗВОНОМ КОЛОКОЛОВ И ЗВУКОМ СИРЕН 
ЗАМАНИВАЮТ НА БАЛ 

В сентябре 1924 года Вентспилсское общество пожар-
ных организовало бал на природе. Для того чтобы собрать 
как можно больше посетителей, был придуман особый трюк, 
который заставил бы кусать локти некоторых современных 
рекламных менеджеров. А именно, приблизительно за пол-
часа до начала мероприятия начали звонить колокола люте-
ранской церкви и возвещать о тревоге (тогда так был принято 
сообщать о пожаре, так как общество со своими транспорт-
ными средствами базировалось напротив церкви), одетые в 
форменную одежду, с блестящими касками, пожарные дули 
в свои сигнальные горны, пожарные упряжки с насосами и 
шлангами направлялись в сторону луна-парка, оповещая: 
«Горит, горит!» Многие заинтересованные горожане спе-
шили за ними. За входные билеты в луна-парк нужно было 
платить, и желающие увидеть «большой огонь» бодренько 
расставались со своими сантимами. И только будучи вну-
три, они узнали, что все это было шуткой – гореть не горит, 
а вот оркестр играет от души, убегать не станешь, лучше уж 
потанцевать… Однако рассудительная часть горожан все же 
признала, что пожарные поступили некрасиво, и «в любом 
случае нужно оставить в покое церковные колокола; они на 
башне находятся не для того, чтобы вводить в заблуждение 
людей!» 

Нужно добавить, что за пару лет до этого такую шутку 
сыграл с горожанами и хорошо принявший на грудь трубо-
чист, которому хотелось знать, как скоро после сигнала тре-
воги пожарные прибудут на место возгорания. 

КОТЕНОК И ЩЕНОК 
Toй осенью, 95 лет назад, главным вопросом в сфере куль-

туры и образования было новое правописание в латышском 
языке. В этом отношении царил основательный хаос – стар-
шее и среднее поколение все еще писали немецкими готи-
ческими буквами и согласно правилам немецкой орфогра-
фии: «ie» как «ee», «š» как «sch», «č» как «tsch», там, где 
слышался длинный гласный звук, за ним писали «h», напри-
мер, «mahja». Школьники в то время, так сказать, находились 
между небом и землей. Абсолютное большинство книг, газет 
и журналов также печатались старым готическим шриф-
том. Как сказал один из отцов латышского языкознания A. 
Биленштейн, «в нашем правописании царила такая сумяти-
ца, какой не бывало за всю историю в других языках». Для 
того чтобы по крайней мере на письме перейти на латыш-
ский алфавит, устраивали курсы, семинары и чтения. Такое 
мероприятие состоялось и в Вентспилсе. «Нынешняя новая 
орфография излишне богата черточками, которые создают 
большие трудности в основной школе и обыденной жизни. 
Дети в начальных классах школы не понимают, где ста-
вить черточку, а где не нужно…» – писала «Вентас Балсс». 
Эта мысль была проиллюстрирована стихотворением Я. 
Эндзелинса, в котором следующие строчки: 

«… kāpēc tā –
ar garo e liek rakstīt vārdu «kaķēns»,
ar īso e turpretī «kucens».

В конце этой недели арктические воздушные массы достигнут Латвии, прогнозируют 
синоптики.  В некоторых частях Латвии ожидаются не только дожди, но и снег, и град.  
К счастью, согласно опубликованному прогнозу Gismeteo, Вентспилс они не затронут.  

Как и осенью – будет идти дождь

В пятницу воздух прогреется до 
+ 9 градусов, будет облачно и 
дождливо. Небольшой дождь 
будет и в выходные дни, зато 
температура немного понизит-

ся. В субботу обещают + 8 градусов, а в 
воскресенье +7. В понедельник станет ещё 
немного прохладнее – будет только + 6 
градусов. Но начиная со вторника столбик 
термометра снова поднимется. Во вторник 
и среду ожидается +9 градусов, в четверг 

и пятницу +12, такая же температура воз-
духа по прогнозу Gismeteo ожидается и на 
выходные следующей недели. К сожале-
нию, каждый день будет идти дождь, и небо 
покроют облака.

В пятницу ночью ожидается + 7 градусов, 
в субботу и воскресенье будет +4, +5 граду-
сов, в понедельник +4, во вторник + 6, а со 
среды вплоть до воскресенья температура 
воздуха ночью будет держаться в пределах 
+ 8, +10 градусов. 

Осенние хроники минувших времен
Бюджет и демография Вентспилса в 1922 году
В том году в сентябре и октябре в Вентспилсе прошла 
перепись детей. Данные свидетельствуют, что тогда 
в городе проживали 14 149 жителей, из которых 11 
143 латыши, 1,5 тысячи – евреи, 1000 немцы, по 150 
литовцев и русских, 96 поляков и 75 цыган. Пятую 
часть от всех жителей города составляют дети. Больше 
всего детей в польских и литовских семьях – 40–42%. 
Латышских детей всего 22% от общей численности латы-
шей. За 16-летний период больше всего детей родилось 
в 1909 году, меньше всего – в 1917-м и 1921 гг. 

Nu gluži vienkārši un prasti:
jo redzi, kaķēns ir ar brangi pagaru,
bet kucens nocirstu un īsu asti!»

РАБОТУ НАЧИНАЕТ ШКОЛА ПЛЯВАС 
В том же 1924 году свои двери распахнула 

новая школа, на сей раз – на самой город-
ской окраине, на улице Плявас, 15. После 
Первой Мировой войны выкупленное у вла-
дельца здание служило приютом для сирот 
и детей, оставшихся без попечения родите-
лей. Так как жизнь понемногу налаживалась, 
там обустроили пару классов для самых 
маленьких, чтобы им не приходилось дале-
ко ходить – из Галиньциемса, Жажциемса, 
Курпниекциемса и Цирпстенциемса. В 1924 
году она стала самостоятельной школой и 
называлась 9-я основная школа. В газетах 
писали: «Имеются особые помещения для 
мастерских, есть просторный и удобный для 
мероприятий зал, подобного которому нет 
ни в одной из уже существующих основных 
школ. Помещения производят весьма благо-
приятное впечатление. Очевидно, что город-
ское правление не скупилось на средства 
при перестройке, ремонте, обустройстве 
электрического освещения и т.д. В текущем 
учебном году будут действовать 5 классов 
и столько же учителей. Школа начнет рабо-
ту в понедельник, 15 сентября; рекоменду-
ется поспешить с записью у заведующего Ф. 
Гринталса». То есть нынешняя 1-я основная 
школа является второй старейшей в нашем 
городе, причем до сих пор действующей. 
Она не раз меняла название, пережила по 
меньшей мере две капитальные перестрой-
ки (в 1958/1959 гг. и 80-е годы). Школа, назы-
ваемая в народе школой Плявас, до сих пор 
остается первым «замком света» для детей 
в южной части города. 

«VIRSAITIS», «VIESTURS» 
И «VARONIS» В НАШЕМ ПОРТУ 

В сентябре 1934 года в Вентспилсе состо-
ялись парусные соревнования среди моря-
ков Латвийского военного флота; днем ранее 
в порт вошли военный корабль «Virsaitis», 
тралеры минного дивизиона «Viesturs» и 
«Imanta», подводные лодки «Ronis» и 
«Spīdola», а также корабль базы флота 
«Varonis». В городском правлении состоялся 

торжественный прием, на котором почетным 
гостем был командир эскадры, вентспилча-
нин Теодорс Спаде. В день соревнований 
вентспилчане получили возможность взойти 
на палубу военного судна, посетить порто-
вые буксиры «Rota» и «Elizabete». За кубок 
от Вентспилсского правления и обществен-
ных организаций боролись команды кора-
бля «Virsaitis», минного дивизиона и диви-
зиона морской авиации. Победу одержали 
моряки минного дивизиона. Помимо боль-
ших команд соревновались и 9 парусников. 
Вентспилчане могли наблюдать за интерес-
ной картиной, как на воду опустился, затем 
поднялся и взлетел гидроплан под управле-
нием полковника-лейтенанта Якубова. 

ПОЛКИЛОМЕТРА 
ГАЛИНЬЦИЕМСКОГО ШОССЕ 

Осенью 1934 года комиссия Департамента 
по шоссе и грунтовым дорогам Латвии при-
няла новый участок Галиньциемского шоссе 
длиной 500 м, начиная от моста Сарканайс 
по направлению на юг. «Строительство 
шоссе обошлось приблизительно в 11 тыс. 
латов. В связи с данным строительством 
необходимо было сделать ремонт и моста 
Сарканайс, своды которого пострадали от 
времени, а также были выбиты кирпичи. 
Новое шоссе представляло собой макадам. 
Этот вид покрытия еще был мало известен в 
Латвии. Ширина проезжей части – 5 метров. 
Во время мероприятия по открытию шоссе 
для сообщения рабочие натянули парадную 
ленточку в начале дороги. Первый проезжа-
ющий волей-неволей должен был заплатить 
соответствующую «пошлину». На сей раз 
жертвой «таможенников» стал некий мест-
ный фотограф». («Вентас Балсс».) 

ПОЧТАЛЬОН ПОПАЛ В СЕТИ 
«Почтальон Апсе ехал на велосипеде по 

улице Валдемара. Напротив дома N 45 он 
наткнулся на оставленные посреди улицы 
рыболовные сети, причем порвал при этом 
свое платье. Эти сети установил рыбак 
Плаутенс. Уездный голова наказал его за 
нарушение правил движения, а мировой 
судья – наложил денежный штраф 10 латов 
или 3 дня под арестом», – из прессы 1934 
года. 
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На должность прокурора 
в отдел по самым громким 
делам – 4 кандидата 
Четыре человека подали заявки на долж-
ность прокурора в отдел по самым гром-
ким в Латвии коррупционным делам. До 
конца конкурса прокуратура не будет 
комментировать, являются ли претен-
денты ныне прокурорами, судьями или 
адвокатами. Прокуроры этого отдела 
расследуют и представляют сторону 
государственного обвинителя и в уголов-
ном деле, по которому обвиняемым про-
ходит Айварс Лембергс. 

Латвии угрожает как Россия, 
так и Китай 
В утвержденной Сеймом Концепции 
национальной безопасности Латвии ска-
зано, что интерес к оборонным возмож-
ностям Латвии и ситуации в пригранич-
ной зоне проявляют не только россий-
ские спецслужбы, но и соответствующие 
структуры других государств. Правда, 
конкретные страны не упоминаются, но 
известно, что речь идет о том, что акти-
визировался Китай, а также Беларусь. 

Инициативе Вейониса 
дали зеленый свет 
В Сейме во 2-м чтении был поддержан 
поданный экс-президентом Раймондсом 
Вейонисом законопроект о прекращении 
присвоения статуса неграждан детям, 
которые родились в Латвии после 2020 
года. Депутат Алдис Гобземс предложил 
гражданство присвоить всем, кто родил-
ся в Латвии после 21 августа 1991 года, 
но большинством это предложение было 
отклонено. 

Готов План национального 
развития 
Получила поддержку первая редакция 
Плана национального развития в 2021–
2027 гг., которая будет передана для 
дальнейшего общественного обсужде-
ния. Главная задача плана – добить-
ся того, чтобы общество вырвалось из 
ловушки средних доходов. Определены 
три стратегические цели: равные воз-
можности, продуктивность и доходы, а 
также социальное доверие. 

БПБК задержало 
представителя «зеленых 
крестьян» за взяточничество 
Бюро по предотвращению и борьбе с 
коррупцией задержало первого замести-
теля председателя Кекавской краевой 
думы Айгарса Витолса. Член Латвийской 
партии зеленых, возможно, потребовал 
от предпринимателя взятку в размере 
30 000 eвро, чтобы предприниматель 
получил от самоуправления последний 
платеж за осуществление строительных 
работ в рамках проекта. 

За каждый голос – 5,5 евро 
За каждый голос на выборах в Сейм 
все партии ежегодно будут получать 5,5 
eвро. Это в 7,7 раза больше, чем ранее. 
Каждый год партии будут получать базо-
вое финансирование в размере 100 тыс. 
евро. Одновременно будет лимитиро-
ван допустимый объем пожертвований, 
членских взносов и платы за вступление 
в ряды партии. 

Каждый год в бэби-боксе 
оставляют по 5 детей 
Ежегодно в размещенных на всей террито-
рии Латвии бэби-боксах оставляют в сред-
нем пятерых малышей в возрасте от часа 
до месяца. Всего за 10 лет в бэби-боксах 
было оставлено 47 малышей, шестеро из 
которых вернулись в биологические семьи.  

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Встреча сениоров
5 октября в Пилтенском доме культу-
ры состоится шестая встреча сениоров 
Вентспилсского края, в рамках которой 
пройдут лекции, развлекательные меро-
приятия и конкурсы.  

Начинается сезон игры 
в «Золите» 
В Ужавском народном доме начался 
новый сезон игры в «Золите». 5 октября 
все приглашаются на вечер отдыха «Nāk 
rudentiņš». 

Бесплатное обучение
ООО «Латвийский центр консультаций и 
образования села» организует ежегодное 
бесплатное обучение для сельской моло-
дежи в рамках мероприятий «Поддержка 
сельской молодежи в организации пред-
принимательской деятельности». 

Отпраздновали 
День Микелиса 
В волости Варвес содержательно про-
вели День Микелиса. Приготовили пече-
ные яблоки и посмотрели спектакль о 
Волшебном яблочке.  

Предлагайте кандидатов 
на награды 
Девятый год в силе положение «О награ-
дах Вентспилсского краевого самоуправ-
ления», которое предполагает вруче-
ние наград – Благодарственной грамо-
ты, Похвальной грамоты или Почетной 
грамоты физическим и юридическим 
лицам или группам лиц и коллективам 
Вентспилсского края за вклад в разви-
тие Вентспилсского края и поощрение его 
узнаваемости. Жителей призывают пред-
лагать кандидатов на награждение.  

Посетили «Ночь ученых»
Учащиеся Угальской средней школы 
посетили «Ночь ученых», приняв уча-
стие в образовательных мероприятиях и 
экспериментах.  

Мероприятие Дней поэзии
В Пилтенской библиотеке состоялось 
мероприятие, посвященное Дням поэ-
зии, в котором приняла участие Даце 
Лаксберга. 
 Основан ансамбль 
В волости Варвес основан детский вокаль-
ный ансамбль. Приглашаются к участию 
все маленькие любители пения.  

Открыта выставка
В Угальской библиотеке открыта выстав-
ка картин Ирены Лакше «Истории моих 
домашних любимцев в картинах» («Manu 
mīļdzīvnieku stāsti gleznās»).

«Тыквенный» бал 
Состоялась восьмая встреча попеских 
любителей выращивать тыквы, кото-
рую дополнила интересная праздничная 
программа. 

Лошади тренируются 
С наступлением осени вернулись к трени-
ровкам лошадей из Попеского городища.   

Объявлен конкурс
Общество «Северокурземская ассоци-
ация бизнеса» объявило 8-й тур прие-
ма проектных заявок в открытом конкур-
се на мероприятия развития Латвийской 
программы действий на 2014–2020 
гг. Европейского фонда морского дела 
и рыбного хозяйства (EJZF) в подгруп-
пе 43.02. «Реализация стратегий местно-
го развития, предлагаемых обществом»: 
43.02.1. «Создание добавочной стоимо-
сти и поощрение инноваций на всех эта-
пах доставки продуктов аквакультуры» и 
43.02.2. «Обеспечение разнообразия дея-
тельности в отрасли рыбного хозяйства 
и других отраслях морской экономики». 
Проектные заявки принимаются с 21 октя-
бря 2019 года до 21 ноября 2019 года.

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕРядом с домом Гутшмидта 
приведут в порядок ещё 
одно старое здание 

В День каши – кашеварим

Рядом с одним из самых красивых архитектонически и старым зданием в Вентспилсе 
– домом Гутшмидта – уже в скором будущем будет приведён в порядок ещё один дом. 
В расположенном на улице Кулдигас, 4 здании планируется создать дневной центр 
ухода, который будет обслуживать Социальная служба города Вентспилса.  

10 октября отмечается Международный день каши, и во многих странах, в том числе и 
в Латвии, устраиваются праздники в честь каши – одного из старейших блюд, которое 
сохранилось до наших дней. К тому же, каши очень полезны для здоровья – ученые даже 
доказали, что каши из различных круп – превосходное средство для очищения организ-
ма от токсинов. Ventspilnieks.lv решила более детально изучить, чем так полезны каши. 

В этом году Социальная служба и 
Центральное агентство финансов 
и договоров заключили договор 
о предоставлении финансирова-
ния Европейского фонда регио-

нального развития (ERAF) о необходимой 
перестройке здания для создания дневного 
центра. В этом здании, которое находится в 
довольно тихом месте на улице Кулдигас, 4, 
до конца следующего года будут построены 
помещения для нужд дневного центра. Здесь 
в дальнейшем сам в своих помещениях будет 
хозяйничать центр поддержки семьям с деть-
ми и с особыми нуждами «Cimdiņš». Этот 
договор также предусматривает второй пункт 
деятельности – создание места оказания 
услуг, приближенного к семейной среде, на 
улице Витолу, 21.  

Как пояснили в Социальной службе и в 
самоуправлении города Вентспилса, цель 
этого проекта – интегрирование людей с 
нарушениями умственного характера в 
общество и вовлечение их в рынок труда, 
таким образом способствуя их независи-
мости и самостоятельности. Одновременно 
будет создан широкий спектр услуг, чтобы 
и дети, которые живут в центрах социаль-
ной опеки, могли жить в семейной среде, 
а дети с функциональными нарушениями 
могли получать социальный уход и реабили-
тацию в своём самоуправлении.  

В полностью отреставрированном здании 

на улице Кулдигас, 4 как в дневном центре 
ухода одновременно смогут находиться 30 
совершеннолетних лиц, а также по меньшей 
мере 20 детей, которые после посещения 
школы или садика смогут участвовать в раз-
вивающих индивидуальных или групповых 
занятиях. 

Здание, расположенное на улице Витолу, 
21, которое находится в довольно плаченом 
состоянии, планируется перестроить. В зда-
нии построят две квартиры, чтобы в каждой 
из них смогли жить не больше восьми детей. 
В настоящее время детям, у которых нет воз-
можности жить в семье, уход обеспечивается 
в доме социального ухода «Selga». 

Этот проект предусматривает предостав-
ление финансирования Фонда поддерж-
ки Европейского союза в рамках проекта 
«Реализация мероприятий деинституализа-
ции в самоуправлении города Вентспилса». 
Общие затраты на проект – примерно 1,172 
млн евро, из них 930 тыс. евро – это софи-
нансирование ERAF. Деинституализация – 
это процесс, продвигаемый Министерством 
благосостояния, чтобы с его помощью изме-
нить отношение в обществе и развивать 
систему социальных услуг во всём госу-
дарстве – групповые дома, специализиро-
ванные мастерские, дневные центры ухода, 
услуги социальных менторов, группы под-
держки. Весь этот процесс реализуется абсо-
лютно во всех самоуправлениях Латвии. 

Л юбая крупа – это прежде всего 
клетчатка и множество органи-
ческих кислот. Они, как магнит, 
притягивают тяжелые металлы, 
пестициды и прочий сор. Этим 

свойством обладают все каши, но в различной 
степени. Каши «работают» по-разному – неко-
торые на 90%, какие-то на все 100%, а «мощ-
ность» каши из отдельных круп составляет 
всего 20%. Это потому, что в составе различ-
ных круп – разные кислоты. И от того, насколь-
ко сильно они способны связывать вредные 
тяжелые металлы, зависит эффективность 
очистки организма. Однако существует зако-
номерность: сначала из организма выводятся 
самые токсичные примеси. В этом отношении 
очень ценной является овсяная каша. 

НЕОБХОДИМ ЛИ ОСОБЫЙ 
СПОСОБ ВАРКИ? 

Какой бы способ варки вы ни использовали 
– на молоке, воде, с маслом и сахаром или без 
– овсяная каша выводит из организма до 90% 
различных вредных веществ. Однако орга-
нические примеси, которые содержат хлор и 
фтор, лучше всего выводит кукурузная каша. 
Полезные свойства крупы не утрачивают во 
время термической обработки, независимо от 
ее продолжительности. 

На втором месте по данному качеству – 
рис и гречка, однако при их варке необходи-
мо соблюдать некоторые условия. Рис нужно 
как можно дольше промывать под несильной 
струей холодной воды – так из него вымыва-
ется крахмал, который мешает встретиться 
токсинам и кислотам. Второй плюс заключа-
ется в том, что диета, при которой в пищу упо-
требляется хорошо промытый рис, помогает 
похудеть. 

КАША КАШЕ РОЗНЬ, НО 
ВСЕ ОНИ ПОЛЕЗНЫ 

В овсяной каше содержится много расти-
тельного белка и жиров, фосфора, железа и 
магния. К тому же, магния в ней так много, что 

овсяные хлопья можно с полным правом счи-
тать прекрасным средством для поддержания 
душевного равновесия, нормального кровяно-
го давления и здоровья костей. 

Гречневая каша богата пектином, который 
улучшает пищеварение, и лецитином, кото-
рый необходим для нормальной деятельно-
сти печени и поджелудочной железы. Это пре-
красные блюда на ужин. 

Просо – отменный источник витамина PP, 
солей магния и микроэлементов. 

Свою пользу может принести и манная 
каша – в ней много соли и галлия, которые 
необходимы для процесса кроветворения. 

Поскольку каши разные, каждая из них 
выводит определенный вид вредных веществ. 

Гречневая крупа положительно влияет на 
кровь, поэтому ее рекомендуется употреблять 
в пищу в случае анемии. Из организма она 
выводит тяжелые металлы. 

Просо полезно тем, у кого есть тенденция 
к лишнему весу: эта крупа выводит жиры и 
оказывает положительный эффект в случае 
проблем с кровяным давлением. Но следует 
учитывать, что при пониженной кислотности 
кишечника просо трудно усваивается. 

В кукурузе много микроэлементов и высо-
кое содержание силиция, который оказыва-
ет положительное влияние на зубы. Кукуруза 
хорошо выводит жиры. 

Пшено дает энергию, и хватает всего одной 
горсточки, чтобы обеспечить силы на весь 
день. Зерна можно обжарить, измельчить и 
съесть за 20 минут до еды. Очень полез-
на пророщенная пшеница – ее можно есть 
отдельно в качестве добавки или измельчить 
и обдать кипятком. 

Maнная крупа, которая является продуктом 
переработки пшеницы, выводит из организ-
ма жиры и слизь, ее рекомендуется употре-
блять при заболеваниях желудочно-кишечно-
го тракта. 

Овес полезен для печени, желчного пузыря, 
желудка и двенадцатиперстной кишки, он ока-
зывает положительное действие на весь желу-

дочно-кишечный тракт, а также на легкие. Его 
рекомендуют употреблять в случае заболева-
ний верхних дыхательных путей. 

Рис выводит шлаки и очень полезен для 
желудочно-кишечного тракта. 
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«Вента–2002» начинает 
с 2 побед в 3 играх 
Новый сезон в Лиге развития юнио-
ров начал вентспилсский хоккейный 
клуб «Вента–2002», который в пер-
вых трех играх одержал две победы. 
Сначала было поражение со сче-
том 3:8 перед LSSS/HK «Liepāja», 
а затем в гостях удалось одолеть 
«IHS/Prizma» (8:2) и ХШ «Рига–
2003» (2:1). «Вента–2002» с 6 очка-
ми в 3 играх занимает 5-е место, 
однако команда близка к лидерам.  

Плесниекс остался 
девятым 
Старт команды вентспилсских 
тежялоатлетов на чемпионате 
мира в Таиланде завершил Артурс 
Плесниекс, который в весовой кате-
гории до 109 кг в сумме двоеборья 
занял 9-е место. В рывке он поднял 
173 кг, а две попытки оказались без-
результатными. В толчке спортсмен 
поднял 221 кг, а последняя попытка 
стала неудачной. В сумме поднято 
394 кг. 

У Румбениекса 
в Дохе 21-е место 
Участник Вентспилсской олимпий-
ской команды – скороход Арнис 
Румбениекс успешно стартовал на 
чемпионате мира в Катаре, в жар-
ких погодных условиях финиширо-
вав 21-м на дистанции 50 км. Его 
результат – 4.28:18. Не повезло на 
этой дистанции второму вентспилча-
нину Руслану Смолонскому, который 
был дисквалифицирован. 

Неудачи продолжают 
преследовать 
ФК «Вентспилс» 
Очередную неудачу в борьбе за 
серебряные медали пережил ФК 
«Вентспилс», который в гостях в 
важном матче со счетом 0:2 прои-
грал «Valmiera Glass/ViA». В завер-
шение сезона Вентспилсу придется 
побороться за сохранение места в 
тройке лидеров. 

Хозяева остались 
вторыми 
В ежегодном розыгрыше Кубка 
Вентспилса по волейболу в этом 
году победителями стали волейбо-
листы Айзпуте, которым в решаю-
щем матче БК «Вентспилс» проиграл 
со счетом 2-3. Также в турнире игра-
ли SSS (Кулдига), у которых вент-
спилчане выиграли со счетом 3-2.

В ночном заплыве 
163 участника! 
В большом бассейне Вентспилсского 
парка водных приключений в эста-
фете ежегодного ночного заплыва в 
этом году приняли участие 163 чело-
века, среди которых большую часть 
составляли семьи с детьми, а само-
му младшему участнику было всего 
3 года. Во время ночного заплыва в 
целом вплавь было преодолено 15 
550 метров. 

Юные баскетболисты 
начали убедительно
В матчах первого тура Европейской 
молодежной баскетбольной лиги, 
которые прошли в Минске, вент-
спилсский «Спарс» одержал побе-
ду в четырех из пяти игр, завоевав 
2-е место в туре. В символическую 
пятерку был включен вентспилчанин 
Ралфс Эркшкис. 

Закрыты площадки 
для пляжного волейбола 
С 30 сентября закрыты все площад-
ки для пляжного волейбола, распо-
ложенные в Вентспилсе. С городских 
площадок и стадиона для пляжно-
го волейбола убран весь инвентарь. 

Наступила осень, и многим после активного летнего сезона кажется, что вместе с осенней 
серостью нас настигла усталость, ухудшение сна и, конечно, депрессивное настроение… 
Оказывается, чаще всего это происходит потому, что в нашем организме просто не хвата-
ет магния. Рассказать об этом мы попросили эксперта, сотрудничающего с сетью «BENU 
Aptieka», невролога и алголога Дайну Егере. 

Любая команда или спортсмен ожидают новый сезон с большими надеждами. Это верно 
и в отношении баскетбольного клуба «Вентспилс», который в конце этого лета, 30 авгу-
ста, отметил 25-летний юбилей своего существования. То есть клуб проведет юбилейный 
сезон. К сожалению, он начался неудачно, но, с другой стороны, две другие главные цели 
еще впереди. И это, несомненно, возвращение себе титула чемпионов Латвии, а также 
успешная защита титула чемпионов Латвийско-эстонской баскетбольной лиги. 

БК «Вентспилс» начинает сезон. 
С большим минусом… 

В этом году несколько необычно, 
что вентспилчане официальный 
сезон начали не с матчей местно-
го масштаба, а сразу с участия в 
турнире Лиги чемпионов FIBA. Так 

вышло, что первую официальную игру сезона 
вентспилчане провели в решающем квалифи-
кационном туре, чтобы попасть в основной 
турнир. Во время двух предыдущих сезонов 
они сразу попали в основной турнир: в дебют-
ный раз от права играть в основном турнире 
отказались конкуренты, команда более высо-
кого ранга, что стало подарком для вентспил-
чан, а в прошедшем сезоне Вентспилс уже 
играл как полноправный чемпион. Учитывая 
тот факт, что в прошлом году в финальной 
серии чемпионата Латвии команда без осо-
бой борьбы уступила принципиальному про-
тивнику «VEF Rīga», на этот раз вентспилча-
нам посчастливилось получить возможность 
сыграть в основном турнире, но с условием, 
что будет одержана победа в последнем ква-
лификационном туре. 

Не попали. С такого холодного душа БК 
«Вентспилс» начала официальный сезон, так 
как по сумме двух матчей команда не смогла 
обыграть чемпионов Венгрии «Falco». Если в 
первом матче в гостях еще можно было при-
нять поражение с дефицитом в шесть очков, 
так как это сохраняло хорошие шансы одер-
жать победу по сумме двух игр, то ответный 

матч в Вентспилсе стал настоящей катастро-
фой. Вентспилчане старались не поддавать-
ся, однако в сумме этого оказалось мало. В 
последней четверти хозяева сыграли ниже 
всякой критики, и матч завершили абсолют-
но провально – 10:25, во всей игре – 55:73, 
а по сумме двух игр можно было попрощать-
ся с третьим сезоном Лиги чемпионов FIBA, 
по-настоящему так и не начав его… 

Для вентспилчан сезон еврокубков начал-
ся крайне неудачно, однако сезон европей-
ских турниров еще не завершен. Сейчас 
будут все возможности реабилитировать-
ся после турнира Европейского кубка FIBA 
более низкого ранга. В одной подгруппе БК 
«Вентспилс» сыграет с «Z-Mobile» (Kосово), 
APOEL (Kипр) и «Medi» (Германия). 

Цели сезона, кончено, две другие. 
Во-первых, нужно вернуть титул чемпио-
нов Латвии, которого команда лишилась 
год назад. Под руководством Робертса 
Штелмахерса в его последний сезон (ныне он 
тренирует таллинский «Kalev/Cramo»!) вент-
спилчане капитулировали перед «вэфов-
цами», с которыми на протяжении всего 
сезона справлялись без особых проблем. 
Однако в финальной серии – спотыкались, 
не переставая. Вполне вероятно, что имен-
но «вэфовцы» в этом сезоне в домашнем 
чемпионате станут самым крепким орешком. 

Самая острая борьба будет в Латвийско-

эстонской баскетбольной лиге, в которой 
вентспилчане сейчас являются победителя-
ми первого чемпионата. Значит, нужно будет 
защищать титул. В течение всего регуляр-
ного сезона вентспилчане полностью доми-
нировали, так как проиграли лишь в одной 
игре, к тому же, это был первый матч в 
Таллине против местного «Kalev/Cramo». 

В этом сезоне состав вентспилсского 
клуба сменился почти полностью. Главным 
тренером стал Артурс Висоцкис–Рубенис, 
который в прошлом году привел к бронзовым 
медалям огрский клуб и попал с командой 
в Латвийско-эстонской лиге в «Final Four». 
Ему будут ассистировать Гинтс Фогелс и 
Гатис Мелдерис. В составе команды Марцис 
Витолс, Артурс Гринбергс, Кристапс Килпс, 
Давидс Виксне, Янис Берзиньш, Роналдс 
Закис, Янис Кауфманис, Клавс Чаварс, 
Линардс Яунземс, а также американские 
баскетболисты Райан Лютер и Уэс Уашпун 
(был еще и Джейлон Тэйт, но он в официаль-
ных турнирах сыграл только в первом матче 
против венгров и был отчислен). Еще на два 
сезона в команде остается ее многолетний 
капитан Марис Гулбис. 

Недостаток магния: как его распознать, и 
почему этот микроэлемент нам необходим?

По ее словам, организм 
человека – настоящая 
лаборатория химиче-
ских элементов. Для 
того чтобы мы нормаль-

но функционировали, в нас в определенных 
пропорциях должны присутствовать калий, 
кальций, натрий, фтор, магний, даже золо-
то, серебро и другие микроэлементы. Это 
подтверждается многочисленными научными 
исследованиями. В свою очередь, магний – 
один из микроэлементов, который обеспечи-
вает то, чтобы наша нервная система не была 
чрезмерно возбуждена. 

ВСЕ ДОЛЖНО БЫТЬ В РАВНОВЕСИИ 
Важно и то, чтобы магний был в равнове-

сии с другими микроэлементами, так как, если 
пить только препараты магния, могут возник-
нуть нежелательные реакции. 

Деятельность нервных клеток – очень слож-
ный механизм. Каждый микроэлемент, или 
электролит, находится в определенном месте 
клеточной оболочки, или мембраны, в кото-
рой есть маленькие отверстия, которые обе-
спечивают перемещение электролитов в том 
или ином направлении. В зависимости от того, 
находится клетка в возбужденном или рассла-
бленном состоянии, маршрут электролитов и 
направление меняются. Для того чтобы слож-
ная система функционировала, как положено, 
вся химическая лаборатория организма долж-
на быть хорошо обеспечена, так как каждый 
микроэлемент играет свою роль. 

ПОЧЕМУ НУЖНО ДЕЛАТЬ АНАЛИЗЫ?
Человек отправляется к врачу и рассказы-

вает о том, что в последнее время очень часто 
пребывает в плохом настроении, его муча-
ет апатия, не хватает сил, стал плохим сон, 
он ощущает злость на себя и окружающих… 
Обычно в таком случае прежде всего врач 
стремится убедиться, нет ли у человека ане-

мии, или малокровия. То есть нет ли в орга-
низме недостатка железа. Возможно, имеется 
недостаток витамина D, или началась депрес-
сия? Причины для такого состояния могут 
быть разными. Однако, если человека муча-
ют судороги в ногах и боли неясного проис-
хождения, то обязательно нужно определить 
уровень магния и еще ряда микроэлементов 
в организме. Обычно это указывает на то, что 
не хватает именно магния. В свою очередь, 
убеждение, что тем, у кого большая нагруз-
ка, а также всем без исключения беременным 
женщинам необходимо дополнительно полу-
чать магний, не соответствует действитель-
ности. Необходимость в этом микроэлементе 
можно установить только при помощи анали-
зов и оценив состояние здоровья, подчерки-
вает врач. 

ВИТАМИН B КАК ПОМОЩНИК 
Магний блокирует образование в нервных 

клетках излишне активных нервных импуль-
сов, благодаря чему уменьшается боль, сни-
жается тревожность, расслабляются напря-
женные мышцы, и именно по этой причи-
не его зачастую рекомендуют употреблять 
при повышенной физической нагрузке. В 
свою очередь, кальций усиливает образо-
вание нервных импульсов. Поэтому в ситу-
ации, когда магния слишком мало, а каль-
ция много, нервные импульсы излишне 
активизируются. 

В препаратах, которые можно приобрести 
в аптеках, магний зачастую встречается вме-
сте с витамином В6, который также благотвор-
но влияет на деятельность нервной систе-
мы. Однако для того, чтобы она нормально 
функционировала, нужны еще и витамины 
B1 и B12, который обычно связывают лишь с 
его вкладом в формирование кровяных кле-
ток. Витамины B1 и B6 обеспечивают пере-
дачу импульсов, поэтому их назначают, если 
есть нарушения в системе передачи. В то же 

время следует помнить, что есть люди, у кото-
рых витамины группы В вызывают аллергиче-
скую реакцию, и поэтому им не следует выби-
рать для себя препараты магния в сочетании 
с витаминами группы В. 

ВАЖНО ЗНАТЬ
Магний и карбонат кальция содержатся и 

в медикаментах, которые нейтрализуют кис-
лоту в желудке и используются для лечения 
органов пищеварения. А если магния в орга-
низме слишком много, то начинается… понос. 
Поэтому, применяя эти медикаменты, допол-
нительно магний принимать нельзя! 

Из-за чего возникает нехватка магния и 
других микроэлементов? Тяжелые опера-
ции, ожоги, большая кровопотеря. Также в 
связи с применением диуретических средств 
и лекарств для лечения болезней сердца. 
Несбалансированное питание или пробле-
мы пищеварительной системы, из-за чего 
нарушается всасывание веществ. Конечно 
же, употребление алкоголя, которое зачастую 
идет рука об руку с плохим, несбалансирован-
ным питанием, истощением резерва витами-
нов и микроэлементов в организме. 

СКОЛЬКО МАГНИЯ НУЖНО 
ПРИНИМАТЬ?

Мужчинам рекомендуется ежедневный 
прием около 400 мг магния, женщинам – 
немногим более 300 мг. Магния много в хлебе 
из цельнозерновой муки, в кашах из цельно-
го зерна – особенно из овса, проса, гречки, 
коричневого риса, пшеницы; во всех овощах 
и фруктах зеленого цвета – листьях сала-
та, шпинате, капусте, картошке, стручковых, 
орехах и семечках, в рыбе и мясе, сухоф-
руктах, бананах, авокадо, а также молочных 
продуктах. 

В свою очередь, усвоение магния затрудня-
ет употребление жирной пищи, а также про-
дукты, содержащие много кальция, фосфо-
ра и белков, алкоголь. Значит, если хочется 
увеличить содержание магния в организме, 
лучше выбирать продукты из обезжиренного 
молока. Рыбу, мясо не стоит жарить с исполь-
зованием жиров, лучше эти продукты запекать 
в духовке. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Из письма вентспилчан на портале ventspils.lv:
«Здравствуйте! Я – житель Вентспилса, и, по-моему, наш город достаточно развит, чтобы возобновить дви-
жение пассажирского поезда!  Я только и единственно ЗА, и не нужно думать только о “Ventspils Reiss” или 
о том, насколько выгодно или невыгодно будет! В Вентспилсе был поезд, и он должен быть. Это, с моей 
точки зрения, только дополнит наш город в целом. Пожалуйста, предлагаю обдумать эту ситуацию». 

• • •

Едет поезд из Риги… 

маршрут соединял между собой не только столицу с берегом Венты, 
но и «захватывал» довольно большое число достаточно больших, 
а поэтому и с большим числом пассажиров, населённых пунктов и 
городов.  И ничего, что именно поезд и его регулярное курсирова-
ние обеспечило бы гораздо большее число посетителей и туристов 
в нашем городе. Ничего, что поездное сообщение всегда привлека-
ет (в отличие от автобусного) активных людей, которые именно на 
поезде могли бы перевозить, например, велосипеды для активного 
отдыха в нашей стороне.  Эти аргументы для наших должностных 
лиц, думающих только об интересах ими же созданного предприя-
тия “Ventspils Reiss”, показались малозначительными. 

Правда, никоим образом нельзя исключить, что поезд Вентспилс 
– Рига был закрыт совсем по другим причинам, чем в вышеупомя-
нутых населённых местах Латвии. И от пассажирских перевозок в 
направлении Вентспилса имеющего почти монопольное положе-
ние “Ventspils Reiss” польза была не только для самого “Ventspils 
Reiss”.  Хорошая новость в этом смысле заключается в том, что 
хотя бы рельсовые пути в Вентспилс полностью разрушены не 
были. И находятся в довольно хорошем состоянии, чтобы пассажир-
ские поезда между Ригой и Вентспилсом снова могли курсировать. 
Было бы только желание со стороны организаторов общественно-
го транспорта. Конечно, с изменением «политической убеждённо-
сти» в руководстве министерства и общественного транспорта и с 
изменением «послушания» со стороны этих руководителей боль-
шим руководителям побережья Венты, есть надежда, что удоб-
ное и выгодное поездное сообщение может быть возобновлено… 
Несмотря на интересы “Ventspils Reiss” (значит – одного предприя-
тия, а не всех жителей) и их лоббирование.  

И в этот чудесный день, когда поезд снова остановится на 
Вентспилсской станции, мы сможем сказать, что историческое (и с 
большой помпой восстановленное) здание Вентспилсской железно-
дорожной станции снова будет выполнять свою историческую функ-
цию, а не будет только красивым, но горьким воспоминанием того, 
что «в Вентспилсе когда-то было…».  

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Возводят новые здания 
В индустриальной зоне на территории 
Свободного порта возводятся новые про-
изводственные здания. Их строит местная 
фирма «Остас целтниекс». 

Первая выставка 
Недавно основанный фотоклуб «Kaktuss», 
отмечая полгода своей деятельности, орга-
низовал свою первую выставку в библиоте-
ке Высшей школы. 

400-й новорожденный 
В родильном отделении больницы появился 
на свет малыш, ставший в этом году 400-м 
по счету. 

Подрались болельщики 
Во время проведения футбольного матча в 
Олимпийский день подрались два болель-
щика. Один из них получил телесные 
повреждения. 

Писательница из Финляндии 
В Вентспилсской библиотеке гостили писа-
тельница Рита Ялонен и переводчица 
Маима Гринберга. Во время мероприятия 
собравшимся была представлена новая 
книга Ялонен «Skaidrums» («Ясность»).

Спасен человек 
Из задымленного дома на улице Депо 
пожарные спасли человека. 

Вручена награда 
Вентспилсскому техникуму в числе трех 
других образовательных учреждений вруче-
на хартия профессионального образования 
и мобильности обучения «Erasmus+». 

Гости из-за рубежа 
2-я основная школа приняла участие в про-
екте «Erasmus+» «Природа успокаивает». 
В рамках проекта школу посетили гости из 
нескольких европейских государств. 

Обнаружены нарушители 
В четырех торговых точках города поли-
цейские констатировали, что несовершен-
нолетним лицам продаются алкогольные 
и энергетические напитки, а также сига-
реты. Составлены протоколы, начато 
делопроизводство. 

Сад оленей сохранен не будет 
Содержание и восстановление Сада оленей 
потребовало бы больших вложений, кроме 
того, в окрестностях появилось несколько 
частных подобных садов. Самоуправление 
не видит смысла сохранять этот объект. 

Примут участие в конференции 
Исследователи Института инженерных наук 
Высшей школы «Вентспилсский междуна-
родный центр радиоастрономии» примут 
участие в конференции «16th PDES-2019» 
в Словакии. 

Замурована капсула
В фундаменте седьмого здания Парка 
высоких технологий торжественно замуро-
вана капсула с посланием для последую-
щих поколений. 

Экскурсантов – много 
Как вентспилчане, так и гости города про-
должают подавать заявки на проведение 
экскурсии по концертному залу «Латвия». В 
сентябре его посетили более 700 человек. 

Занятия для родителей
С 7 октября Социальная служба организует 
цикл занятий «Сложи пазл» для родителей, 
которые сталкиваются с проблемами в вос-
питании детей. 

Победа в конкурсе
Музыкальная средняя школа и концерт-
ный зал «Латвия» получила 1-е место «IFD 
AWARD» в номинации «Вентилируемые 
фасады». 

К ак известно уже с дореволюционных, извините, со вре-
мён Атмоды – экономика должна быть экономной. И это, 
безусловно, относится и к общественному транспорту. 
Если поезд не экономичен, так как им пользуется слиш-
ком мало пассажиров, то есть два варианта.  Первый: 

желающим ездить следует сидеть дома, узнавая последние рижские 
новости, новости музеев, театров и общественной жизни из всеви-
дящих средств массовой информации. Второй: использовать другое 
предложение, как попасть из Вентспилса в пункт A, B или C. И вто-
рой вариант, конечно, предлагает основанное, руководимое и куриру-
емое отцами нашего города предприятие самоуправления “Ventspils 
Reiss”.

В свою очередь, когда в наше красивое и историческое зда-
ние под названием «Вентспилсская железнодорожная станция» 
из столицы ещё курсировал поезд, много дискутировалось даже 
в масштабе всей страны – нужно ли и почему это античное сред-
ство передвижения именно вентспилчанам, так как, в конце кон-
цов, город ведь может обеспечить своих возможностью попасть в 
любое населённое место на маршруте Вентспилс – Рига с помо-
щью новых современных автобусов.  И, какое совпадение, в длин-
ных и просторных коридорах Министерства сообщения и его служб 
тоже было решено: поезда в Вентспилсе не будет. Невыгодно. 
Нерационально. Неудобно. И поезд прекратил курсировать в круп-
ный город на берегу Венты.  И ничего, что именно поездное сооб-
щение записано как приоритетное, так как оно экономичное, эко-
логичное и может «перевезти» одновременно значительное число 
людей. К тому же, как известно, в новой концепции общественного 
транспорта именно поездному сообщению приписывается роль сво-
его рода «позвоночника общественного транспорта». 

Правда, к направлению Вентспилса, во всяком случае пока, это 
не относится.  И в общей суматохе закрытия поездного движения, 
«закрыв» рейсы в Гулбене, Лимбажи, Эргли, Мадону или Реньги, 
отказался от своего поезда и Вентспилс. И ничего, что в отличие от 
остальных маршрутов, вентспилсский поезд никогда не мог жало-
ваться на нехватку пассажиров, к тому же именно вентспилсский 
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Целитель АРТУРС ТИЛТИНЬШ  
11 и 25 октября, с 13.00 принимает в ВЕНТСПИЛСЕ, 
на проспекте Лиелайс, 61. Гостиница «Raibie logi». 

Исцеление от биоэнергетических болезней, избавление от боли.  
Устранение зависимостей (алкоголизм, курение, азартные игры).  

Нейтрализация воздействия негативной энергии 
(проклятие, сглаз, венец безбрачия). 
Возможна помощь по фотографии.  

Запись по телефону: 22460309

Kак пояснили в Управлении Вентспилсского 
свободного порта, это предприятие здесь 
хочет создать комплекс по производству и 
переработке экологического комбикорма для 
лососевых рыб. 

Стало известно, что для производства 
данной продукции планируется использо-

«Рыбный район» разрастается: 
построят комплекс для производства корма

вать в основном сою и соевый концентрат. 
Это позволит заменить рыбную муку бел-
ками растительного происхождения. Такое 
производство важно и с точки зрения охра-
ны природы, так как позволяет сократить 
использование ресурсов Мирового океана и 
Балтийского моря для производства рыбной 
муки, пояснили в Свободном порту. 

Предприятие уже строит планы и на 

начальном этапе своей деятельности наде-
ется производить до 50 тыс. тонн в год. Если 
удастся работать на полную мощность, то 
производить можно до 100 тыс. тонн в год. 
Продукция будет в основном уходить на 
экспорт. 

Пока сложно судить, какую работу будут 
выполнять наемные работники, для кото-
рых всего предусмотрено 50 рабочих мест. В 
сфере рыбообработки в Вентспилсе годами 
возникают проблемы с тем, чтобы укомплек-
товать группы работников, с этим регуляр-
но сталкиваются работающие предприятия. 
Зачастую можно увидеть подобные вакан-
сии в базе данных Вентспилсского филиала 
Государственной службы занятости. В дан-
ный момент требуются 20 работников. На 
прошлой неделе завершился прием заявок 
в объявленном предприятием конкурсе на 
должность руководителя ООО «Aquatoria V». 

Следует отметить и тот факт, что Вентспилс 
станет также богаче еще одним предприяти-
ем, производящим электронику. Уже получи-
ло первые очертания производственное соо-
ружение площадью 4500 квадратных метров, 
где будет производиться электронная про-
дукция. Только что в фундамент здания N 
7 в Вентспилсском парке высоких техноло-
гий была замурована капсула с информаци-
ей о промышленном развитии Вентспилса и 
будущем производственном здании. В этом 
здании будет хозяйствовать ООО «Quality 
Jobs», обещано 30 рабочих мест, а в течение 
пяти лет – расширить производство до 100 
рабочих мест. Общие затраты на строитель-
ство составят около 4,9 млн евро, из которых 
1,16 млн – средства Европейского фонда 
регионального развития. Работы планирует-
ся завершить весной. Это одно из трех про-
изводственных зданий, которое в этом году 
строится в Вентспилсском свободном порту. 
Два из них строятся в Вентспилсском парке 
высоких технологий, одно – в индустриаль-
ной зоне Вентспилсского аэропорта на улице 
Ганибу. 
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В Латвии достаточно самоуправлений, в том числе самоуправления Вентспилса и 
Вентспилсского края, которые выступили против запланированной Министерством 
охраны окружающей среды и регионального развития реформы, и, как водится, объяс-
няют это интересами жителей. Однако, если о плюсах и минусах для жителей по-насто-
ящему можно будет судить лишь после реализации административно-территориальной 
реформы, то потери, которые понесет «верхушка» самоуправлений, очевидны уже сей-
час: в результате реформы сократится число избранных в самоуправления депутатов. 

2021-й и 2022 гг.! Лембергс подчеркнул, что 
прошли лишь две информационные встречи, 
которые организовало Министерство финан-
сов, но это никакие не переговоры! Как можно 
понять, потому, что он не был приглашен на 
соответствующее заседание Кабинета мини-
стров в начале сентября. 

Возможно, правительство могло бы дей-
ствовать так, чтобы это было более удоб-
но для самоуправлений. Однако подоб-
ные аргументы деспотичного вентспилсско-
го главы Лембергса особенно циничны, так 
как мы знаем, что в период работы депу-
татов самоуправления нынешнего созыва в 
Вентспилсском городском самоуправлении 
существует железная практика: проекты бюд-
жета самоуправления депутатам меньшин-
ства выдавать всего за несколько дней до 
утверждения на заседании думы. Все попытки 
узнать что-либо своевременно высокомерно 
игнорируются. К тому же, предложения по про-
екту бюджета со стороны депутатов меньшин-
ства правящие в Вентспилсской думе депута-
ты под руководством Лембергса надменно не 
выставляют на голосование ни в Финансовом 
комитете, ни на заседании думы! 

Зная, что в руководимом им самоуправле-
нии процедура обсуждения бюджета настоль-
ко цинично противоправна и антинародна, не 
соответствует принципам хорошего управле-
ния, двуличный вентспилсский мэр не стесня-
ется поучать других, набрасывается с обвине-
ниями на правительство Латвии и президента, 
указывая, что они не выполняют Европейскую 
хартию местных самоуправлений, которая 
предполагает консультации с самоуправлени-
ями. Лембергс взахлеб твердит, что, дескать, 
президент Эгилс Левитс вроде бы юрист, одна-
ко именно во время «президентуры [Левитса] 
наиболее откровенно нарушаются нацелен-
ные на самоуправления процедуры, которые 
определены в демократическом государстве». 
«Как можно говорить о процедурах перего-

Лембергс двулично рассуждает 
о соблюдении законности в Латвии 

воров, если переговоров вообще не было?» 
«Министр по делам самоуправлений должен 
подать в отставку…, если переговоры по бюд-
жету не состоялись, то нужно будет требовать 
и демиссии Кариньша». 

В контексте этого воинственного выражения 
уязвленного Лембергса стоит еще раз напом-
нить, что, задетый тем, что его проигнориро-
вали правительство, ответственные министры 
и президент, Лембергс в своем королевстве 
в вопросах муниципального и государствен-
ного бюджетов и близко не уважает и в своей 
деятельности не соблюдает тех требований, 
которые теперь сам выдвигает правительству. 
Еще раз напоминаю, что самоуправление под 
руководством Лембергса не устраивает ника-
ких переговоров и консультаций с депута-
тами меньшинства Вентспилсской городской 
думы, незаконно не выдает им запрашива-
емую информацию об аспектах подготовки 
бюджета, таким образом ограничивая их дея-
тельность. Будет к месту подчеркнуть, что, 
притворно выдвигая руководителям государ-
ства требование выполнять основной закон 
Латвии – Сатверсме, Лембергс не уделяет ни 
малейшего внимания соблюдению стандар-
тов основного закона в собственной работе 
и деятельности руководимого им самоуправ-
ления. Возможно, именно поэтому деспотич-
ный местный глава без малейшей самокрити-
ки шельмовал других, говоря, что «президенту 
глубоко наплевать на процедуры демократи-
ческого государства, соблюдение законности 
... по любому вопросу, который касается само-
управлений». Президент, дескать, закрывает 
глаза на грубые нарушения закона в отноше-
нии самоуправлений Латвии. 

Такое утверждение Лембергс обосновал 
тем, что «мысль Европейской хартии местных 
самоуправлений такова, что самоуправление 
существует в том случае, если у него имеют-
ся свои прогнозируемые источники дохода». 
Согласно рассуждениям Лембергса, источ-
ники доходов ныне, в результате деятель-
ности правительства Кариньша, неизвестны. 

Таким образом, дескать, правительство 
закрепляет практику СССР в отношении 
законности. Теперь в Латвии якобы дей-
ствует закон СССР о местных советах! 

С этой точкой зрения бывшего инструк-
тора ЦК компартии ЛССР Лембергса 
можно согласиться лишь частично. А 
именно, вульгаризированная практика мест-
ных советов в СССР ныне действует только 
в Вентспилсском городском самоуправлении, 
тогда как в остальной Латвии действует более 
или менее функционирующая демократия. 
Стоит напомнить, что во времена СССР депу-
таты местных советов не участвовали в про-
цессе подготовки бюджета самоуправления 
и других значимых решений. Тогда докумен-
тацию по поводу рассматриваемых на засе-
даниях вопросов депутаты получали всего за 
несколько дней до очередного заседания, так 
как во всем разбирались лишь освобожден-
ные депутаты, номенклатура самоуправле-
ний и компартии, то есть в соответствии с 
тем, как руководит сейчас самоуправлением 
Лембергс. Метод управления прежней тота-
литарной системы и нынешнего руководства 
Вентспилсского самоуправления полностью 
совпадают, то есть господство недемократиче-
ского политического руководства, что достига-
ется при помощи максимальной изоляции тех, 
кто угрожает демократически нелегитимному 
политическому руководству. 

Именно такое понимание власти, разби-
рая процесс формирования муниципального 
и государственного бюджета, демонстриру-
ет Лембергс. Его беспокоит то, что во время 
работы правительства Кариньша ликвидиро-
вана аномалия, когда Лембергс, будучи лицом, 
обвиняемым в тяжких преступлениях, в каче-
стве единственного должностного лица от 
самоуправления, в виде исключения, вместе 
с министрами и руководителями фракций в 
Сейме участвует в обсуждении государствен-
ного бюджета. Это в местном масштабе дава-
ло значительный гандикап в отношении влия-
ния и информации. Тем не менее, время неде-

мократического, коррум-
пированного господ-
ства прошло. Вместе с 
тем, что Лембергс был 
подвинут с политиче-
ской сцены, эксклюзив-
ное консультирование 
с ним, то есть его воз-
можность первым про-
тянуть руку к высокому 
государственному столу, 
испарилась. Значит, по 
мнению Лембергса, 
в Латвии вновь начал 

действовать закон о местных советах СССР! 
Конечно, такие процессы имеют послед-

ствия. Если когда-то Лембергс ухитрялся за 
счет других самоуправлений обеспечить при-
влечение львиной доли государственных 
средств в Вентспилс, то теперь такая воз-
можность уменьшилась. Лембергс подсчитал, 
что, «обойдя его», Кабинет министров принял 
решение о доходах бюджета, о специальных 
дотациях самоуправлениям, в результате чего 
Вентспилсскому самоуправлению придется 
сократить расходы на 1,5 млн евро. 

Будет ли это на самом деле, мы, депутаты 
меньшинства, не знаем. Имеющаяся в рас-
поряжении Вентспилсской городской думы и 
служб самоуправления информация о фор-
мировании бюджета нам не предоставляет-
ся, в процессе подготовки бюджета мы не 
участвуем. Правда, это не мешает Лембергсу 
твердить, что уменьшение упомянутой дота-
ции в 1,5 млн евро Вентспилсскому городско-
му самоуправлению свидетельствует о том, 
что Латвия не является правовым государ-
ством, а ее правительство – антидемократи-
ческое. Мы, депутаты меньшинства, с таки-
ми рассуждениями Лембергса не согласны. 
Мы в своей депутатской деятельности четко 
видим, что нелегитимной и антидемократиче-
ской является как раз Вентспилсская город-
ская дума во главе с Лембергсом. О признаках 
легитимности в этом самоуправлении можно 
будет говорить лишь тогда, когда депутаты 
меньшинства своевременно получат бюджет 
Вентспилсского городского самоуправления 
на 2020 год в таком объеме, в каком он досту-
пен депутату Лембергсу.  

Гиртс Валдис Кристовскис, 
депутат Вентспилсской городской думы 

Самоуправление как источник доходов

На сегодняшний день в 
Латвии действует 119 
самоуправлений – 
110 краев и 9 городов 
республиканского зна-

чения. Согласно утвержденному правитель-
ством предложению Министерства охраны 
окружающей среды и регионального развития 
(VARAM), предполагается, что уже в 2021 году 
в Латвии будет всего 36 представительств 
местной власти. 

СКОЛЬКО МЫ ПЛАТИМ СЕЙЧАС?
На сегодняшний день во все самоуправле-

ния в целом избраны 1614 депутатов. Расходы 
муниципального бюджета на оплату их труда 
в 2017 году составляли 1,095 млрд евро, и это 
41,4% от расходов самоуправлений. Однако 
оклад депутатов, в зависимости от величи-
ны самоуправления и уровня зажиточности, 
заметно различается – в наиболее крупных 
самоуправлениях рядовые депутаты в месяц 
«на руки» получают почти полтысячи евро, в 
малых самоуправлениях – пару десятков или 
несколько евро. Во многих самоуправлени-
ях депутатам, приближенным к власти, пла-
тят даже в десять раз больше, чем депутатам 
оппозиции. Оклад председателя думы, его 
заместителя, председателя думского комитета 
и рядового депутата устанавливается приме-
нением к средней месячной зарплате специ-
ального коэффициента, который различается 
в зависимости от должности. Руководители 
самоуправлений и их приближенные имеют 

возможность подзаработать и другими спосо-
бами. Например, в Вентспилсе, Риге, Лиепае 
значительную прибыль представителям само-
управлений дают правления свободных пор-
тов. К примеру, Айварс Лембергс за работу в 
Вентспилсской городской думе в прошлом году 
получил 20 067 eвро, тогда как Управление 
Вентспилсского свободного порта ему, как 
председателю правления ВСП, выплатило 44 
301 евро. Правда, на фоне общих доходов 
Лембергса, полученных в прошлом году, – 705 
605 eвро – это всего лишь капля в море, но это 
уже другая история. 

ДОЛЖНОСТИ ИСПОЛЬЗУЮТ 
И БЕСЧЕСТНО 

Большая часть депутатов свои депутатские 
обязанности объединяют с работой за оклад 
на различных предприятиях или коммерче-
ской деятельностью. В свою очередь, ограни-
чения в связи с совмещением обязанностей 
и работой налагает закон о предотвращении 
конфликта интересов в деятельности государ-
ственных должностных лиц, а также Закон о 
самоуправлениях. Но есть и такие деятели в 
самоуправлениях, которые свой статус депу-
тата и данные им рычаги влияния превратили 
в источник доходов, получаемых незаконным 
путем. Правда, они должны считаться с тем, 
что рано или поздно к ним в двери постучат 
работники БПБК. К сожалению, таких случа-
ев немало, только в этом году было несколь-
ко громких случаев, связанных с депутатами 
самоуправлений. Полюбуемся, как некоторые 

местные князьки реализовали выданный им 
мандат доверия со стороны жителей. 

Совсем недавно, 27 сентября, БПБК задер-
жало заместителя председателя Кекавской 
краевой думы Айгарса Витолса (ЛКП) за воз-
можное требование взятки в 30 000 евро, 
чтобы предприниматель получил последний 
платеж от Кекавского краевого самоуправле-
ния за осуществление строительных работ 
в рамках некоего проекта. Возможно, речь 
может идти о строительстве сети водопровода 
и канализации в рамках проекта Фонда кохе-
зии ЕС. 

В июле этого года по подозрению в получе-
нии взятки от ООО «Ceļu būvniecības sabiedrība 
“Igate”» БПБК задержало председателя заку-
почной комиссии Добельского краевого само-
управления Лайлу Шерейко. У бюро имеют-
ся подозрения, что она приняла подарочную 
карту торгового центра «Rīga Plaza» на сумму 
не менее 2000 eвро и взятку в размере 2500 
евро. Все это за такую «мелочь», как отсут-
ствие препятствий и поддержка в закупке. 

За мошенничество этим летом был задер-
жан председатель Огрской краевой думы 
Эгилс Хелманис («VL-TB/LNNK»), который, 
возможно, используя служебное положение 
в корыстных целях, выманил финансовые 
средства самоуправления, используя выдан-
ный врачом сфальсифицированный больнич-
ный лист. Таким образом самоуправлению 
нанесен урон в размере не менее 855,71 
евро. 

Статус подозреваемого этим летом при-
менен и к бывшему мэру Риги, ныне депута-
ту Европейского Парламента Нилу Ушакову. 
Это дело связано с тремя закупками «Ригас 
сатиксме» – закупкой в 2016 году трамваев 
с низкой посадкой, в которой общая сумма 
составила 62 597 477 eвро, конкурсом в 2013 
году на поставку троллейбусов на общую 
сумму 131 646 135 eвро, а также осуществлен-
ным в 2013 году конкурсом на поставку авто-

бусов, где общая сумма составила 75 808 297 
eвро. В уголовном процессе расследуется взя-
точничество и легализация средств, получен-
ных преступным путем. 

Статус подозреваемого в связи с возможным 
получением взятки и у мэра Юрмалы Гатиса 
Труксниса. По мнению БПБК, он, возможно, 
от предпринимателя Юлия Круминьша в без-
возмездное пользование получил квартиру в 
Юрмале, на улице Турайдас. Для Труксниса 
это не единственное уголовное дело. Он все 
еще находится в статусе обвиняемого в уго-
ловном процессе о фальсификации докумен-
тов в связи с командировкой. 

И, конечно, бесконечная история – более 
десяти лет длящееся делопроизводство 
отстраненного от выполнения должност-
ных обязанностей мэра Вентспилса Айварса 
Лембергса. Его прокуратура обвиняет во 
взяточничестве в особо крупных размерах, 
легализации полученных преступным путем 
финансовых средств и другого имущества, 
служебном подлоге, участии в имуществен-
ных сделках, которые ему в связи со служеб-
ным положением были запрещены, а также 
корыстном использовании служебного поло-
жения и других преступлениях. Прокуроры 
требуют применить к Лембергсу наказание в 
виде лишения свободы сроком на 8 лет с кон-
фискацией имущества и наложением штрафа 
в 150 минимальных зарплат. 

Здесь мы перечислили только ставшие 
достоянием общественности «подвиги» 
избранных нами должностных лиц в различ-
ных самоуправлениях. Мы ни в коем случае 
не хотим утверждать, что во всех самоуправ-
лениях, недовольных предлагаемой админи-
стративно-территориальной реформой, про-
цветает коррупция, однако ясно, что в неко-
торых представительствах местной власти 
«бонзы» не желают терять ни свои теплые 
места «слуг народа», ни возможности, кото-
рые они предоставляют. 
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Пусть надежда 
всё же остаётся 

Но т о л ь -
ко близ-
ким и 
неболь-
ш о й 

группе друзей известно, с 
какими физическими стра-
даниями и душевными пере-
живаниями ему пришлось 
столкнуться на пути к этой 
вроде как прозаичной цели, 
которая в одно время даже 
грозила исчезнуть в дымке 
алкогольной зависимости 
и в тумане безразличия к 
жизни. Сейчас он руководит 
обществом “Brīvības ceļš” 
(«Путь свободы»), которое 
основано с целью – помочь 
тем, кто хочет, но сам боль-
ше не может вырваться и 
избавиться от зависимости 
и вызываемого ею разру-
шения. Руководитель обще-
ства признал, что в насто-
ящее время работа обще-
ства немного приглушена 
из-за материальных и лич-
ных обстоятельств, поэто-
му ещё большая радость 
за каждого, кому можно 
помочь. К тому же постоян-
но ведётся работа, чтобы в 

обществе люди чувствова-
ли как одна семья и опира-
лись друг на друга, потому 
что именно этого многим не 
хватало больше всего.    

«Самому мне избавить-
ся от зависимости удалось 
с помощью Божьего чуда, 
без него я пропал бы и для 
себя, и для своей семья, и 
для мира», – честно при-
знаёт Айгарс и считает 
своей обязанностью гово-
рить людям об оказанной 
им Богом   Высшей благода-
ти, чтобы в эту возможность 
поверили и другие.   

СОЧУВСТВИЕ ПОСЕЛИ-
ЛОСЬ В ЯУНКЕМЕРИ 

Жизненный путь Айгарса 
начался в Вентспилсе, где 
его бабушка Элза Авотс 
почти сто лет назад купи-
ла дом, а дед Антон в то 
время пёк для вентспилчан 
хлеб. Их дочь Бирута свои 
мужем выбрала родивше-
гося в Сунтажи обаятель-
ного музыканта Алфонса 
Абелитиса, и скоро у них в 

Нынешняя осень принесла Вентспилсу радостные вести – получено четыре награды в конкурсах 
и высокая оценка. Среди удостоенных награды на сей раз – Вентспилсский музей, а также новое 
здание Вентспилсской музыкальной школы с концертным залом «Латвия». 

Музей приглашает всех заинтересованных еще этой осенью 
успеть погостить в музее – сезон для прогулок на территории 
под открытым небом завершится 31 октября! 

В свою очередь, в конкурсе Международной федерации 
кровельщиков «IFD Award 2019» лавры достались новому 
зданию Вентспилсской музыкальной средней школы с кон-
цертным залом «Латвия». Она получила первое место в 
номинации «Фасады». Фасад огромного здания создавало 
ООО «CMDB». В концертном зале и Вентспилсской музы-
кальной средней школе кровельная конструкция с решени-
ями для высокой энергоэффективности является одним из 
сложнейших элементов в реализации проекта. Здание осо-
бенно выделяется необычностью и прочностью исполнения 
его конструкционных решений, а также непривычной архи-
тектурой. Крыша состоит из 85 пластин, в свою очередь, 

«Рыбный район» разрастается: 
построят комплекс для 
производства корма

Лембергс двулично 
рассуждает о соблюдении 
законности в Латвии 

П ринцип у 
ру к о вод и м о -
го Айварсом 
Л е м б е р г с о м 
самоуправле-

ния один – не допустить, 
чтобы депутаты меньшин-
ства активно участвовали и 
влияли на процесс формиро-
вания муниципального бюд-
жета, да еще в его началь-
ной фазе! Такая противоза-
конная и недемократическая 
практика гарантирует испол-
нение планов правящих, то 
есть депутаты меньшинства 
своевременно не получают 
и не имеют доступа к деталь-
ной информации о плани-
руемых позициях доходов 
и расходов самоуправле-
ния. Таким образом чинят-
ся препятствия тому, чтобы 
они провели анализ и про-
верку обоснования бюдже-
та, чтобы не смогли рас-
крыть и предотвратить раз-
базаривание обществен-
ных средств, которое осу-
ществляется руководством 
самоуправления. 

Это способ, при помощи 
которого правящее боль-
шинство из партии «Латвии 
и Вентспилсу» способ-
ствует достижению целей 
своей авторитарной поли-
тики – обеспечивается еди-
ноличный контроль со сто-
роны местного диктато-
ра Лембергса над процес-
сом формирования бюджета 
Вентспилсского городского 
самоуправления, достигают-
ся его личные и его груп-

пы поддержки меркантиль-
ные цели. Подобная такти-
ка формирования бюдже-
та гарантирует незаконное 
формирование бюджета 
Вентспилсского городского 
самоуправления по «обра-
зу и подобию» Лембергса, 
так как создает возможность 
пресечь любую нежелатель-
ную инициативу в связи с 
бюджетом со стороны дума-
ющих иначе. 

На фоне подобного практи-
куемого в Вентспилсе форми-
рования бюджета стоит обра-
тить внимание на двуличие и 
агрессивность в высказыва-
ниях, которыми в конце сен-
тября процесс формирования 
муниципального и государ-
ственного бюджетов на своей 
пресс-конференции оценил 
председатель Вентспилсской 
городской думы Лембергс. 
Красочных эпитетов на упо-
мянутой пресс-конференции 
Лембергса было предоста-
точно, как и самоуверенных 
обвинений, даже угроз прави-
тельству и президенту госу-
дарства, которые сыпались, 
словно из рога изобилия. А 
как же! Не было обеспече-
но требование Лембергса, 
чтобы Латвия, как правовое 
и демократическое государ-
ство, соблюдала соответ-
ствующие процедуры фор-
мирования бюджета, орга-
низовала беседы с само-
управлениями по поводу  
общего бюджета на 2020-й, 

На самой окраине Вентспилса, на улице Талсу, 200 – дли-
тельное время заброшенной, деградированной террито-
рии пару лет назад была проведена полная реновация 
и сделаны первые шаги по привлечению съемщиков. 
В скором времени ожидается расширение. В индустри-
альной зоне Вентспилсского свободного порта право 
на застройку получило ООО «Aquatoria V», которое пла-
нирует здесь построить большой комплекс, в котором 
будет производиться корм для рыб. Направление – экс-
портный рынок. Обещают 50 рабочих мест – для вент-
спилчан или жителей окрестностей. 

Т ерритория, про-
званная в наро-
де «рыбным 
районом», зани-
мает площадь в 

7,2 гектара, в свое время 
здесь располагалась зверо-
ферма. Длительное время 
эта территория, принадле-
жащая Свободному порту, 
была заброшенной, но 
пару лет назад порт решил 
заняться приведением ее 
в порядок. В 2018 году это 
полностью было сделано, 
снесли развалины, постро-
или подъездные пути и 
автостоянки. Оставалось 
лишь привлечь предприни-
мателей. Однако это было 
не так легко. Пока обсужда-
лись планы относительно 
будущего этой территории, 
перед многими вентспил-
чанами забрезжил лучик 
надежды – многие публич-
но высказывали жало-
бы и надежду на то, что 
с прибрежной зоны нако-
нец будет убран рыбопере-
рабатывающий комплекс, 
который очень часто «ода-
ривал» жителей окрест-
ностей сильными арома-
тами в процессе копче-
ния рыбы. Даже в местной 
прессе была информация, 
что ООО «Вентспилсский 
рыбоконсервный комби-
нат» мог бы переместиться 
на ул. Талсу в полном объ-

еме, даже самоуправление 
и Свободный порт могли бы 
в чем-то помочь, однако в 
итоге обещания раствори-
лись в воздухе и рыбу все 
еще коптят рядом с пляжем 
Голубого флага, на кото-
ром летом отдыхают сотни 
семей с детьми. 

Первым съемщи-
ком индустриальной тер-
ритории тогда стала 
Национальная организа-
ция производителей про-
дукции рыболовства, кото-
рая построила здесь моро-
зильные камеры для хра-
нения рыбной продук-
ции. Ходили разговоры об 
интересе со стороны еще 
одного предприятия, свя-
занного с рыбным хозяй-
ством, пока этой осенью 
не был заключен договор 
с ООО «Aquatoria V», кото-
рое стало вторым съем-
щиком этой территории. 
Это предприятие основа-
но совсем недавно – 27 
июня с. г., его основной 
капитал составляет 2800 
евро. Предприятие дей-
ствует под крылом соз-
данного самоуправлени-
ем Вентспилсского цен-
тра поддержки бизнеса, 
его юридический адрес 
– в Вентспилсском парке 
высоких технологий. 

Источник 
доходов: деньги 
самоуправления

Как в Вентспилсе 
когда-то бюджет 
составляли

Баскетбол 
с большим 
знаком минус

В День 
каши – 
кашеварим

Приближается конец года, и идет процесс формирова-
ния муниципального и государственного бюджетов. И в 
этом году в Вентспилсском городском самоуправлении 
все происходит по-старому, то есть, как и ранее, депу-
татам меньшинства не предоставляется ни малейшей 
информации о порядке и сроках формирования бюджета 
Вентспилсского городского самоуправления, его учрежде-
ний и предприятий. 

7 стр.

фасад создан из керамических панелей, которые были про-
филированы индивидуально для этого объекта. Это потребо-
вало высокой точности при реализации проекта. 

Еще в одном конкурсе, который устраивало общество 
«Building Design and Construction Counci», долгосрочным 
наружным пространством была признана площадь Лиелайс 
со зданием Музыкальной средней школы и концертным 
залом. 

В ентспилсский музей получил диплом лауреата в 
конкурсе Латвийской ландшафтной архитектуры 
в категории «Долгосрочное наружное простран-
ство». В данном случае награда присуждена за 
территорию Приморского парка с культурно-исто-

рической экспозицией Вентспилсского музея. Парк с узкоко-
лейной линией железной дороги (которая построена в 1996 
году и расширена в 2010 году) занимает богатую биотопа-
ми территорию площадью 50 га, на которой находятся мно-
гие охраняемые растения. Сам Юрмальский парк занимает 
около 25 га, и, как известно многим вентспилчанам, здесь 
можно прекрасно прогуляться, подышать свежим лесным и 
морским воздухом, насладиться прекрасным лесным пар-
ком и оценить расположенную рядом экспозицию Музея под 
открытым небом, которую больше нигде нельзя увидеть. 
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Многие, вероятно, хотели 
бы достичь того, что в 
своей прежней жизни 
удалось достичь Айгарсу 
Абелитису. Так как он с 
избытком уже выполнил 
классическое поже-
лание, что настоящий 
мужчина в течение своей 
жизни должен: построить 
дом, посадить дерево и 
вырастить сына. У него 
два сына и ещё одна 
чудесная дочка. Дом Ай-
гарс построил не только для своей семьи, но и помог 
строить похожие и другим; о посадке деревьев Абе-
литиса и спрашивать неудобно, так как всё сказано 
самой фамилией…  

 Окончание на 3 стр.
 Окончание на 2 стр.

Осенью – урожай наград

Исцелённый чудесным 
образом Айгарс Абелитис. 


